
سیاستویترین  پیشنهاد

 نگاهی به  شنبه  ای که 
تاریخی شد 

  مرتضی عسگری، کارشناس مسائل سیاسی
حضــور همراه با تحلیل مــردم ازجمله ویژگی های 
راهپیمایی پر شکوه ۲۲ بهمن بود که حضرت آیت الله 
خامنه ای روز چهارشنبه گذشته در دیدار هزاران نفر 
از مردم تبریز آن را مورد تحسین قرار دادند و گفتند: 
از مصاحبه های مردم آشکار بود با تحلیل به راهپیمایی 

| صفحه 2 را بخوانید آمدند و...

 ارزیابی بهره وری  و نقش آن 
در کارایی  نظام آموزشی ایران 

   سمیه شکری
پژوهشگر

ارزیابــی بهره وری و کارایی 
مدارس با نگاهی به کارکرد 
آنهــا در افزایش بهره وری 
خدمات بخش دولتی امری 

ضروری محسوب می شود...

یادداشت

| صفحه 7 را بخوانید 

گفت و گو با کارشناس بازار خودرو ؛

دولت به دنبال افزایش قیمت خودرو 
در اسفند است

در آخرین ماه های پایانی سال ۱۴۰۱ مسیر قیمت ها در 
بازار خودرو همچنان صعودی است و نقش دلار در تعیین 
سرعت افزایش قیمت محصولات در بازار خودرو هر روز 
بیشتر از گذشته برجسته تر می شود. به نظر می رسد که 

خودرو با طناب دلار هر روز در حال بالا رفتن است...

گفت و گو

| صفحه 3 را بخوانید 

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس:

سهمیه بنزین دولتی 
و آزاد در سال آینده 

تغییری نمی کند
     سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس با اشاره 
به مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۲ برای 
اختصاص سهمیه بنزین به خانوار های بدون 
کید کرد که سال آینده سهمیه هزار و  خودرو تأ
۵۰۰ تومانی دولتی و سهمیه ۳ هزار تومانی آزاد 

ثابت خواهد ماند...

رئیس اورژانس تهران:

اولویت اورژانس ایجاد 
پایگاه های جدید است

     رئیــس اورژانــس تهــران گفــت: پــس از 
وقــوع زمیــن لــرزه ۷.۸ ریشــتری در ترکیــه 
چنــد کــد از نیروهــای اورژانــس بــه کشــور 
ترکیــه اعــزام شــد. ایــن نیروهــا بــه صــورت 
داوطلبانــه بــه ترکیــه اعــزام شــدند و تــا 
زمانــی کــه نیــاز باشــد در این کشــور اقدام 

به خدمت رسانی می کنند...   || صفحه  صفحه 77    || صفحه  صفحه 44  

«  از دلایل ریزش بازار سرمایه در هفته گذشته گار گزارش »روز

بورس در مسیر اصلاح یا سراشیبی ریزش؟
  هفته گذشــته نیز شــاخص بورس منفی بود، اما به گفته کارشناســان، بازار ســرمایه 
ریزش  هــای بدتــری را نیــز تجربــه کــرده اســت. ریــزش بــورس یــک دلیل واضــح دارد و آن 
تمایل سهام داران به فروش سهام خود است. حال این که چرا سهام داران قصد دارند 

سهام خود را بفروشند و کمتر خریداری در بازار سرمایه یافت می شود، چند دلیل عمده 
دارد. کارشناسان معتقدند تصمیمات دولت درباره عرضه خودرو در بورس کالا بر روی 

  || صفحه  صفحه 33  بازار سرمایه بسیار تاثیر گذاشته است...

رهبر انقلاب در دیدار با مسئولان نظام و سفرای کشورهای اسلامی:

 ایران هراسی دشمنان  ایران هراسی دشمنان 
به خاطر دفاع از فلسطین استبه خاطر دفاع از فلسطین است

صفحه 2 

ویترین  پیشنهادیویترین  پیشنهاد

 نقدینگی 
مشکل حوزه دارو

7

 کم لطفی مسئولان 
به تالاب ها

4

 ریشه یابی مشکلات 
 امروز نان

 و راه خروج از آن
3

 پشت پرده 
نمایش انگلیسی

2

گهی  گهی آ آ

اداره مرکزی بازرسی و ثبت شناورها
روابط عمومی اداره کل بندر و دریانوردی خرمشهر

بــه اســتناد رونوشــت ســند شــماره 36886 مــورخ 1401/08/23 بــه شــماره شناســه ســند 140111452486000008 
دفتــر اســناد رســمی شــماره 746 تهــران شــرکت خدمــات بنــدری دریایــی خلیــج فــارس خــط کیــش بــه شناســه ملــی 
10861556113 تمامــی 6 دانــگ شــناور ســامی تایــد 3000 بــه شــماره ثبــت 20809 بنــدر خرمشــهر را بــه شــرکت 

خدمــات دریایــی و کشــتیرانی خــط دریــا بنــدر بــا شناســه ملــی 10102135979 انتقــال قطعــی داده اســت.
مراتب به موجب ماده 3 قانون اصلاح قانون دریایی ایران آگهی می گردد.

 نوبت سوم

گهی:  1448811 آ شناسه 

گهی مناقصه عمومی یک مرحله ای گهی مناقصه عمومی یک مرحله ایآ آ

امور فنی و ساختمانی  شهرداری شنبه

شــهرداری شــنبه قصــد دارد نســبت بــه اجــرای پــروژه احــداث و تجهیــز پــارک بیــن 
راهــی و مجتمــع تفریحــی و گردشــگری امــام رضــا )ع( شــهر شــنبه از طریــق مناقصــه 

عمومــی بــه شــرح زیــر اقــدام نمایــد.
: شــهرداری شــنبه بــه آدرس شــرق بلــوار بســیج ســاختمان اداری  گــزار 1- مناقصــه 

شــهرداری تلفــن : 07735383668 فکــس 07735383727
2- عنــوان پــروژه: پــروژه احــداث و تجهیــز پــارک بیــن راهــی و مجتمــع تفریحــی و 
گردشــگری امــام رضــا )ع( شــهر شــنبه شــامل محوطــه ســازی طبــق نقشــه و بــرآورد 

ــتی پیوس
3- تضمین شرکت در مناقصه: 1/750/000/000  ریال ضمانت نامه بانکی

الف: ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماهه و سه ماه قابل تمدید
4-  آگهی روزنامه در دو نوبت به تاریخ 1401/11/27  و 1401/11/30 

5- مهلت دریافت اسناد مناقصه تا تاریخ 1401/12/4 
6- مهلت تحویل اسناد مناقصه: تا 1401/12/18 

7- تاریخ بازگشایی اسناد مناقصه ساعت 10 صبح روز شنبه مورخه 1401/12/20 
8- محل تحویل و دریافت اسناد مناقصه سامانه ستاد

ــرق و  ــه و ب ــای ابنی ــت به ــق فهرس ــال طب ــرآورد : 35/000/483/502 ری ــغ ب 9- مبل
ــال 1401 ــک س مکانی

10- برنــده اول ، دوم و ســوم مناقصــه اگــر حاضــر بــه انعقــاد قــرارداد نشــوند 
ســپرده آنهــا بــه ترتیــب بــه نفــع شــهرداری ضبــط خواهــد شــد.

11-  شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است
12-  سایر اطلاعات مورد نیاز در اسناد مناقصه درج شده است.

 نوبت دوم

گهی مزایده عمومی گهی مزایده عمومیآ آ
گهی مزایده عمومی داخلی گهی مزایده عمومی داخلیآ آ

روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان

شـرکت تـوزیع بـرق شهـرستـان اصفهـان در نظـر دارد: انواع اجناس اسقاط مازاد موجود در انبار خود را به استـناد قانون برگـزاری معاملات 
وآئـین نامه داخلی، ازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به صورت مزایده عمومی به فروش برساند

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت  گران در صورت عدم عضویت قبلی،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت  لازم است مزایده 
در مزایده محقق سازند.

مبلغ تضمین )ریال(ساعت برگزاریموضوع مزایده شماره سامانه مزایدهشماره داخلی

مطابق اسناد 08:00اجناس اسقاط مازاد 401910071001001211000008

کاتمهلت دریافت اسنادتاریخ توزیع دفترچه تاریخ برگزاری مزایدهآخرین مهلت ارسال پا

1401/12/011401/12/061401/12/161401/12/18

کثــر  تــا ســاعت 19:00 روز ســه شــنبه  پیشــنهاد دهنــدگان مــی تواننــد اســناد مزایــده را از طریــق ســایت  https://www.setadiran.ir/setad/cmsدریافــت و حدا
ــر   کث ــود را حدا ــه( خ ــت نام ــف- ضمان ــت ال ک ــناد فیزیکی)پا ــن اس ــد و همچنی ــذاری نمای ــت بارگ ــی دول ــدارکات الکترونیک ــک ت ــامانه الکترونی خ 1401/12/16 در س ــور م
خ 1401/12/16 بــه نشــانی: اصفهــان چهاربــاغ عباســی- خیابــان عبــاس آبــاد - ســاختمان ســتاد شــماره یــک شــرکت توزیــع  تــا پایــان وقــت اداری روز ســه شــنبه مــور
بــرق شهرســتان اصفهــان طبقــه همکــف - دبیرخانــه ، تحویــل نماینــد. عــدم ارســال پاکــت الــف ) ضمانــت نامــه بانکــی( تــا موعــد اعــلام شــده موجــب ابطــال مــدارک 

ــردد.  ــی گ ــر م مزایده گ
ــلام  ــات اق ــورد اطلاع ــتر درم ــی بیش ــت آگاه ــت و جه ــای برک ق آ ــا –  ــده ه ــات و مزای ــد  مناقص ــن 34121485-031 واح ــماره تلف ــا ش ــی ب رگان ــات باز ــب اطلاع ــت کس جه

ــد. ــل فرمائی ــاس حاص ــقاط  تم ــار اس ــن : 34122686 -031 انب ــماره تلف ــا ش ــده ب ــن مزای ــری و ... ای ــل و بارگی ــده ، حم مزای
جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:    مرکز  تماس 41934-021 ،دفتر ثبت نام: 88969737-021 و 85193768 -021 تماس حاصل فرمائید.

مبلغ ونوع تضمین شرکت در مزایده: در اسناد درج شده است0
* شــرکت کننــدگان در مزایــده مــی بایســت حداکثــر 72 ســاعت قبــل از آخریــن مهلــت اتمــام زمــان مزایــده بــا مراجعــه بــه ســامانه دولــت و یــا تمــاس بــا واحــد مزایــده، 

ازآخریــن اصلاحــات احتمالــی اســناد مطلــع گردنــد، در غیــر اینصــورت مســئولیت عــدم رعایــت ایــن بنــد بــه عهــده مزایــده گــران مــی باشــد.
* پیشنهادات رسیده با حضور اعضاء کمیسیون معاملات باز و قرائت خواهد شد. 

* پیشنهاد دهنده می بایست صرفا در سامانه الکترونیک دولت ثبت نام کرده باشد
* به پیشنهادات فاقد اسناد و مدارک مزایده ، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

* شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار می باشد.   
* سایر اطلاعات وجزئیات مربوط به مزایده در اسناد درج گردیده است .
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روزنامه اقتصادی صبح ایران
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سیاست 2

کنفرانس امنیتی مونیخ روز جمعه ۱۷ فوریه )۲۸ بهمن( 
با ســخنان ولودیمیر زلنسکی رئیس جمهوری اوکراین 

آغاز به کار کرد.
 زلنســکی در اظهارات خود خواســتار ســرعت گرفتن 
تلاش ها برای کمک به اوکراین شد و گفت:  ما باید عجله 
کنیم. ما به افزایش سرعت در توافق ها و تحویل تجهیزات 

نیاز داریم تا جلوی روسیه را بگیریم. 
رئیس جمهوری اوکراین که از طریق تماس ویدئویی در 
این جلسه حاضر شده بود، اضافه کرد:  مسئله فقط این 
نیست که اوکراین باید ببرد. مسئله این است که جالوت 
باید ببازد و هیچ جایگزینی به جز پیروزی اوکراین در این 
جنگ وجود ندارد.  جالوت، نام شخصیتی منفور است که 
در جنگ با قوم طالوت، به دست داوود پیامبر کشته شد.
ولودیمیر زلنسکی همچنین با اشاره به استفاده روسیه 
از پهپاد های ایرانی مدعی شــد:  در حالی که ما در حال 
مذاکره برای جت های جنگنده هستیم، کرملین ایران را 
متقاعد کرده است که پهپاد های مرگبار به روسیه بفرستد. 

کرملین آماده اســت بهای آن را بپردازد، نه فقط با پول؛ 
بلکه با اورانیوم ۹۲ درصد غنی شده. من مطمئن هستم 
که هیچ کسی در اینجا حاضر نیست این ریسک را بپذیرد. 
اظهارات آقای زلنسکی در حالی بیان می شود که پیشتر 
بوریس پیستوریوس، وزیر دفاع آلمان، گفته بود کنفرانس 
امسال تحت الشعاع تهاجم روسیه به اوکراین، قرار خواهد 
داشت. مقامات و تحلیلگران غربی بر این باور هستند که 
این درگیری با ورود به دومین سال خود در هفته آینده 
به مرحله حساسی نزدیک می شود. پیستوریوس گفت 
که جنگ اوکراین  فقط یک نزاع اروپایی نیســت ، بلکه 
پیامد هایی فراتر از قاره سبز دارد. اقتصاد های سراسر جهان 
از تأثیر جنگ بر عرضه غلات، قیمت انرژی و تورم متحمل 
خســارت شده اند. اولاف شولتس، صدراعظم آلمان، نیز 

در ســخنان خود که پس از آقای زلنســکی ایراد شد، از 
کشور هایی که می توانند به اوکراین تانک تحویل دهند 
خواست  واقعاً این کار را انجام دهند.  شولتس وعده داد 
کــه یــک  کارزار فشــرده  را برای ترغیب متحدان غربی 
جهــت اقدام در ایــن باره هدایت کند. صدراعظم آلمان 
افزود چشم انداز جنگ در اوکراین به گونه ای است که این 
نزاع  می تواند برای مدت طولانی ادامه یابد.  اوکراین برای 
مقابله با حمله روسیه به سلاح های غربی وابسته است. 
کشور های غربی تا کنون در کنار این کشور قرار داشته اند، 
با این حال آقای زلنسکی می گوید غرب در برخی مواقع 
در برآورده کردن درخواست های او کند عمل کرده است.
کی یف، پس از دریافت وعده های کشور های غربی برای 
تانک و مهمات بیشتر، اکنون چشم خود را به جت های 

جنگنده دوخته است. با این حال تا کنون کشورها، عمدتا 
از بیم بالا رفتن تنش بیشتر با روسیه، از ارسال این دست 

تسلیحات به اوکراین خودداری کرده اند.
کنفرانس ســال گذشته درســت چند روز قبل از اعزام 
نیرو های روسیه به اوکراین برگزار شده بود و خانم هریس 
در آن زمان با هشدار نسبت به تهاجم قریب الوقوع مسکو 
گفته بود  از زمان پایان جنگ سرد، هیچگاه این مجمع 

تحت چنین شرایط وخیمی تشکیل نشده است. 
حــدود ۴۰ رئیس دولت و همچنین سیاســتمداران و 
کارشناســان امنیتــی از تقریباً ۱۰۰ کشــور جهان در 
کنفرانس سه روزه امنیتی مونیخ در آلمان شرکت دارند.
همچنین در پی اعتراضات اخیر ایران، برخلاف گذشته 
برای کنفرانس امســال از هیچکدام از مقام های رسمی 
دولــت ایران جهت شــرکت دعوت به عمــل نیامده و 
مسئولین جلسه این بار از چهره های اپوزسیون جمهوری 
اسلامی شامل رضا پهلوی، مسیح علی نژاد و نازنین بنیادی 

برای شرکت در این نشست دعوت کرده اند.

 کنفرانس امنیتی مونیخ با حضور اپوزسیون ایران و روسیه آغاز شد

غرب علیه ایران و روسیه

سرمقاله

سناتور جمهوریخواه آمریکایی 
در راهروهای کنگره و در حال 

عزیمت به جلسه ای درباره 
اشیای ناشناس در آسمان 

ایالات متحده آمریکا/ رویترز

نیروهای اوکراین در حال 
جنگ در منطقه دونتسک/ 
رویترز

گزارش تصویری

تکاپوی لندن برای پرونده سازی علیه ایران همچنان ادامه دارد؛

پشت پرده نمایش انگلیسی
چند ماه اخیر لندن در کنار سایر متحدان 
آمریکایــی و اروپایــی بخشــی از کارزار 
تبلیغاتــی علیه ایران در فضای بین الملل 
بوده است. در این نمایش انگلیسی ها حتی 
قصد داشــتند با هدف تشــدید فشارها بر 
تهران نام ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی  
را در  لیســت ســیاه  خود قرار دهند. حال 
دولــت انگلیس در جدید ترین اقدام علیه 
دولت- ملت ایران، پروژه پرونده ســازی را 
در سطح منطقه و محیط بین المللی کلید 

زده است.
برنامه ریــزی بــرای متهم کــردن تهران 
بــه تلاش بــرای ربایش برخــی عناصر 
ضدانقــلاب در انگلیس یــا اتهام زنی در 
زمینه توقیف تســلیحات ایرانی به مقصد 
یمن، جدیدترین جنگ پروژه ســرویس 
اطلاعاتی- نظامی انگلیس برای به چالش 
کشیدن جمهوری اسلامی و کسب امتیاز 

از ایران در پای میز مذاکره است.
 افــکام  )مرکــز نظارت بــر فعالیت های 
رســانه ای و امــور ارتباطــی انگلیــس( 
مســئول جلوگیری از نشر اکاذیب، ترویج 
خشــونت و عقاید و تفکرات تروریستی در 
این کشــور اســت. نکته جالب توجه آنکه 
بــا وجود خط قرمزهــای جدی در زمینه 
فعالیت های مشــکوک و تشویق ارتکاب 
افعال تروریستی در انگلیس، شبکه هایی 
همچون اینترنشــنال به راحتی می توانند 
با انتشار اخبار یا توصیه های خشونت آمیز 
در داخل ایران به حیات خود ادامه دهند.
به عبارت دیگر، جمهوری اســلامی ایران 
حق دارد در مراجع حقوقی داخل انگلستان 
و دادگاه هــای بین المللی موضوع ترویج 
خشونت و تروریسم را از سوی رسانه های 
فارســی زبان ســاکن لنــدن دنبال کند. 
همچنین دســتگاه امنیتی موظف است 
برای حفظ ثبات کشور و امنیت شهروندان 
هرگونه منبع تهدید علیه امنیت ملی را با 

انتخاب روش مناسب از میان بردارد.

بــه نظر می آید با تداوم خویشــتن داری 
تهران نســبت به نداشتن رفتار مسئولانه 
از ســوی مقــام های انگلیــس، لندن در 
اقدامی گســتاخانه قصد دارد تهران را به 
همکاری با شبکه های فعال در زمینه جرائم 
سازمان یافته برای ربایش برخی چهره های 
اپوزیسیون متهم کند. هم اکنون روند این  
پرونده  در روزنامه تایمز در جریان اســت؛ 
روزنامه انگلیســی که ارتباطات وسیعی 
بــا ســرویس  MI6  دارد و در ماجــرای 
تروریســتی اعلام کردن ســپاه پاسداران 

نیز نقش پر رنگی داشت.
نکتــه جالــب توجه آنکه پیــش تر لندن 
بدون ارائه مدارک شفاف و محکم اتهامات 
مشــابهی را به تهران وارد کرده بود. شــاید 
یکی از عجیب ترین خبرهای تولید شده در 

دستگاه تبلیغات سیاسی-رسانه ای غرب 
در چند ماه گذشته کشف و ضبط محموله 
حاوی اورانیوم ضعیف شده از مبدأ پاکستان 
برای شخصی ایرانی در فرودگاه لندن بود.

دیگر اقــدام ضدایرانی لندن طرح ادعای 
توقیــف کشــتی حامــل تســلیحات از 
ســوی کشــتی  ام.اچ.اس مونتروز  نیروی 
دریایی ســلطنتی انگلیــس در آب های 
منطقــه بــود. لندن مدعی اســت بار این 
کشــتی موشک های زمین به هوا و موتور 
موشــک های کروز بوده که از سوی سپاه 
پاســداران بــرای مقاومت یمن ارســال 
می شده است. همچنین لندن مدعی است 
ایــن اقدام تخلف از قطعنامه های ۲۲۳۱ و 
۲۱۴۰ شورای امنیت سازمان ملل متحد 
به شمار می رود. به نظر می آید این دست 

اقدامات که از سوی فرانسه نیز تکرار شده 
بــود، با هدف خــراب کردن روابط دفاعی 
تهران- مســکو و زیر فشار گذاشتن تهران 
برای قبول تمام شــروط غربی ها باشــد؛ 
موضوعــی که تاکنون تیم مذاکره کننده 

کشورمان از قبول آن سر باز زده است.
نــوع صف آرایی تروئیکای اروپایی در برابر 
ایران حاصل ماه ها لابی و جنگ تبلیغاتی 
رژیم صهیونیســتی در قاره ســبز است. 
تل آویــو بــا خطاب قــرار دادن متحدان 
خویــش نه تنها جلوی خارج شــدن نهاد 
 FTO رســمی دفاعــی ایران از لیســت
آمریــکا را گرفــت، بلکه با فشــار فزاینده 
سیاســی- رسانه ای ایران را متحد نظامی 
روســیه در جنگ اوکراین نشــان داد تا 
بــه این وســیله دولت های اروپایی انگیزه 

لازم را برای افزایش ســطح تقابل با تهران 
بیایند. با وجود این، بروکسل به این نکته 
آگاه اســت قرار دادن نام سپاه در فهرست 
گروه های تروریســتی این اتحادیه نه تنها 
ســبب ایجاد اشــکال حقوقی در تعریف 
تروریســم می شــود، بلکه می تواند تمام 
کانال دیپلماتیک با تهران را مسدود کند 
و منافع اروپایی ها در منطقه غرب آســیا 

تحت الشعاع قرار دهد.
در چنین شــرایطی لندن ترجیح می دهد 
به جای حرکت به ســمت گزینه  پر هزینه 
و اشتباه تروریستی نامیدن سپاه، به سمت 
گزینه کم هزینه تر افزایش کنترل شــده 
تنــش بــا تهران برود تا به این وســیله از 
برگ های بازی همچون شبکه های فارسی 
زبان یا حمایت از ائتلاف سعودی در جنگ 
یمن برای سوق دادن مقام های تصمیم گیر 
در تهــران با هدف تجدید نظر در روابط با 

روسیه و چین بهره ببرد.
بهره سخن

با پایان یافتــن ناآرامی های داخل ایران، 
غرب ســعی دارد با راه اندازی نمایش های 
مضحکــی همچون نشســت دانشــگاه 
جرج تاون یا پرونده ســازی پاریس و لندن 
علیه ســپاه پاســداران همچنان وضعیت 
ایران را بحرانی و پرتنش به تصویر بکشند. 
این در حالی اســت که در آستانه سال نو، 
بسیاری از  مردم به زندگی عادی بازگشته 
و خــود را برای نــوروز و روزه داری در ماه 

مبارک رمضان آماده می کنند.
شاید لازم باشد سران دولت های اروپایی به 
جای مشورت با اندیشکده ها و رسانه های 
وابسته به اعراب یا لابی صهیونیستی، راهی 
تهران شوند و خود  از نزدیک ثبات و آرامش 
حاکم در ایران را مشــاهده کنند. بی شک 
پافشاری بر گزینه تعامل و دیپلماسی مسیر 
مناسب تری برای رسیدن به نقطه توافق با 
ایران خواهد بود تا دنبال روی از سیاســت 

جنگ طلبان در تل آویو و ریاض. 

خبر ویژه

همزمان با خجســته عید مبعث پیامبر گرامی اســلام حضرت محمد صلّی الله علیه و آله وســلّم، جمعی از 
مسئولان نظام، نمایندگان و سفیران کشور های اسلامی و میهمانان شرکت کننده در مسابقات بین المللی 

قرآن با رهبر انقلاب اسلامی دیدار کردند.
رهبر انقلاب در این دیدار فرمودند:هزاران گنجینه ی ممتاز در قرآن و تعلیم اسلام هست، این ها را بعثت 
برای ما آورده اســت. بعضی از ما مســلمان ها این گنجینه ها را اصلًا نمیشناســیم، بعضی از ما آن را انکار 
میکنیم، کفران میکنیم به این هدیه های عظیم الهی. بعضی از ما به آن گنجینه ها افتخار میکنیم، منتها 
عمل نمیکنیم. نتیجه این است که دنیای اسلام دچار تفرقه، دچار عقب ماندگی، دچار ضعف علمی و عملی 
میشود، نتیجه اش این است. رهبر انقلاب فرمدند: باز امروز یکی از مسائل مهم ما مسئله ی فلسطین است. 
یک ملت، یک کشور به طور کامل در قبضه ی نه انسان های عادی، بلکه انسان های وحشی، خبیث، شرور 
قرار گرفته، دنیای اسلام هم نگاه میکند، تماشا میکند.این به خود دنیای اسلام هم ضربه زده؛ یعنی همین 
که دولت های اسلامی و کشور های اسلامی در مقابل یک چنین تجاوزی که این تجاوز به خودشان است، 
تجاوز به امت اسلامی است، سکوت کردند و درمواردی به خصوص در این اواخر متأسفانه با آن همراهی 

کردند؛ خود این، این کشور ها را هم تضعیف کرده، این وضعیت را برایشان پیش آورده.

ایشان بیان کردند:دشمن را بر این ها مسلط کرده، امروز کشور های پیشرفته ی دنیا حالا قدرت های دنیا 
برای خودشان حق قائلند که در کشور های اسلامی دخالت کنند. می آیند دخالت میکنند آمریکا یک جور، 
آن یکی یک جور، فرانسه یک جور، در کشور های اسلامی دخالت میکنند برای خودشان حق قائلند. در 
اداره ی کشور های خودشان درمانده اند مشکلات خودشان را در کشور های خودشان نتوانستند حل کنند 

میخواهند بیایند کشور های اسلامی را تصرف کنند و به ادعای خودشان مشکلات این ها را حل کنند.
رهبر انقلاب تاکید کردند:اگر در قضیه ی فلســطین از روز اول دولت های اســلامی محکم می ایســتادند؛ 
می ایســتادند مقاومت میکردند قطعاً وضع منطقه ی غرب آســیا منطقه ی ما وضع دیگری بود. امروز ما 
قدرتمندتر بودیم متحّدتر بودیم از جهات گوناگون امروز از ما بهتر بود؛ همان وقت هم خیرخواهان می گفتند.

ایشان در ادامه فرمودند:اگر از روز اول وارد می شدیم وضع بهتر بود. حالا امروز جمهوری اسلامی حرف دل 
مسلمانان مظلوم فلسطین را صریح و علنی بیان میکند. ما ملاحظه ی هیچ کس را نمی کنیم حقیقت را 
با صدای بلند بیان میکنیم از ملت فلسطین حمایت میکنیم دفاع میکنیم میگوییم هم که دفاع میکنیم، 
به هر طریقی بتوانیم دفاع میکنیم از ملت فلسطین. همین موجب شده دشمنان متمرکز بشوند و ایران 

هراسی راه بیاندازند.

رهبر انقلاب در دیدار با مسئولان نظام و سفرای کشورهای اسلامی:

ایران هراسی دشمنان به خاطر دفاع از فلسطین است

رئیس جمهور :

 از فتنه اقتصادی 
به سلامت عبور می کنیم

رئیس جمهور گفت: با مشارکت مردم هیچ مشکلی 
غیرقابل حل نیست و به رهبری و مردم عزیز کشورمان 
عــرض می  کنیم که وضع تورمــی فعلی را بی تردید 

کنترل خواهیم کرد.
همزمان با خجســته عید مبعث پیامبر گرامی اسلام 
حضــرت محمد صلّی الله علیه و آله وســلّم، جمعی از 
مســئولان نظام، نمایندگان و ســفیران کشورهای 
اســلامی و میهمانان شــرکت کننده در مســابقات 
بین المللی قرآن با رهبر انقلاب اسلامی دیدار کردند.

در ابتدای این دیدار، آیت الله ســید ابراهیم رئیســی 
رئیس جمهور در ســخنانی با بیان اینکه فلسفه بعثت، 
انسان ســازی و جامعه سازی قرآنی است، گفت: پس از 
انقلاب اسلامی دشمنان همچون صدر اسلام با جنگ 
نظامی، اقتصادی، سیاســی و تبلیغاتی مقابل ملت ما 
صف آرایی کرده اند اما مردم ایران با استقامت مثال زدنی 

خود انواع توطئه های سلطه گران را ناکام گذاشته اند.
رئیسی تصریح کرد: در این فتنه های اقتصادی هم حتماً 
مسئولین با کمک مردم عزیز از این وضعیت و شرایط 
ان شــاءالله به ســلامت عبور خواهیم کرد. تردید ندارم 
که ملت عزیزمان در صحنه هســتند و مســائل ارزی و 
مشکلات معیشتی و وضعیت تورمی را کنترل خواهیم 

کرد و هم شرایط را ان شاءلله کاهشی خواهیم کرد.

کنش وزارت امور خارجه  به دیدار  وا
مکرون با عناصر ضد انقلاب

سخنگوی وزارت امور خارجه درتوییتی در واکنش به 
دیدار رییس جمهور فرانسه با عناصر ضد انقلاب گفت: 
آنانیکه ۴۴ ســال حضور ایرانیان در حمایت از کشــور، 
انقلاب و رهبری خود را نادیده می گیرند نه به دموکراسی 

اعتقاد دارند و نه انقلاب و ملت ایران را می شناسند.
ناصر کنعانی روز شنبه در توییتی نوشت: آنانیکه ۴۴ 
سال حضور بی نظیر اکثریت قریب به اتفاق ایرانیان 
در حمایت از کشور، انقلاب و رهبری خود را نادیده 
می گیرند و به ســراغ چند دلقک بی هویت می روند، 
نــه به دموکراســی اعتقاد دارنــد و نه انقلاب و ملت 

ایران را می شناسند.
 وی افزود: بزودی در مقابل استقامت، قدرت و عظمت 

ملت ایران زانو خواهید زد.

کربی:

 برجام به دلیل کمک مستقیم ایران 
 به جنگ  روسیه در اوکراین 

در دستور کار نیست
یکی از مقامات ارشد کاخ سفید با تکرار ادعای کمک 
ایران به روسیه در جنگ اوکراین، وقفه در روند احیای 

توافق هسته ای را با این ادعا مرتبط دانست.
جان کربی، هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شورای 
امنیت ملی آمریکا در بخشی از گفت وگو با این شبکه، 
ادعای واشنگتن مبنی بر حمایت نظامی ایران از روسیه 
در جنگ اوکراین  را تکرار کرده و گفت: ایران با عرضه 
صدها پهپاد دارای قابلیت های مهلک به آن ها)روسیه(، 
به طور مستقیم و قابل اثباتی به روسیه در این جنگ 
کمک می کند. کربی با اســتناد به این ادعا گفت که 

آمریکا ایران را  پاسخگو خواهد کرد. 
با توجه به وقفه چند ماهه در روند احیای توافق هسته ای 
از طریق مذاکرات وین، کربی افزود: بنابراین، موضوع 
توافق هسته ای )برجام( ایران در حال حاضر در دستور 

کار قرار ندارد.

سفیر روسیه در قدس اشغالی:

 روابط تهران-مسکو اسرائیل را 
تهدید نمی کند

سفیر روسیه در قدس اشغالی اظهاراتی را درباره تاثیر 
روابط تهران-مسکو بر دیگر کشورها و رژیم اسراییل 

مطرح کرد.
آناتولی ویکتوروف، ســفیر روســیه در قدس اشغالی 
در گفت وگویی با روزنامه اورشــلیم پســت، گفت که 
همکاری های روســیه-ایران، کشورهای دیگر و رژیم 
اســرائیل را تهدید نمی کند. ویکتوروف گفت که رژیم 
صهیونیستی  نباید نگران روابط مسکو و تهران باشد. 

او در همین راستا بیان کرد: همکاری با تهران، علیه هیچ 
طرف سومی نیست و این شامل اسرائیل هم می شود.

سفیر روسیه مدعی شد،  مسکو می خواهد در روابطش 
با تهران اطمینان پیدا کند که هیچ گونه انتقال فناوری 
به شرکای ما انجام نشود که احتمال استفاده از آن علیه 

اسراییل وجود داشته باشد. 

 بایدن با پیامی برای پوتین 
و روس ها به لهستان می رود

رئیس جمهوری آمریکا در جریان ســفر به لهستان در 
آستانه یک ساله شدن جنگ اوکراین، پیامی را به همتای 
روس خود می فرستد و همزمان، تلاش  بی سابقه  ناتو 
برای کمک به اوکراینی ها به منظور  نجات  کشورشان 

را ستایش خواهد کرد.
 کاخ سفید می گوید جو بایدن، رئیس جمهوری آمریکا 
روز سه شنبه در لهستان که متحد کلیدی ایالات متحده 
و تکیه گاه تلاش های گســترده برای تسلیح اوکراین و 

پذیرش پناهندگان است، سخنرانی خواهد کرد.
ایــن همــان روزی اســت کــه ولادیمیــر پوتین، 
رئیس جمهوری روسیه قرار است سخنرانی خود را در 
مســکو، ســه روز پیش از ۲۴ فوریه که سالگرد حمله 

روسیه علیه اوکراین است، ایراد کند.

 نگاهی به  شنبه  ای که 
تاریخی شد 

  مرتضی عسگری، کارشناس مسائل سیاسی
حضــور همــراه با تحلیل مــردم ازجمله ویژگی های 
راهپیمایی پر شــکوه ۲۲ بهمن بود که حضرت آیت 
الله خامنه ای روز چهارشنبه گذشته در دیدار هزاران 
نفــر از مــردم تبریز آن را مورد تحســین قرار دادند و 
گفتند: از مصاحبه های مردم آشــکار بود با تحلیل به 
راهپیمایی آمدند و چون درک کرده بودند که آمریکا 
از حضور آنها بیمناک اســت، پرشــور و شاد، با روحیه 
و انگیــزه و با شــعارهای مضمــون دار، جهت گیری 
اصلی خود یعنی حمایت کامل از انقلاب اســلامی و 
نظام جمهوری اســلامی را نشــان دادند. ایشان مردم 
آذربایجان را پرچمدار اتحاد و آزادی ایران خواندند و با 
اظهار تعظیم به ملت پر عظمت ایران به علت خلق ۲۲ 
بهمنِ تاریخی امسال تأکید کردند: این حماسه حقیقی، 
پرشور و پرمحتوا نتیجه منحرف نشدن و استقامت ملت 
در خط انقلاب است و این راه پیشرفت و اقتدار، با اتحاد 
ملی و با نگاه انقلابی و نه ارتجاعی به مشکلات، یعنی 
تکیه بر همتی که دســتاوردها را به وجود آورده، ادامه 
خواهد یافت که فعالیت جهادی و شــبانه روزی همه 
مســئولان برای رشــد اقتصادی و علاج دشواری ها به 

ویژه تورم، زمینه ساز آن خواهد بود.
 نقشه دشمن برای مصادره 

به مطلوب مشارکت ضعیف مردم
تعبیر جالب  حضور با تحلیل مردم  از سوی رهبر انقلاب 
به این معناســت که حضور مردم آن هم با عظمتی که 
رســانه های معاند را به ســکوت واداشت، تصادفی نبود. 
در موقعیت خاص تاریخی که جمهوری اســلامی قرار 
دارد، محاسبه ذهنی متمایز از گذشته حماسه باشکوه 
۲۲ بهمــن را رقــم زد و مردم بر مبنای آن در راهپیمایی 
شرکت کردند. دشمن به غلط روی مشارکت نکردن مردم 
حساب باز کرده بود و حتی آماده بود مشارکت ضعیف 
مردم را مصادره به مطلوب کند، اما مشــارکت پرشکوه 
مردم معنای خاصی داشت و باعث شد ضد انقلاب خارج 
نشــین و حتی ابزارهای داخلی آنها مبهوت بمانند و تا 
ساعت ها بعد از راهپیمایی مجبور به سکوت و سانسور 

صحنه های حضور میلیونی مردم شوند.
ملت ایران، نقطه مقابل تحلیل های غلط دشمن

حضرت آیت الله خامنه ای )حفظه الله( در بخش دیگری 
از ســخنرانی خود فرمودند: ملت ایران بدون احســاس 
خســتگی و ناامیدی و بدون خوف از ضربات، تهدیدات 
و عربده های دشــمن، راه مســتقیم را با حفظ هویت، 
شخصیت و عظمت خود ادامه دادند و در همین مسیر، 
۲۲ بهمن امســال به خیابان های سراسر کشور آمدند 
و با انگیزه های مختلف، اســتقامت پر معنا و لج کردن 
با دشــمن عنود را نشــان دادند. این تعبیر رهبر انقلاب 
نشان می دهد هرجا ضد انقلاب و معاندان می خواهند 
برای تخریب نظام اسلامی وارد عمل شوند و بر مبنای 
تحلیل های غلط ورود مســتقیم کنند، باعث برخورد و 
مقابله مردم می شود و لجاجت مردم را برای پاسخگویی به 
دشمن برمی انگیزند. تحلیل خاص رهبر انقلاب محاسبه 
ذهنی برآمده از لجاجت مردم با حرف دشمن است؛ یعنی 
مردم نه تنها وارد جورچین دشمن برای تخریب نظام و 
انقلاب نشدند، بلکه صحنه را به آوردگاه تقابل با استکبار 
و معاندان و انقلاب تغییر دادند. دشمن آمده بود بگوید 
مشارکت نداشتن مردم به معنای بریدن از نظام و انقلاب و 
نشان دهنده ریزش بخشی از بدنه اجتماعی انقلاب است 
و انقلاب دیگر حامی و هوادار ندارد، ولی اتفاقی که افتاد 
این بود مردم به طور عام و جریان انقلابی به طور خاص 
در قالب طیف های مختلف در صحنه ۲۲ بهمن حاضر 
شــدند. دشــمن در ماه های اخیر با حجم دروغ پراکنی 
ها، اتهام زنی ها و خوش باوری نسبت به طیف قلیلی از 
جامعه که حرف شنوی از غربی ها دارند، به غلط باور کرده 
بود مردم از انقلاب اســلامی تبعیت ندارند، ولی حضور 
باشکوه مردم سیلی سختی به آنها زد. دشمن ماه هاست 
در حال شست و شوی ذهنی مردم هستند و باید شرایط 
۲۲ بهمن امسال را با شرایط خاص کنونی سنجید، آنگاه 
هر ذهن بیداری متوجه ارزش و عظمت حضور مردم در 
پشتیبانی از نظام و انقلاب می شود. با توجه به مشکلات 
اقتصادی جامعه که رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار 
بر حل مشکلات اقتصادی تأکید کردند، شاهکار ملت 
در حضور در صحنه راهپیمایی ۲۲ بهمن بیش از پیش 
مشــخص می شــود. مردم فرصت حضور در صحنه آن 
هــم در پیــچ تاریخی انقلاب را به خوبی درک کردند و 
نشان دادند با وجود مشکلات، همچنان پشتیبان نظام 

و انقلاب هستند.
تبیین دروغ بودن ادعاهای دشمنان

رهبــر معظم انقلاب اســلامی در بخــش دیگری از 
ســخنرانی خود راهپیمایی  شــنبه تاریخی ملت  را 
مصداق اســتمرار اســتقامت ملی خواندند و با بیان 
انحرافــات تدریجــی از خط اصلی حرکت در انقلاب 
ها گفتند: در انقلاب اســلامی هم برخی ها به دلایل 
مختلف با صراط مســتقیم انقلاب زاویه دار شــدند و 
کارشان به ضدیت با اصل انقلاب و آرمان ها کشیده 
شــد.  تبیین دروغ بودن و سســت بــودن ادعاهای 
دشــمنان درباره جمهوری اسلامی  بخش دیگری از 
ســخنان رهبر انقلاب بود که ایشان فرمودند: گاهی 
با دروغ آشــکار می گویند نظام رو به قهقراســت، در 
حالی که کشور با وجود مشکلات، با دو سه دهه قبل 
کاملًا متفاوت و خیلی جلو رفته است، گاهی هم می 
گویند جمهوری اسلامی به بن بست رسیده، اگر این 
ادعا درست است، کسی که به بن بست رسیده خودش 
از پا می افتد و به زمین می خورد پس چرا این همه 

برای به زمین زدن او هزینه می کنید؟

اخبار کوتاه
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3اقتصاد

ح کرد؛ عضو کمیسیون اقتصادی مطر

گری با تصویب مالیات بر عایدی سرمایه کنترل سودا نظارت بر بازار و 
عضو کمیسیون اقتصادی با تأکید بر لزوم اخذ مالیات بر عایدی سرمایه 
در بســیاری از کشــورهای بزرگ دنیا، گفت: نظم دادن به بازار تنها با 

اعمال و نظارت دقیق قانون شدنی است.
 در هفته های گذشــته مراحل نهایی تصویب طرح  مالیات بر عایدی 
سرمایه  که به  مالیات بر سوداگری و سفته بازی ، تغییر نام داده است 

در صحن علنی مجلس پیگیری می شود.
علیرضــا زندیان، عضو کمیســیون اقتصــادی مجلس درباره ضرورت 

تصویب طرح مالیات بر عایدی ســرمایه گفت: ما باید به این موضوع 
اعتقاد داشــته باشــیم که بین تولیدکننده و مصرف کننده پروسه ای 
وجود دارد. برای تولیدکننده و مصرف کننده هر کدام جداگانه ضوابط و 
مقرراتی تعیین شده است، اما اینکه عده ای می آیند و این فضا را به نفع 
جیب خود، تغییر می دهند را باید واسطه گر با نیت سودجویی نامید.
وی افزود: حلقه واســطه گری که بیشــترین افزایش قیمت کالاها را 
شــکل می دهد باید منضبط شــود. همین مالیات بر عایدی سرمایه در 

بســیاری از کشــورهای بزرگ دنیا و البته در خیلی سال های گذشته 
انجام شده و ما هم باید از یک نقطه ای شروع کنیم؛ زیرا نظم دادن به 
بازار و جلوگیری از ســودجویی عده ای خاص، تنها با اعمال و نظارت 
دقیق قانون شــدنی است.عضو کمیســیون اقتصادی مجلس تصریح 
کرد: متأسفانه این واسطه گری ها باعث تورم و افزایش قیمت شده اند 
و معتقدم که با تصویب طرح مالیات بر عایدی سرمایه، تأثیرات مثبت 

و به سزایی را در آینده اقتصاد کشور شاهد خواهیم بود.

گزارش

 ریشه یابی مشکلات امروز نان
 و راه خروج از آن

  فرشته بابایی / گروه اقتصاد 
درخصوص مهم ترین چالش های حوزه نان کشــور، 
محمدرضــا خواجه، عضو کمیته نان طیب آســتان 
قــدس و نایــب رئیس انجمن علــوم و فنون غلات 
می گوید: امروز در این حوزه شاهد هستیم که حقوق 
مصرف کننده )مشتری( بر تولید کننده )نانوا( ترجیح 
داده می شود که همین موضوع منجر به تضییع حقوق 
نانوا شــده اســت به طوری که پرسنل یک نانوایی از 
هشــت به دو نفر تنزل یافته و با قحط الرجال کارگر 

نانوایی در کشور مواجه شده ایم.
وی می افزاید: نرخ نان با روش هایی همچون سرکوب 
نرخ، سبک سازی وزن چانه و ساکت سازی نانوایان با 
ارائه نرخ های ناقص با تأخیر اعلام می شود که همین 
موضوع نانوایان را بیش از پیش متضرر کرده است. در 
واقع نرخ های فعلی تحمیلی بوده و بر مبنای افزایش 

هزینه های جاری و کارگران یک نانوایی نیست.

قیمت نان باید اصلاح شود
نایب رئیس انجمن علوم و فنون غلات اظهار می کند: 
نرخ آرد دولتی متناسب به افزایش نرخ جهانی گندم 
افزایش نیافته و این در حالی اســت که پیش از این 
و در ســال ۱۳۸۹ تجربه افزایش نرخ آرد مســئله 
ویژه ای را در کشــور به وجود نیاورد. در طی ســال 
جاری افغانستان به دلیل افزایش نرخ جهانی گندم، 
چنــد مرتبــه نرخ آرد و نان خــود را افزایش داده اما 
در کشــور ما همچنان مسئولان تاکید دارند که نان 
نباید گران شود! خواجه اضافه می کند: امروز شاهد 
بروز شــکاف عمیق بین نرخ آرد دولتی )کیســه ۳۳ 
تومانی( و آرد آزاد ســال ۱۳۹۲ )۴۵ تومانی( در حد 
6۰۰ هزار تومان، هستیم که ناشی از تشدید تحریم ها 
از ســوی ترامپ و اجرا نشدن مصوبه مجلس توسط 
دولت مبنی بر آزاد سازی سالانه ۲۰ درصد از نانوایان 
کشــور با شــیب ملایم است. در واقع امروز یارانه نان 
از جیب نانوایان پرداخت می شود که همین موضوع 
به شدت به کیفیت و کمیت نان آسیب رسانده است.

خ آرد دولتی و نیمه دولتی لزوم یکسان سازی نر
وی با تاکید بر لزوم یکســان ســازی نرخ آرد دولتی و 
نیمه دولتی، تصریح می کند: پایین نگه داشتن نرخ 
نــان و آرد منجــر به ســقوط ارزش غذایی و خواص 
درمانی آن شــده اســت به طوری که به گفته رئیس 
پژِوهشــکده غله کشــور مردم هرچــه نان نخورند 
ســالم ترند! نایب رئیس انجمن علوم و فنون غلات 
با بیان اینکه کاهش وزن چانه به جای ابلاغ نرخ سر 
سال منجر به نازک شدن نان و کاهش زمان پخت، 
کاهش زمان تخمیر و سقوط کیفیت نان شده است، 
می گوید: حذف فاصله صنفی توسط مجلس به بهانه 
ایجاد رقابت سالم و اعطای مجوز بی رویه آرد دولتی 
به افراد غیر متخصص و ایجاد رقابت ناسالم نیز منجر 

به تحمیل خسارت شدید به حوزه نان شده است.
خواجه اضافه می کند: کارشناسان وزارت بهداشت با 
تجویز نمک ثابت برای آردهای متغیر منجر به تشدید 
ضایعات نان شده و مصرف نمک در خمیر و همچنین 
بالا بودن PH خمیر و نان نیز جرم انگاری شده است. 
درصورتــی که بالابــودن PH در هیچ کجای دنیا به 

منزله مصرف جوش شیرین نیست.
وی ادامه می دهد: امروز با مســائلی در حوزه تعداد 
نان پخته شده توسط نانوایان مواجه هستیم چراکه 
کارشناسان مربوطه در تعیین دقیق تعداد چانه یک 
کیسه آرد که متناسب با نوع گندم، نوع آرد، نوع الگوی 
پخت، وزن چانه و مهارت نانوا متغیر است؛ ناتوان اند 

و در این بین نانوایان متهم می شوند.

 برداشت نادرست از هجوم افراد 
برای تأسیس نانوایی

نایب رئیس انجمن علوم و فنون غلات با اشــاره به 
برداشت نادرست برخی از هجوم افراد برای تأسیس 
نانوایــی، می گوید: برخی به این موضوع معترض اند 
که اگر نانوایی نمی صرفد چرا این همه متقاضی دارد. 
این در حالی است که برخی افراد بیکار بدون انجام 
مطالعه و بررسی دقیق به این حوزه وارد شده و پس 
از مدتی نیز ورشکســته می شــوند. بنابراین اعطای 
مجــوز بــی رویه به نانوایان بــا هدف ایجاد رقابت نه 
تنها مسئله ای را رفع نمی کند، مضراتی نیز به دنبال 
داشته است.خواجه اضافه می کند: جایگزین جوش به 
جای مخمر، جایگزین قابلمه به جای قدح، جایگزین 
دستگاه به جای دست و فرار عطر، بو و رنگ و رو در 
نان، جایگزین زیر پیراهنی به جای روپوش، جایگزین 
کارگر ساده به جای ماهر، حذف صابون و مواد شوینده 
در نانوایی، حذف سحرخیزی، جایگزین خمیر تازه به 
جای ور آمده، ناتوانی در خرید ملزومات و تجهیزات 
نانوایی، ناتوانی در پرداخت حقوق، عیدی و سنوات 
کارگران، رواج لغزش )آرد فروشــی، کم فروشــی-
خشــکه فروشی( و سقوط اســتانداردهای علمی و 
فنی در نانوایی از جمله مســائلی اســت که اعطای 
مجوزهای بی مورد تأســیس نانوایی به وجود آورده 
اســت.وی تصریح می کند: طبق تحقیقات سه ساله 
آقای قالیباف )گروه نان مشــهدm.b.g (علت اصلی 
بروز ضایعات نان، پایین نگه داشتن نرخ نان توسط 
دولت، پایین کشیدن وزن چانه به جای بالاکشیدن 
نرخ نان، زیان دهی شغل نانوایی و نوسان کیفی گندم 
اســت پس لازم است اشتباهات دولت های گذشته 

را تکرار نکنیم.

گفت و گو

گفت و گو با کارشناس بازار خودرو ؛

دولت به دنبال افزایش قیمت 
خودرو در اسفند است

در آخرین ماه های پایانی سال ۱۴۰۱ مسیر قیمت ها 
در بازار خودرو همچنان صعودی است و نقش دلار 
در تعیین سرعت افزایش قیمت محصولات در بازار 
خودرو هر روز بیشتر از گذشته برجسته تر می شود. به 
نظر می رسد که خودرو با طناب دلار هر روز در حال 
بالا رفتن است. البته رییس اتحادیه نمایشگاه داران، 
محدودیت در عرضه خودرو را در این نوسان قیمت ها 

در بازار بی تاثیر نمی داند.
هنوز عرضه خودرو به بازار یک سیاســت راهبردی 
ندارد و هر روز دولت به هر بهانه ای سوپاپ اطمینان 
بازار را به دست گرفته و با عرضه قطره چکانی، بورس 
کالا، واردات و در نهایت بازگرداندن شورای رقابت، 
نبض بازار را همچنان به دســت دارد و در این بین 
خریدار واقعی سرگردان در انتظار تثبیت نرخ هاست.

عــلاوه بر تاثیــر افزایش قیمت دلار بر روی افزایش 
قیمت خودرو، عرضه نامتناســب خودرو نســبت به 
تقاضــا، دلیلــی بر گرانی بیش از ۱۰ درصدی برخی 
محصولات داخلی تنها در مدت یک هفته شده است.

در این شــرایط، آن طور که در گزارش های میدانی 
دیده می شود، خودرو در بازار ۵ تا ۱۵ میلیون تومان 

گرانی را طی هفته تجربه کرده است.

افزایش قیمت خودرو قطعی است
در همین رابطه اســد کرمــی، نایب  رئیس اتحادیه 
نمایشــگاه داران خودرو تهران گفت: اگر قیمت دلار 
یک هزار تومان افزایش داشــته باشــد نسبت به آن 
قیمت خودرو در بازار با افزایش بیش از ۵ میلیونی 
مواجه می شــود و اگر نرخ دلار با کاهش روبرو شــود 
دیگر قیمت خودرویی که گران شده ارزان نمی شود 
که متأسفانه چنین روندی به عنوان یک اصل در بازار 

معاملات خودرویی جا افتاده است.
نایب  رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران خودرو تهران 
با تأکید بر اینکه طی روز های اخیر نوسان قیمت ها 
بازار خودرو را تحت تأثیر قرار داده اســت، گفت: در 
راســتای اعلام سیاست گروه صنعتی ایران خودرو 
مبنی بر خارج شدن خودروی پژو ۲۰6 از مدار تولید، 
قیمــت این محصول یک شــبه جهش ۳۰ میلیون 

تومانی را تجربه کرد.

قیمت خودرو قابل پیش بینی نیست
کرمی با اشاره به اینکه امروز قیمت خودرو غیر قابل 
پیش بینی است، گفت: دو کارخانه بزرگ خودروساز 
کشور توان تولید و عرضه خودرو را ندارند و دولت با 
اعلام واردات قصد سرگرم کردن مردم را داشت که 
در این بین فردی با مجوز رســمی از وزارت صمت 
توانست با وارد کردن چند دستگاه خودرو از عمان به 
سود قابل توجهی دست پیدا کند که قطعاً افرادی از 
بدنه دولت و مجلس هم از این سود بی نصیب نماندند!

وی ادامــه داد: میــزان تولیــد و نحوه عرضه خودرو 
به بازار تماماً با نظر و پیشــنهاد دولت تعیین و اجرا 
می شود به طوری که دولت با تنظیم سرعت تولید و 
عرضه توانسته بر بازار خودرو حاکم باشد و از نوسان 
قیمت محصولات در این بازار سود ببرد و تنها مردم 
طبق سنوات گذشته متضرر اصلی این بازی در بازار 

خودرو هستند.
این فعال بازار خودرو تأکید کرد: خودروســاز طبق 
درخواســت دولت با انبار کردن محصولات و عرضه 
آن در زمان های تعیین شده از سوی دولت، توانست 
بــازار خــودرو را علی رغم وعده های تنظیم بازار، به 
دست بگیرد تا جایی که قیمت پراید را به بالای ۳۰۰ 

میلیون تومان برساند.

افزایش قیمت خودرو در اسفند
کرمی گفت: تا زمانی که دولت با همین سیاســت 
در صنعت و بازار خودرو حضور داشــته باشد قیمت 
خــودرو کاهش نخواهد یافت چراکه این نوع عرضه 
خودرو جوابگوی نیاز تقاضا در بازار نیســت و حتماً 

قیمت ها باز هم گران خواهد شد.
به گفته نایب  رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو 
تهران، احتمال گران تر شدن قیمت خودرو تا پایان 
ســال جاری خیلی زیاد اســت و به راحتی می توان 
پیش بینی کرد که پراید به مرز ۵۰۰ میلیون تومان 
هم برسد.وی تصریح کرد: تمام این نوسان قیمت ها 
دست دولت است و مافیای خودرو از بدنه حاکمیت 
هدایتگر نرخ خودرو در بازار است. سود خودرو های 
چینــی بــه جیب غیر از مردم مــی رود و هیچ وقت 
نمی گذارند واردات خودرو آزاد شــود چراکه همین 
خودرو های مونتاژی بی کیفیت برای رانتی ها بسیار 
ســود آور اســت.کرمی تأکید کرد: عده ای به دلیل 
رانــت در صنعــت و بازار خودرو، نمی گذارند که این 
بازار به آرامش قیمت برســد و حتی در برابر توقف 
رشد قیمت ها به روش های مختلف و به نام حمایت 
از تولید، ایســتادگی می کنند.این فعال بازار خودرو 
ادامه داد: با این سیاســتی که دولت و مجلس پیش 
گرفتــه، انتظار تثبیت قیمت ها در بازار خودرو غیر 
ممکن اســت این در حالی اســت که مردم را وادار به 
خریــد اجباری خودرو آن هم با رقم های غیر واقعی 
کرده اند چرا که مردم با توجه به تورم به دنبال حفظ 
سرمایه های خود هستند و تنها راهی که انتخاب و 
به آن اطمینان دارند، ســرمایه گذاری در بازار هایی 
همچون طلا، ســکه، مســکن و خودرو است.نایب  
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران خودرو تهران گفت: 
بــه نظر می رســد دولت قصد ایجــاد موج بزرگی از 
افزایش قیمت در آخرین ماه ســال دارد و این دیگر 
افزایش تورم در بازار نیست بلکه فاجعه بزرگ قیمتی 

در بازار خودرو است!

گذشته «  از دلایل ریزش بازار سرمایه در هفته  گار گزارش »روز

بورس در مسیر اصلاح یا سراشیبی ریزش؟
  صبا رضایی/ گروه اقتصاد

 هفته گذشــته نیز شــاخص بورس منفی 
بود، اما به گفته کارشناســان، بازار ســرمایه 
ریزش  های بدتری را نیز تجربه کرده اســت. 
ریزش بورس یک دلیل واضح دارد و آن تمایل 
ســهام داران به فروش سهام خود است. حال 
این که چرا سهام داران قصد دارند سهام خود 
را بفروشند و کمتر خریداری در بازار سرمایه 

یافت می شود، چند دلیل عمده دارد.
کارشناسان معتقدند تصمیمات دولت درباره 
عرضــه خودرو در بــورس کالا بر روی بازار 
سرمایه بســیار تاثیر گذاشته است. خودرو 
چند ماهی در بورس کالا ارائه شــد، ســپس 
با تصمیم شورای رقابت از بورس کالا خارج 
شــد و مجدد تصمیم گرفته شــد خودرو در 
بازار ســرمایه عرضه شــود. دلیــل این امر 
ســهم  خواهی دولت از مــازاد قیمت خودرو 
در بــورس کالا بود.دولت اعلام کرده بود که 
از قیمــت نهایی خــودرو در بورس کالا ۸۵ 
درصد باید به دولت برسد و تنها ۱۵ درصد به 
خودروساز. این امر موجب شد عرضه خودرو 
در بورس کالا متوقف شــود و سپس با قبول 
شــرط دولت، خودرو مجددا در بورس کالا 
ارائه شــود. عرضه و خروج خودرو از بورس 
کالا بر روی ســهام خودرویی بازار ســرمایه 
تاثیر می  گذارد چرا که ســهام خودرویی از 
ســهام اصلی بازار سرمایه به شمار می  روند. 
برخی از سهام ها اگر ریزشی شوند، شاخص 
کل نیــز ریزش می  کند و ســهام خودرویی 

از جمله این نماد ها در بازار سرمایه است.
نوسانات نرخ ارز و سیگنال در منفی بورس

دلیل دیگر این امر، نوســانات قیمت ارز بود. 
دلار نوسانات شدیدی دارد و قیمت آن طی 
چندماه اخیر شــدیدا افزایش یافته است. در 
زمان دولت روحانی، همزمان با افزایش نرخ 
ارز، سهام دولتی همچون شستا نیز در بورس 
عرضه می  شد که موجب شد بازار سرمایه روند 
مثبت و صعودی به خود بگیرد، اما اکنون نه 
شاهد عرضه سهام دولتی هستیم و نه عرضه 
اولیه در بورس حجم بالایی دارد. نوســانات 
نرخ ارز به مردم سیگنال می دهد که به جای 
بورس باید برروی دلار سرمایه گذاری کنند.

تسویه اعتباری ها در بورس
یک دلیل دیگر این است که شرکت  ها معمولا 
نزدیک به عید سهام خود را نقد می  کنند تا 

عیدی، ســنوات و پاداش کارمندان خود را 
پرداخت کنند. از ســویی دیگر در اسفندماه 
اعتباری  ها نیز تسویه می  کنند و سهام داران 
حقیقی نیز به نقدینگی برای تسویه حساب 

با کارگزاری ها نیاز دارند.
با نزدیک شدن به پایان سال مالی بسیاری از 
کارگزاری ها، شــاهد تسویه اعتباری آن ها تا 
تاریخ ۲۰ اسفند خواهیم بود که این موضوع 
نیز به افزایش عرضه ها نسبت به تقاضا دامن 

می زند.

عدم شفافیت در بودجه 1402
عدم شفافیت بودجه ۱۴۰۲ نیز از دلایل 
دیگری است که سهام داران تمایل دارند 
ســهام خود را به فروش برسانند. خبر ها 

در رابطه با کســری بودجه و مشــخص 
نبــودن میــزان تورم در ســال آینده از 
عواملی اســت که ســهام داران نسبت به 
ســال آینده بلاتکلیف شده و اعتماد خود 
را به بورس از دست داده  اند. در سال  های 
گذشته بسیاری بر این باور بودند که دولت 
کسری بودجه را از بورس تامین می  کند.

بورس شرایط بدتری نیز داشته است
کارشناســان معتقدنــد بــورس طــی 
هفته های گذشته، ریزش  های شدیدتری 
را نیز تجربه کرده است و اصلاح این هفته 
نسبت به ریزش بورس در روز های گذشته 

آنقدر ها هم منفی نبود.
نوید خاندوزی، فعال بازار ســرمایه گفت: 

این خبر که روز سه شنبه ۷۵ درصد نماد ها 
منفی شــده اند درست نیست. تعدادی از 
نماد ها ریزشــی بوده اند، اما انتشار چنین 
خبر هایی مناسب نیست.وی افزود: کلیت 
بازار آنقدر هــا منفی نبود. روز های دیگر 
شاخص کل و کلیت بازار ریزش بیشتری 
نسبت به روز سه شنبه داشت، با این  همه 
دو روز آخر هفته بازار منفی شد.خاندوزی 
عوامل تاثیرگذار بر روی بازار ســرمایه را 
تصمیمــات دولت در رابطــه با خودرو، 

بودجه و نوسانات ارزی دانست.

 بازار سرمایه اصلاح داشته است 
نه ریزش

شهاب خدابخشیان، مدیر دارایی شرکت 
فاین تــک به اقتصاد ۲۴ گفت: به اعتقاد 
بنده بازار ســرمایه اصلاح داشته است نه 
ریزش. بســیاری از سهام داران به دلیل 
خرید ســکه ســهام خود را فروخته اند. 
فروشنده در بازار سرمایه بسیار است اما 
خریداری وجود ندارد.خدابخشــیان در 
پاســخ به این پرسش که چرا سهام داران 
تصمیم گرفته  اند ســهام خود را به دلار 
و ســکه و طلا تبدیــل کنند؟ بیان کرد: 
دلیل این امر شــفاف نبودن بودجه سال 
۱۴۰۲ اســت که سهام داران را ترسانده  
است. از سویی دیگر تصمیماتی که برای 
عرضه خودرو اتخاذ می  شود نیز مردم را 
بــی اعتماد کرده اســت. از طرفی دیگر 
شــب عید اســت و مردم و شرکت  ها به 

پول نیاز دارند.

خبر ویژه

بسیاری از مسئولان براین باورند که با اجرای طرح فجر تا فطر دیگر 
خبری از نوسان و التهاب بازار همانند سال های گذشته در ایام پایانی 
سال نیست.ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه در زمینه 
تامین کالاهای اساسی کمبودی نداریم، گفت: این کالاها با تمهیدات 

صورت گرفته از ابتدای سال وارد کشور شده اند.
ســاداتی نژاد هدف از توزیع کالاهای اساســی در طرح فجر تا فطر 
در فروشــگاه های زنجیره ای سراســر کشــور را کاهش قیمت و 
تثبیت قیمت کالاهای اساســی تا پایان ماه مبارک رمضان و ایام 

عید اعلام کرد.

ارسلان قاسمی رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تعاون ایران گفت: 
اتاق تعاون عهده دار برگزاری نمایشگاه های عرضه فروش مستقیم 
محصولات کشاورزی، صنایع غذایی و کالاهای اساسی از ۱۸ تا ۲۸ 

اسفند در تهران و ۳۰ مرکز استان است.
مســعود امراللهی مدیرکل نظارت برکالاهای اساســی وزارت جهاد 
گفت: طرح تخفیف ۱۰ تا ۲۵ درصدی ۳۴ قلم کالای اساســی در 

فروشگاه های زنجیره ای تا پایان ماه مبارک رمضان ادامه دارد.
او با بیان اینکه مشــکلی در عرضه اقلام اساســی نداریم، گفت: اقلام 
اساسی شامل گوشت، مرغ، تخم مرغ، ماکارانی، برنج، شکر، روغن، 

حبوبات، لبنیات، چای و کنســرو در طرح فجر تا فطر در فروشــگاه 
های زنجیره ای با تخفیف عرضه می شود.

امراللهی ادامه داد: امسال به سبب تقارن عید و ماه رمضان با یکدیگر، 
تقاضا برای خرید در ایام پایانی سال افزایش می یابد ؛ بنابراین وظیفه 
ما این است که کالا به وفور با قیمت ارزان در دسترس مردم باشد.

مدیرکل نظارت برکالاهای اساسی وزارت جهاد گفت: سنوات گذشته 
با نزدیک شدن به روزهای پایانی سال، قیمت کالاهای اساسی دچار 
نوسان می شد، اما امسال با فرهنگ سازی بدنبال آن هستیم که به 

جای گران شدن ارزان سازی نیز صورت بگیرد.

ح فجر تا فطر ؛ با اجرای طر

خبری از گرانی کالاهای اساسی در ایام پایانی سال نیست

یک کارشناس اقتصادی پاسخ داد:

کنیم، اما رانت تولید نکنیم؟ چگونه از صنایع حمایت 
یــک کارشــناس اقتصادی بــا بیان اینکــه به لحاظ  

کارشناسی دولتمردان در چند نوبت سعی کردند صنایع 
را اولویــت گذاری کنند، گفــت: اما کاری که می توان 
انجام داد این اســت که جایگاه دولت روشــن شــود و 
بعد سیاســت های اقتصادی در چارچوب سیاست های 
رقابتی تعیین شــود تا در این شــرایط با حذف رانت ها، 
خود به خود بخش هایی از اقتصاد و صنعت خودشان را 
نشــان دهند و بعد دولت بتواند برای آنها سیاست های 
تشویقی در نظر بگیرد و از آنها حمایت کند تا بتوانند 

رشد بیشتری داشته باشند.
حســین حقگو  اظهار کــرد: بحث تعیین اولویت های 
صنعتی از دوره مهدی غضنفری مطرح شــد و جداول 
اولویت های صنعتی هم تهیه شد. اولویت اول هم خودرو 
بود. این موضوع در دوره نعمت زاده ادامه پیدا کرده و تا 

همین اواخر هم مطرح بود.
بــه گفتــه وی این اولویت ها شــامل خــودرو، فولاد، 
پتروشــیمی، سیمان، کاشی و ســرامیک و غیره بود. 
همچنیــن در این جــداول میزان تولید و برنامه ریزی 

تولید برای سال های بعد عنوان شده بود.
این کارشــناس اقتصــادی ادامه داد: در آن مقطع هم 
سوال این بود که اولا تکنولوژی کجای این برنامه ریزی 
اســت. ما با جهانی ســروکار داریم که همواره در حال 
ارتقــاء تکنولوژی اســت و خیلــی از این صنایع دارای 
اولویت ممکن است تا چند سال بعد اصلا به این شکل 

در جهان وجود نداشــته باشــند. به گفته وی موضوع 
دیگــر این اســت که دولت تا چــه نقطه ای می خواهد 
برای این صنایع تصمیم بگیرد؟ آیا برای میزان تولید، 
نــوع خودرو، رنگ خودرو و چیزهای دیگر هم تصمیم 
گیری می شــود؟این در حالی اســت که خیلی از بنگاه 
های خصوصی هستند و تصمیم گیری از بالا برای آنها 
کار درستی نیست. ممکن است اصلًا بیش از حد تولید 

شوند و نتوانند آن را بفروشند.
حقگو با بیان اینکه این نگاه غلط است، تصریح کرد: در 
اقتصاد آزاد ثبات سیاســتگذاری و فضای کســب و کار 
سالم فراهم شده و دولت با ابزار تعرفه و مالیات می تواند 
در جهت رشد صنایعی که در این بازار رقابتی فعالیت 
می کنند و خودشان را بیشتر نشان می دهند، حمایت 
کنــد. این مــدل حمایت ها دیگر رانت تولید نمی کند 
و صنایعی که بیشــتر تولید کنند از امکانات بیشــتری 
برخوردار می شــوند و می توانند پیشران اقتصاد کشور 

شوند.
به گفته وی در این چارچوب سیاست گذار فقط رئوس 
کلی را مشــخص می کند. مثلًا در حوزه خودرو برای 
همــکاری بــا یک برند داخلــی و خارجی برنامه ریزی 
می کنــد یــا در حوزه لوازم خانگی برای ایجاد یک برند 
مطــرح به جای واحدهای کوچک تصمیم گیری کند. 
بر این اســاس اگر دولت می خواهد در نقش سیاســت 
گذار در پایین دســت دخالت کند، سیاست های کلان 

را تعییــن کنــد و از طریق ابزار مالیات، تعرفه و تامین 
اجتماعی از بنگاه هایی که در راستای این سیاست کلان 
حرکــت می کننــد، حمایت کند تا در نهایت نتیجه در 

بازار رقابتی مشخص شود.
حقگو با بیان اینکه از سال ۱۳۹۰ اولویت بندی صنایع 
شروع شد، اما تاکنون هیچ کدام به نتیجه نرسیده، گفت: 
در دولــت قبلــی هم در معاونت برنامه ریزی ۲۰ تا ۳۰ 
جلد کتاب به عنوان استراتژی برنامه راهبردی صنعت 
و تجارت تهیه شد و سعی شد از روش های مختلف ثابت 
کنند فلان صنعت برتر اســت، اما در نهایت خودشــان 
اعتراف کردند که نتیجه ای ندارد. چون در مقام دولت 
نمی توان این موضوع را تعیین کرد و ممکن است یک 
صنعت کوچک اگر فضای مناسب در اختیار داشته باشد 

به مراتب رشد بیشتری داشته باشد.

کره چگونه از صنایع خود حمایت کرد؟
وی با اینکه کره در دهه ۸۰ اقداماتی در زمینه اولویت 
گذاری داشــت که در آن زمان تازه الگوهای توسعه در 
حال مشخص شدن بود، تصریح کرد: اما کره در آن زمان 
همه سیاســت های خود را در راستای توسعه صادرات 
تنظیــم می کند. کره به صنایــع الکترونیک خودرو و 
کشتی سازی اولویت می دهد اما به این شکل نبوده که 
دربــاره جزئیــات حکم کند. مزیت صنایع را نظام بازار 
تعیین می کند و کار بروکراتیک دولتی نیســت. دولت 

باید فضای مناسب برای کسب و کارها از جمله در بخش 
ارز، نرخ بهره و غیره فراهم کند.

حقگــو بــا بیان اینکه در حــال حاضر خودرو و فولاد از 
بین صنایع بیشترین سهم را در تولید ناخالص داخلی 
دارند، تصریح کرد: اما بررســی دقیق تر نشان می دهد 
علت حجم بالای این صنایع به ترتیب تعرفه و خوراک 
ارزان اســت. واقعیت این است که حتی درباره صنعت 
پتروشیمی که به خاطر داشتن نفت و گاز، یک صنعت 
دارای مزیت در نظر گرفته می شود حقیقت چیز دیگری 
اســت، چراکه ژاپن با وجود اینکه منابع ایران را ندارد 
صادرات بیشــتری در این بخش دارد. بنابراین مزیت 
رقابتی در بازار متناسب با بحران های سیاست گذاری 
می شود وگرنه ایران بهترین منابع زیرزمینی و نیروی 
کار ارزان را دارد، اما همچنان تولید فولاد و پتروشیمی 

در موارد زیادی قابل رقابت نیست.
وی افزود: بنابراین به لحاظ کارشناسی دولتمردان در 
چند نوبت سعی کردند صنایع را اولویت گذاری کنند، 
اما به لحاظ کارشناسی کاری که می توان انجام داد این 
است که جایگاه دولت روشن شود و بعد سیاست های 
اقتصادی در چارچوب سیاست های رقابتی تعیین شود. 
اگر رانت ها حذف شود، خود به خود بخش هایی از اقتصاد 
و صنعت خودشــان را نشــان خواهند داد و بعد دولت 
می تواند برای آنها سیاست های تشویقی در نظر بگیرد و 
از آنها حمایت کند تا بتوانند رشد بیشتری داشته باشند.
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نفت و انرژی 4

کرد  محیط زیست از همکاری اندک وزارت نیرو برای تامین حق آبه تالاب ها انتقاد 

کم لطفی مسئولان به تالاب ها 

کوتاه از انرژی

بین الملل

 نفت تسلیم 
حقیقت تلخ شد

به نظر می رســد حقیقت بالاخره جای 
خــود را در بــازار نفت بــازار کرد و به 
سقوط چهار درصدی قیمت ها در هفته 
گذشته منتهی شد.خریداران بازار که 
در ابتدا، آمار رشــد چشــمگیر ذخایر 
نفت آمریکا را نادیده گرفته و به رشــد 
آتــی تقاضای چین برای ســوخت دل 
بســته بودند، سرانجام به موج بی وقفه 
آماری که از رشد تورم حکایت داشتند 
و درخواســت ها برای افزایش متناسب 
نرخ بهره، واکنش نشــان دادند.اد مویا، 
تحلیلگر ارشد شــرکت OANDA در 
ایــن باره گفــت: قیمت نفت در نتیجه 
فراوانــی عرضه و بازگشــت نگرانی ها 
نسبت به رشد جهانی، نزول کرد. نفت 
شاهد فشار فروش مستمر بود و تست 
واقعی این است که آیا قیمت می تواند 
پایین ســطح ۷۲ دلار در هر بشــکه را 
بشــکند.بهای معاملات وست تگزاس 
اینترمدیــت برای تحویل در مارس در 
بــازار نیویورک، دو دلار و ۱۵ ســنت 
معــادل ۲.۷ درصــد کاهش یافت و در 
۷6 دلار و هشــت ســنت در هر بشکه 
بسته شد که پایین ترین قیمت دو هفته 
گذشــته بود. شاخص نفت آمریکا برای 
کل هفتــه، ۴.۴ درصــد کاهش یافت. 
وست تگزاس اینترمدیت در سه هفته 
از چهار هفته گذشته، کاهش داشته و 
حدود هفت درصد از دست داده است.
بهای معاملات نفت برنت برای تحویل 
در مــارس در بــازار لندن، با دو دلار و 
۱۴ ســنت معادل ۲.۵ درصد کاهش، 
در ۸۳ دلار در هر بشــکه بســته شــد. 
نفت برنت اواســط معاملات به مرز ۸۱ 
دلار و ۸۱ ســنت نــزول کرده بود که 
پایین ترین قیمت از ششــم فوریه بود. 
نفت برنت برای کل هفته، چهار درصد 
کاهش داشت. نفت برنت مانند شاخص 
نفت آمریکا در سه هفته از چهار هفته 
گذشته، کاهش داشته و طی این مدت، 
بیش از پنج درصد  از دست داده است.
جان کیلداف، از شرکای شرکت  اگین 
کپیتال  در بازار نیویورک با اشــاره به 
آمــار اداره اطلاعــات انرژی آمریکا که 
نشــان داد ذخایر نفت این کشــور در 
هفتــه منتهی بــه ۱۰ فوریه، به میزان 
۱6.۳ میلیون بشــکه رشد کرده است، 
اظهار کرد: نفت ســرانجام آن طور که 
باید پس از اعلام رشد ذخایر اتفاق می 

افتاد، کاهش پیدا کرد. 

رکورد واردات نفت چین 
امسال شکسته می شود

تحلیلگران پیش بینی کردند چین در 
ســال ۲۰۲۳ با افزایش ســفرها پس از 
تســهیل کنترل های کووید که تقاضا 
برای ســوخت را بالاتر می برد، رکورد 
بالایی نفت وارد خواهد کرد. چشم انداز 
تقاضــای قوی بزرگتریــن واردکننده 
نفــت جهان، عامل مثبت دیگری برای 
بــازار نفت خواهد بود که هم اکنون از 
کاهش تولید اوپک پلاس و تحریمهای 
غربی علیه صادرات روسیه، پشتیبانی 
شده اســت.به گفته تحلیلگران چهار 
شرکت مشاوره انرژی  وود مک کنزی 
،  FGE ،  انــرژی اســپکتس  و  اس 
انــد پی گلوبال کامادیتی اینســایتس 
، واردات نفــت خام چین امســال بین 
۵۰۰ هزار تا یک میلیون بشکه در روز 
رشد کرده و به ۱۱.۸ میلیون بشکه در 
روز خواهــد رســید و از رکورد واردات 
۱۰.۸ میلیون بشکه در روز سال ۲۰۲۰، 
فراتر می رود. این برآورد با جدیدترین 
پیش بینــی آژانس بین المللی انرژی 
همخوانی دارد.از زمان حذف کنترلهای 
کووید در دسامبر، تقاضای چین برای 
بنزین و سوخت جت، رشد کرده است.
ســو جیانان، تحلیلگر شــرکت  انرژی 
اسپکتس ، تخمین زد بنزین و سوخت 
جت، ســهم حدود ۵۰ درصدی و ۳۰ 
درصدی در تقاضا برای سوختهای مایع 
خواهد داشــت. مصرف سوخت جت تا 
پایان سال ۲۰۲۳، به ۹۰ درصد سطح 
پیش از پاندمی کووید خواهد رســید.
 FGE به گفته تحلیلگران شــرکتهای
و  انرژی اســپکتس ، تقاضا برای دیزل 
کــه ســوخت صنعتی و حمــل و نقل 
مهم به شــمار می رود و نفتای خوراک 
پتروشــیمی، ممکن است رشد آهسته 
تری داشــته باشــد، زیرا احیای بخش 
هــای تولید و مســکن چیــن، کندتر 

خواهد بود.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس:

 سهمیه بنزین دولتی و آزاد 
در سال آینده تغییری نمی کند

ســخنگوی کمیسیون انرژی مجلس با اشاره به 
مصوبه کمیســیون تلفیــق بودجه ۱۴۰۲ برای 
اختصاص ســهمیه بنزین بــه خانوار های بدون 
خودرو تأکید کرد که ســال آینده سهمیه هزار 
و ۵۰۰ تومانی دولتی و ســهمیه ۳ هزار تومانی 
آزاد ثابت خواهد ماند. مالک شــریعتی گفت که 
بــا این مصوبه  دولت اجــازه دارد بدون افزایش 
هرگونه قیمت سهمیه ای و آزاد بنزین، با استفاده 
از صرفه جویی ها، ســهمیه ای را به خانوارهای 
بدون خودرو اختصاص بدهد.  شــریعتی درباره 
ایــن مصوبه توضیح داد در این گروه از خانوارها  
بــه هر نفر ماهانه ۱۵ لیتر بنزین اختصاص داده 
می شود و امکان تبادل آن در بازار فراهم می شود. 
به گفته ســخنگوی کمیسیون انرژی مجلس، 
علاوه بر عادلانه تر شــدن توزیــع یارانه بنزین، 
شــکل گیری چنین بازاری می تواند دولت را به 
تدریج از فشــار قیمت گذاری خارج کند و تنها 
نقش تنظیم گر داشــته باشد؛  با این حال دولت 
باید بازاری ایجاد کند تا این ســهمیه به یارانه 
نقدی تبدیل نشود و در پایان هر ماه تسویه کند 
تا کسی سهمیه های بنزین را جمع نکند. مالک 
شریعتی گفت  سهمیه های خودرو های سواری 
عمومی مانند تاکسی ها، تاکسی های اینترنتی، 
وانت بار ها، موتورسیکلت ها و خانوارهایی که دو 
خودرو در خانه دارند، حفظ می شود.  این نماینده 
همچنین تأکید کرد که  این مصوبه به کســی 
ضرر جدی نمی رســاند و ارزش افزوده ای برای 
خانوارهای بدون خودرو فراهم کرده اســت. این 
مصوبه به دولت فرصت داده تا ابتدای خردادماه 
زیرساخت های اجرای چنین طرحی را به وجود 

بیاورد.

دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت 
پتروشیمی ایران خبر داد؛

لزوم سرمایه گذاری ١٨ میلیارد 
دلاری در صنعت پتروشیمی

دبیــرکل انجمــن صنفــی کارفرمایی صنعت 
پتروشــیمی ایران گفت: تا سال ۱۴۰۴ باید ۱۸ 
میلیارد دلار در صنعت پتروشیمی سرمایه گذاری 
کنیم که شرکت های داخلی باید سهم بالایی در 
این زمینه داشــته باشــد.احمد مهدوی ابهری ، 
بــا بیان اینکه با بیان اینکه پتروشــیمی مقابل 
خام فروشــی است و منابع هیدروکربوری که از 
زمین اســتخراج شده در صنعت پتروشیمی به 
ارزش افزوده تبدیل می شــود، اظهار کرد: باید 
نگاه، نگاه جهانی به پتروشــیمی باشــد، قیمت 
گاز پتروشیمی ها باید متناسب با قیمت جهانی 
گاز باشــد و با افزایش یا کاهش آن، افزایش یا 
کاهش یابد.وی با بیان اینکه قیمت گاز هم اکنون 
در هنری هاب کمی بیش از هشــت سنت است 
اما برای بودجه ســال آینده، ۲۸.۵ ســنت برای 
قیمت گاز پتروشیمی ها دیده شده است، گفت: 
همه پتروشیمی ها تحریم هستند اما ما از تحریم 
بیرونی و خارجی هیچ هراســی نداریم؛ مشکل 
ما تحریم داخلی اســت.دبیرکل انجمن صنفی 
کارفرمایی صنعت پتروشــیمی ایــران با بیان 
اینکه صنعت پتروشــیمی شاگرد اول صادرات، 
ارزآوری و رفع تعهد ارزی در کشور است، گفت: 
۴۰ درصــد صادرات غیرنفتی و ۳۰ درصد بازار 

سرمایه متعلق به پتروشیمی ها است.

طی یک ماه صورت گرفت؛

رشد یک درصدی ظرفیت 
نیروگاه های تجدیدپذیر 

ظرفیــت کل نیروگاه هــای تجدیدپذیر و پاک 
تــا پایان دی ۱۴۰۱ نســبت به ماه گذشــته با 
رشــد ۱.۲۹ درصدی همراه شــده است.تلاش 
برای افزایش ســهم نیروگاه های تجدیدپذیر در 
تولید برق کشــورمان از ابتدای دولت سیزدهم 
در دســتور کار وزارت نیرو قــرار گرفت.همان 
روزهــا  علی اکبر محرابیــان  وزیر نیرو از تلاش 
بــرای افزایــش ۳۵ هزار مگاواتی ظرفیت تولید 
بــرق نیروگاه ها خبر داد که ۱۰ هزار مگاوات آن 
از محــل انرژی های تجدیدپذیر خواهد بود.وی 
بــا بیان اینکه دولت برنامه ای چهار ســاله برای 
افزایش ۱۰ هزار مگاواتی انرژی های تجدیدپذیر 
دارد، خاطرنشــان کرد: بازار توسعه انرژی های 
تجدیدپذیــر ایران، با اتکا به قابلیت بالای منابع 
انرژی های تجدیدپذیر اعم از خورشیدی، بادی، 
زیست توده و زمین گرمایی، از طریق امکان عقد 
قراردادهای بلندمدت با نرخ های تشویقی، بازار 
بســیار جذابی برای ســرمایه گذاران است.وزیر 
نیرو ادامه داد: ایران از قانون تشــویق و حمایت 
از ســرمایه گذاری خارجــی برخــوردار بوده و 
فرصت اقتصادی مناســبی برای سرمایه گذاران 
حوزه تجدیدپذیر برای ایجاد مزارع تجدیدپذیر 
فراهم کرده است.تازه ترین گزارش دفتر فناوری 
اطلاعــات، امنیت فضــای مجازی و آمار وزارت 
نیرو نشــان می دهد ظرفیــت کل نیروگاه های 
تجدیدپذیر و پاک تا پایان دی ۱۴۰۱ نســبت 
به ماه گذشته با رشد ۱.۲۹ درصدی روبرو شده 
است.بر این اساس ظرفیت نیروگاه های بادی تا 
پایان دی ماه امســال به رقم ۳۴۲.۳۹ مگاوات 

رسیده است.

رئیــس گــروه منابع آب و پایش تالاب ها ســازمان 
حفاظــت محیط زیســت گفت: به رغم جلســات، 
مکاتبــات و پیگیری هــای انجــام شــده، تاکنون 
همکاری ثمربخشــی از ســوی شــرکت های آب 
منطقه ای وابســته به وزارت نیرو صورت نپذیرفته 
اســت و چنانچه اقدامی انجام شده، به صورت کوتاه 
مدت و مقطعی بوده و پاسخگوی تامین نیاز محیط 
زیســتی و جلوگیری از آثار تخریبی بلند مدت در 
تالاب ها نبوده اســت.صدیقه مدرس طباطبایی ، با 
اشــاره به اصلی ترین فعالیت های سازمان حفاظت 
محیط زیســت برای حفاظت از تالاب های کشــور 
اظهار کرد: تعیین و نظارت بر تامین نیاز آبی محیط 
زیستی تالاب ها و رودخانه های کشور، تهیه و اجرای 
برنامه های حفاظت و احیای تالاب ها، تهیه و اجرای 
برنامه مدیریت جامع تالاب ها با رویکرد زیست بومی 
و پایش تالاب های کشور از اصلی ترین فعالیت های 
ســازمان حفاظت محیط زیســت برای حفاظت از 
تالاب های کشــور است.وی درباره تعداد تالاب های 
تحت مدیریت ســازمان بــرای احیا گفت: در حال 
حاضر تعداد ۲۲6 تالاب شــامل تالاب های فهرست 
آیین نامــه اجرایی قانــون حفاظت، احیا و مدیریت 
تالاب های کشــور تحت مدیریت سازمان حفاظت 
محیط زیست است. بیشتر این تالاب ها - که وسعتی 
در حدود ۴.۳ میلیون هکتار از کل مســاحت کشور 
را در برگرفته اند - دارای برنامه های مدیریت و احیا 
هســتند.مدرس طباطبایــی ادامه داد: از میان این 
تالاب  تعداد ۲۵ مجموعه تالابی از جمله تالاب های 
ارومیــه، انزلی، میانکاله و خلیج گرگان، گاوخونی، 
ارژن و پریشــان، شادگان و هامون با وسعتی حدود 
۴.۱ میلیون هکتار از جمله تالاب های رامسر سایت 

ایران هستند.

تکالیف قانونی مرتبط با تعیین و تامین نیاز آبی 
محیط زیستی تالاب های کشور

رئیــس گروه منابع آب و پایش تالاب ها ســازمان 
حفاظت محیط زیســت با اســتناد به ماده ۲ قانون 
حفاظــت، احیــاء و مدیریت تالاب های کشــور به 
وظیفه ســازمان حفاظت محیط زیست اشاره کرد 

و توضیح داد: براســاس این ماده ســازمان مکلف 
اســت نیاز آبی محیط زیســتی تالاب ها را تعیین 
و وزارت نیــرو مکلف اســت ضمن تدوین و اجرای 
برنامــه مدون، نســبت به تخصیــص و تأمین آن 
اقدام کند. در راســتای اجــرای قانون و با توجه به 
حساسیت و شکنندگی وضعیت منابع آب و محیط 
زیست در حوضه های آبخیز تالاب ها و رودخانه ها، 
همچنیــن بــه منظور حفظ ســلامتی و پایداری و 
امکان ارائه خدمات اکوسیســتمی توســط آن ها، 
نیاز آبی محیط زیســتی تالاب هــا مطالعه و برای 
ســه وضعیت خشکسالی، نرمال و ترسالی تعیین و 
در قالب جداول توزیع ماهانه ارائه می شود.مدرس 
طباطبایی باتوجه به رویکرد حوضه ای وزارت نیرو 
توضیح داد: باتوجه به این رویکرد در خصوص حجم 
منابع آب ســطحی قابل برنامه ریزی برای مصارف 
محیط زیســتی و پایداری جریان و از آنجا که پس 
از خاتمه مطالعات تعیین نیاز آبی محیط زیســتی 
تالاب هــا و رودخانه ها و پیگیری تخصیص و تامین 
آب توســط سازمان حفاظت محیط زیست، تامین 
آب مورد نیاز تالاب ها از سوی وزارت نیرو به صورت 
حوضه ای صورت می پذیرد، شــرح خدمات تعیین 
نیاز آبی محیط زیســتی مصوب سازمان به صورت 

حوضه ای تدوین شده است.

 وضعیت پروژه های تعیین نیاز آبی 
محیط زیستی تالاب ها

وی دربــاره وضعیت پروژه هــای تعیین نیاز آبی 
محیــط زیســتی تالاب ها تصریح کــرد: در حال 
حاضر پروژه های تعیین نیاز آبی محیط زیســتی 
۳6 مجموعه تالابی و رودخانه ای خاتمه یافته است 
و هشــت مجموعه در دســت مطالعه و یا تدقیق و 
بازنگــری قــرار دارد همچنین تخصیص و تامین 
نیاز آبی محیط زیســتی تالاب ها و رودخانه های 
کشور طی جلسات مشترک کارگروه آب و محیط 
زیست با بخش های مختلف وزارت نیرو و روسای 
حوضه های ۹گانه به صورت مســتمر در دســت 
پیگیــری قرار دارد.رئیس گروه منابع آب و پایش 
تالاب ها ســازمان حفاظت محیط زیســت افزود: 
ســازمان حفاظت محیط زیســت در جهت عمل 
به وظیفه قانونی تصریح شــده در قانون حفاظت، 
احیاء و مدیریت تالاب های کشور، نسبت به تامین 
نیــاز آبی محیط زیســتی تالاب هــا اقدام و نتایج 
مطالعات را به صورت رســمی به وزارت نیرو اعلام 
کرده است. وزارت نیرو نیز مکلف به تدوین برنامه 
مدون و تامین نیاز آبی مورد نیاز تالاب ها به صورت 
مســتمر، به موقع و با هماهنگی سازمان حفاظت 

محیط زیست است.

 همکاری اندک شرکت آب منطقه ای 
وابسته به وزارت نیرو

مــدرس طباطبایی با اشــاره به میــزان همکاری 
شــرکت های آب منطقه ای وابســته به وزارت نیرو 
اظهار کرد:  به رغم جلسات، مکاتبات و پیگیری های 
انجام شــده، تاکنون همکاری ثمربخشــی از سوی 
شــرکت های آب منطقه ای وابســته به وزارت نیرو 
صــورت نپذیرفته اســت و بعضــا چنانچه اقدامی 
انجام شــده، به صورت کوتــاه مدت و مقطعی بوده 
و پاسخگوی تامین نیاز محیط زیستی و جلوگیری 
از آثار تخریبی بلند مدت در تالاب ها نبوده است و 
وضعیت فعلی تالاب های کشــور بیانگر این موضوع 

است.

نظارت بر تامین حق آبه تالاب ها وظیفه کیست؟
وی درباره مسوول نظارت بر تامین حق آبه تالاب ها 
گفــت: نظارت بــر تامین حق آبه تالاب ها از وظایف 
ســتاد ملی هماهنگی و مدیریت تالاب های کشور 
به ریاســت معــاون اول رئیس جمهوری همچنین 
باتوجه به قانون تالاب ها بر عهده مجلس شــورای 

اسلامی نیز است.

در چهارمین جلسه ستاد هماهنگی و مدیریت 
تالاب های کشور چه گذشت؟

مــدرس طباطبایی در پایان با توجه به مشــکلات 
موجود در تامین حق آبه تالاب ها همچنین رسیدن 
این حق آبه به پیکره آبی تالاب ها به موضوعات اشاره 
شده در چهارمین جلسه ستاد هماهنگی و مدیریت 
تالاب های کشور پرداخت و توضیح داد: در خصوص 
تامین نیاز آبی محیط زیســتی و حق آبه تالاب های 
کشور مقرر شد به استانداران استان های تالابی ابلاغ 
شــود تا بر اســاس حق آبه تعیین شده، استانداران 
نســبت به ایجاد سازوکار جدی و نظارتی به گونه ای 
اقدام کنند که ضمن جلوگیری از برداشت غیر مجاز 
آب، حق آبه تخصیص یافته به تالاب وارد شود. بدین 
جهت پیگیری و تحقق این موضوع نیازمند همکاری 
و اقدام کلیه دستگاه های مسئول به طور هماهنگ و 

یکپارچه تا حصول نتایج مطلوب است.

مدیر سامانه هوشمند سوخت گفت: سامانه ای راه اندازی می شود که 
مردم می توانند با مراجعه به آن، مطلع شوند که کارت سوخت خود 
را در کدام جایگاه سوخت جا گذاشته اند.محمد صادقی، اظهار کرد: 
در سال ۱۴۰۱ بیش از ۳ میلیون و ۸۰۰ هزار تقاضای صدور کارت 
ســوخت نوشــماره و المثنی ثبت شده.وی درباره وعده تولید ۹۰۰ 
هزار کارت ســوخت تا پایان آبان ماه امســال که مدیرعامل شرکت 
ملــی پخش فرآورده های نفتــی ایران مطرح کرده بود نیز توضیح 
داد: از نیمه دوم آذرماه ۱۴۰۱ صدور کارت های ســوخت مردم را 
آغاز کردیم و مابقی کارت ها که ۳۵۰ هزار عدد هستند تا نیمه اول 
اسفندماه تولید می شوند و در اختیار مردم قرار می گیرند.این مقام 

مســئول درباره دلیل تاخیر در تولید کارت های ســوخت نیز بیان 
کرد: تامین تراشــه موجود در کارت های ســوخت به دلیل وارداتی 
بودن، با مشــکلاتی روبه رو شــده بود که اکنون برطرف شده است.

صادقی درباره ضمانت تولید شــدن ۳۵۰ هزار کارت ســوخت باقی 
مانده تا نیمه نخست اسفندماه با توجه به عملیاتی نشدن وعده های 
پیشین مسئولان این حوزه، تاکید کرد: با توجه به این که واردات 
تراشــه ها به مشــکلاتی برخورده بود، طبیعی بود که گاهی وعده ها 
عملیاتی نشود، اما اکنون با توجه به برنامه ریزی ها، خرید تراشه ها 
انجام شده و به مرور در حال وارد شدن به کشور هستند و این قول، 
بی شــک محقق خواهد شد.وی افزود: نرم افزاری طراحی کردیم تا 

مشــخصات کارت ســوخت هایی که در سامانه جا می ماند، در این 
ســامانه ثبت شــود که احتمالا تا هفته آینده به صورت آزمایشــی 
در همه جایگاه های کشــور راه اندازی خواهد شــد.وی با اشــاره به 
نحوه عملکرد این ســامانه هم اظهار کرد: همه کارت های سوختی 
که در جایگاه ها جا می ماند در این ســامانه توســط جایگاه دار ثبت 
می شــود. مردم پس از ورود به این ســایت از طریق اینترنت، کافی 
است که مشخصات خودرو یا دیگر اطلاعات کارت سوخت خود را 
وارد کنند و می توانند متوجه شــوند که کارت سوختشــان در کدام 
جایگاه مانده است.صادقی گفت مردم تلاش کنند تا کارت سوخت 

خود را گم نکنند. 

مدیر سامانه هوشمند سوخت خبر داد؛ 

کارت های جامانده در جایگاه های سوخت راه اندازی سامانه ای جدید برای 

خبر  ویژه

معاون مرکز منطقه ای مدیریت آب شهری تحت پوشش یونسکو:

تهران میزبان سیزدهمین اجلاس مرکز 
مدیریت آب شهری یونسکو شد

معاون مرکز منطقه ای مدیریت آب شهری تحت 
پوشــش یونسکو از برگزاری سیزدهمین اجلاس 
شــورای حکام این مرکز در روز چهارم اسفندماه 
سال جاری در تهران خبر داد.علیرضا سلامت در 
خصوص برگزاری ســیزدهمین اجلاس شورای 
حــکام آب گفت: مرکز منطقــه ای مدیریت آب 
شــهری )تحت پوشش یونسکو( با حوزه فعالیت 
در مناطق غرب و جنوب آســیا و نیز آسیای میانه 
و شــمال آفریقا در بهمن ماه ســال ۱۳۸۰ )فوریه 
۲۰۰۲( از ســوی یونسکو تأســیس و راه اندازی 
شــد.وی افزود: این مرکز تنهــا نهاد بین المللی 
متولی مســائل آبی در منطقه اســت که جلسات 
شورای حکام آن در سطح وزرا و به ریاست وزیر نیرو 
جمهوری اســلامی ایران تشکیل شده و می تواند 
نقش بســزایی در پیگیــری منافع ملی در حوزه 
دیپلماســی آب، رودخانه هــای مرزی، منابع آب 
مشترک، توسعه، صدور خدمات فنی و مهندسی 
و انتقال فناوری های مورد نیاز کشور داشته باشد.

سلامت در رابطه با توانمندی های مرکز مدیریت 
آب شــهری اضافــه کــرد: این مرکــز می تواند 
نقش مؤثری در توســعه مراودات با کشــورهای 
عضو شــورای حکام به منظور انجام رایزنی های 

مختلــف، ایجاد زمینه طراحی و انجام پروژه های 
مشترک و آموزش و ظرفیت سازی نیروی انسانی 
داشــته باشد.وی درباره اعضای مرکز و مهمترین 
وظایف آنها خاطرنشــان کرد: فعالیت های مرکز، 
توسط شورای حکام آن به عنوان بالاترین مرجع 
تصمیم گیری، راهبری و نظارت می شود و اعضای 
آن برای دوره ۲۰۱۹ الی ۲۰۲۴، متشکل از وزرای 
حوزه آب ۱۸ کشور شامل ایران، آذربایجان، آلمان، 
ارمنســتان، ازبکستان، افغانســتان، بنگلادش، 
پاکستان، تاجیکستان، ترکیه، سریلانکا، سوریه، 
عــراق، عمان، قطر، لبنان، مصر، هند و همچنین 
نمایندگان ۱۰ ســازمان بین المللی مرتبط شامل 
یونســکو، برخی نهادهای وابسته به سازمان ملل 
متحد، بانک های توســعه ای و نهادهای تخصصی 
هستند.معاون مرکز منطقه ای آب شهری یونسکو 
با اشــاره به سوابق برگزاری نشست های پیشین 
این مرکز بیان کرد: از بدو تأسیس مرکز تاکنون، 
دوازده اجلاس شورای حکام برگزار شده که البته 
دو اجلاس قبلی به دلیل همه گیری کرونا در مهر 
۱۳۹۹ و خــرداد ۱۴۰۰ به صورت مجازی برگزار 
شــد. همچنین آخرین اجلاس حضوری قبلی در 

آذر ۱۳۹۸ در تهران برگزار شد.

استاد دانشگاه صنعتی شریف تشریح کرد:

گر اتصال   اما و ا
شبکه برق ایران و روسیه

استاد دانشــگاه صنعتی شریف گفت: وقتی 
کشــوری قرار است ظرفیت تبادل الکتریکی 
ایجــاد کند ابتدا باید با همســایگانی که مرز 
مشــترک دارند این برنامه را اجرا کند.هاشم 
اورعی ، در ارزیابی سنکرون شبکه برق ایران 
و روســیه  اظهار داشــت: در کل هر چه یک 
شــبکه برق به لحاظ جغرافیایی گســتره تر 
شــود پایداری را بالاتر می برد. خوشــبختانه 
کل ایــران در یک شــبکه وجــود دارد و این 
یک مزیت اســت، بعبارت دیگر گســتردگی 
شــبکه اتصال به کشــورهای همجوار مثبت 
اســت اما اینکه بخواهیم تاثیر قابل توجهی 
در اتصال به شــبکه روسیه داشته باشیم نیاز 
بــه افزایش ظرفیت دارد، موضوع دیگر اینکه 
ما به لحاظ جغرافیایی با روســیه همســایه 
و متصل نیســتیم و از مســیر آذربایجان به 
دلایل سیاسی و ژئوپلیتیک منتفی است، تنها 
مسیر واقعی ارمنستان است اما این کشور هم 
مســئله خاصی دارد و آن اینکه آذربایجان و 
ترکیه ســخت بدنبال این هستند که جنوب 
این کشــور و منطقه زنگزور را تصرف کنند 
و ترکیــه را به آذربایجــان متصل کنند، این 

همان پروژه پان ترکیسم است. بنابراین بیش 
از موضوع تبادل برق مسئله ژئوپلیتیک مطرح 
است. وی افزود: هر چند ایران سخت مخالف 
جدایی زنگزور از ارمنستان است اما احتمالاً 
ایــن اتفاق خواهد افتاد زیرا امروز زور ترکیه 
و آذربایجــان خواهد رســید. اکنون ترکیه 
و آذربایجــان به لحاظ سیاســی و اقتصادی 
شــرایط خوبی دارند اما ایران، ارمنســتان و 
روســیه که بــه تمامیت ارضی ارمنســتان 
معتقدند در شــرایط ضعف قرار دارند. روسیه 
به دلیل جنگ و تحریم، ایران به خاطر تحریم 
و ارمنستان هم کشور کوچک و ضعیفی است. 
در نتیجه بزرگترین چالش پروژه جدا شــدن 
زنگزور از ارمنســتان اســت. استاد دانشگاه 
صنعتی شــریف تصریــح کرد: به فرض اینکه 
بتوانیم این خطوط را احداث کنیم و روســیه 
ظرفیت داشته باشد اما به گواه تاریخ هر زمان 
ایران روی روســیه حساب کرده نتایج خوبی 
نگرفته اســت. بنابراین مطمئنا اگر این پروژه 
اجرا هم شــود، روسیه زمانی که خود به برق 
نیاز داشــته باشد، اجازه نخواهد داد برقی به 

ایران انتقال داده شود
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55بانک و بیمه
پرداخت بیش از 15 هزار فقره 

تسهیلات توسط بانک سپه در دی ماه
 بانک ســپه در دی ماه سال 
جاری بالغ بر ۱۲ هزار میلیارد 
ریال در قالب بیش از ۱۵ هزار 
فقره تسهیلات در حوزه های 
کمــک ودیعــه مســکن، 
قرض الحســنه ازدواج، فرزندآوری و قرض الحسنه 
خوداشــتغالی کمیته امداد و ســازمان بهزیســتی 
پرداخت کرده است.   این بانک به منظور اجرای تکالیف 
ابلاغی بانک مرکزی از تاریخ ابلاغ طرح تســهیلات 
بدون ضامن تا ســقف یک میلیارد ریال، از بهمن ماه 
۱۴۰۰ تا پایان دی ماه سال جاری برای بیش از 6۳۰ 
هــزار فقره پرونده، معادل ۱۷6 هزار و ۹۹۷ میلیارد 
ریال تسهیلات پرداخت کرده است. همچنین بانک 
ســپه که در زمره بانک های برتر در زمینه پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج است، در دی ماه سال 
جاری به ۴ هزار و ۳۴۳ پرونده به میزان 6 هزار و ۷۰ 
میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج با کارمزد 

۴ درصد پرداخت کرده است.

حضور تیم ارزیابی خسارت بیمه میهن 
در مناطق زلزله زده شهرستان خوی

 بــه دنبــال وقوع زمین لرزه 
شدید در شهرستان خوی در 
آذربایجان غربی، تیم ارزیابی 
خســارت بیمــه میهن به 
مناطــق زلزلــه زده ایــن 
شهرســتان اعزام شــدند. عبــاس جالیزبان مدیر 
سرپرســتی این شرکت در استان آذربایجان غربی، 
تعــداد بیمــه نامه صــادره در شهرســتان خوی و 
روســتاهای تابعه را بالغ بر ۲۰۰۰ بیمه نامه و تعداد 
اعلامی خســارت زیان دیدگان از سوی این شرکت 
آغاز شده است. به دنبال وقوع زمین لرزه شدید در 
شهرســتان خوی در آذربایجان غربی، بلافاصله با 
تشــکیل کارگروهی در بیمه میهن، ابعاد خسارات 
ناشی از زلزله در این شهرستان بررسی و دستور اعزام 
کارشناســان و ارزیابی سریع خسارت بیمه گذاران 
صادر شــد. زمین لرزه ای بــه بزرگی ۵.۹ درجه در 
مقیاس امواج درونی زمین )ریشتر( ساعت ۹ و ۴۴ 
دقیقه شنبه هشت بهمن شهرستان خوی در شمال 
آذربایجان  غربی را لرزاند. این زمین لرزه در مناطق 
زیادی از استان به ویژه شهر ارومیه احساس شد بود.
طبق گزارش مرکز لرزه نگاری دانشــگاه تهران، این 

زمین لرزه در عمق هفت کیلومتری اتفاق افتاد.

اخبار

 حضور پرشور بانک کارآفرین 
در نمایشگاه پتروشیمی کیش

نمایشــگاه از ۲۴تا ۲6 بهمن با حضور شــرکت 
های  مالی و پولی ،   مجتمع های پتروشیمی ،  
شرکت های دانش بنیان ، مجتمع های پالایش 
و پترو پلاس  و  مدیران پتروشیمی های سراسر 
کشــور  در محل نمایشــگاه های بین المللی 
کیش برگزار شــده است. این نمایشگاه از ۲۴تا 
۲6 بهمن با حضور شــرکت های  مالی و پولی 
،   مجتمع های پتروشــیمی ،  شــرکت های 
دانش بنیان ، مجتمع های پالایش و پترو پلاس  
و  مدیران پتروشــیمی های سراســر کشور  در 
محل نمایشــگاه های بین المللی کیش برگزار 
شــده اســت. بانک کارآفرین با حضور فعال در 
نمایشگاه پتروشیمی کیش در راستای حمایت 
از تولید ملی، جلســات متعددی با شرکت های 
حوزه پتروشیمی، نفت و گاز برگزار و نسبت به 
ارائــه انواع خدمات بانکی به آنها اعلام آمادگی 
کرده است. با حضور مدیر عامل، مدیران گروه 
مالی کارآفرین ، مدیرعامل شــرکت صرافی و 
کارگزاری و بیمه و همچنین جمعی از مدیران 
ارشــد بانک جلســات متعددی با شرکت های 
مختلف حوزه پتروشــیمی، نفت و گاز برگزار ، 
و نسبت به رفع نیازهای ضروری و دغدغه های 
اصلی این شرکت ها در حوزه تولید بحث و تبادل 
نظر صورت گرفت . در این جلسات انواع خدمات 
بانک کارآفرین در بخش های ارائه تســهیلات، 
ضمانت نامه، اعتبارات اسنادی،حواله جات و… 
معرفی شــدکه با استقبال مدیران نفتی مواجه 
شــد . همچنین تعاملات مثبتی با شرکت های 
دانش بنیان انجام شد. بانک کارآفرین به عنوان 
بانک پیشــرو در ارائه خدمات مالی به شــرکت 
های دانش بنیان در این نمایشــگاه با استقبال 
خوب شرکت های دانش بنیان نیز مواجه شد.

حمایت بانک توسعه تعاون از طرحهای گردشگری و صنایع دستی هوشمندانه و هدفمند بوده است
عضــو هیات مدیره بانک توســعه تعاون در بازدید 
نمایشگاه های گردشگری و صنایع دستی، حمایت 
بانــک از طرحهای این دو بخش را هوشــمندانه و 

هدفمند دانست.
محمد جعفر ایرانی عضو هیات مدیره بانک توسعه 
تعاون طی بازدید از نمایشــگاه های گردشــگری و 
صنایع دســتی اظهار داشــت: برپایی نمایشگاه ها 
در این حجم و وســعت، فرصت مناســبی برای به 
هم پیوســتن زنجیره های ارزش آفرین در صنایع 
مختلف ومولد من جمله حوزه گردشگری وصنایع 

دستی است.
او همچنیــن بــا توجه به اســتقبال کم نظیر از این 
نمایشــگاه گفت: ایــن اقبال عمومی وتوجه خاص 
مردم به صنعت توریســم، نشــان می دهد که ورود 
بانک در این عرصه ومشــارکت در قالب ســرمایه 
گذاری های خرد ومتوســط، امری هوشــمندانه و 

هدفمند بوده است.
وی اضافــه کرد: بانک متبــوع، خدمات اعتباری و 
بانکی قابل قبولی به بخش های گردشگری و صنایع 
دســتی ارائه داده اســت و اقامتگاه های بومگردی، 

مجتمــع های بین راهی، هتل ها، هنرمندان بومی 
مناطق و کارآفرینان از تســهیلات بانک بهره مند 

شده اند.
ایرانی خاطر نشــان کرد: بانک توســعه تعاون در 
پــی انعقاد قرارداد عاملیــت وجوه با وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی، در اجرای 
بند الف تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۰ تســهیلات 
مناسبی به معرفی شدگان پرداخت نمود و همکاری 

ها جهت انعقاد قرارداد در راســتای اجرای بودجه 
۱۴۰۱ نیــز ادامــه دارد و این اراده وجود دارد که تا 
در دوره پیــش رو نیز، خدمات اعتباری و تخصصی 
را به مشــتریان این بخش ارتقا داد. وی تاکید کرد: 
بانک توسعه تعاون مفتخر است که در طرح اشتغال 
پایدار روســتایی و عشایری و مشاغل خانگی نیز با 
اعطای تســهیلات اثربخش و مناســب، از فعالین و 
کارآفرینان دو حوزه گردشــگری و صنایع دســتی 

در مناطــق مختلف کشــور حمایت نمــوده و در 
ایــن خصوص،ازجایگاه قابل قبولی در نظام بانکی 

برخوردار است.
عضو هیات مدیره بانک توســعه تعاون با حضور در 
غرفه صندوق ضمانت صادرات ایران با ســید امیر 
برهانی نائینی مدیر عامل صندوق به گفتگو نشست. 
وی گفــت: انعقاد تفاهم نامه اخیر بانک با صندوق 
ضمانت صادرات ایران زمینه ســاز توسعه خدمات 
بانکــی و ضمانت نامه ای بــرای تولید کنندگان و 
کارآفرینان اســت. ایرانی در حاشــیه این بازدیدها 
گفت: اگر سرمایه ثبتی بانک افزایش یابد وکماکان 
وزارت میراث فرهنگی اســتمرار خدمات مالی به 
بخش و جامعه هدف را عاملیت توسعه تعاون واگذار 
کند، شاهد اثربخشی مضاعف و دوچندان خواهیم 
بــود. ایرانــی در ادامه با حضور در غرفه های مربوط 
به اســتان های خوزستان، کهگیلویه و بویر احمد، 
فارس، یزد، لرستان با هنرمندان ، مسئولین و فعالین 

گردشگری و صنایع دستی به گفتگو نشست.
در ایــن دیدارها جمعی از مدیران بانکی نیز حضور 

داشتند و وی را همراهی کردند.

اخبار

یازدهمین گردهمایی روســای شــعب استان های فارس، بوشهر، 
کهگیلویه و بویراحمد با حضور مدیر استان برگزار شد.

در ابتدا محمودحســن شــاهی مدیر شــعب استان ضمن بررسی 
وضعیت کلی اســتان و ارزیابی عملکرد شــعب، گفت: شــناخت و 
اطــلاع کامــل و صحیح از شــرایط بــازار و معرفی و ارائه با کیفیت 
خدمات، کلید موفقیت بانک است. حسن شاهی در تشریح اهمیت 
همکاران شعب در ایجاد ارتباط موثر با مشتریان و نقش و جایگاه 
مشــتری افزود: تعامل موثر با مشــتریان و پیگیری و رصد نیازهای 
آنــان، یکــی از مهم ترین عوامــل تحقق برنامه های بانک در حوزه 
رضایت مشــتری به شــمار می آید .مدیر اســتان در ادامه بر نظم و 
آراستگی شعب تاکید کرد و خاطرنشان کرد: نظام بانکداری کشور 

در حال پوست اندازی و جهش به سمت بانکداری دیجیتال است 
و بانــک ایــران زمین نیز به عنوان یکی از پرچم داران در این حوزه 
فعالیت زیادی داشــته اســت. معرفی دقیق محصولات و سرویس 
هــای بانکــداری مدرن، گام موثری در جهت تقویت ارتباط بانک با 
مشتریان خواهد بود. در این جلسه سید مهدی فاطمی معاون شعب 
استان با اشاره به نقش و جایگاه سرمایه انسانی در پیشبرد برنامه 
ها و تحقق اهداف ســازمانی، وجود کارکنان توانمند و متخصص 
در بانک ایران زمین را ارزشمندترین دارایی این بانک دانست و با 
تأکید بر ضرورت آموزش و به روز رسانی اطلاعات کارکنان گفت: 
بدون تردید چنین سرمایه ارزشمندی سزاوار احترام، امنیت شغلی، 
رفاه اجتماعی و خدمت در مجموعه ای پویا و شایسته سالار است.

تعامل موثر و رصد نیاز مشتریان، یکی از اولویت های بانک ایران زمین است

خبر  ویژه

شهردار ملارد :
بازسازی و نوسازی ناوگان حمل و نقل شهری از سال آینده آغاز می شود 

گواهینامه CE Marking ذوب آهن اصفهان تمدید شد

استانها

اولین نشست هم اندیشی مدیریت شهری ملارد با بهره برداران ناوگان 
حمل و نقل عمومی شهر ملارد برگزار شد. مهندس محمد بهمنی شهردار 
ملارد در این نشست ضمن تشکر از نمایندگان بهره برداران ناوگان حمل 
و نقل و رانندگان عزیز بابت طرح مشکلات و دغدغه هایشان عنوان کرد: 
امروز یکی از دغدغه های اساسی شهرداریهای کل کشور کمبود منابع 
مالی جهت تجهیز، نوسازی و بهسازی این ناوگان است که در واقع این 
اقدام یکی از وظایف دولت اســت و شــهرداری ها در کنار دولت یکسری 

کمک ها را به این مهم اختصاص می دهند.
وی در ادامه افزود: با توجه به اینکه از ســال ۸۹ به بعد خرید و اعطای 
اتوبوس متوقف شده بود، امسال با حمایت دولت و اختصاص ۲۵٪ سهم 
شهرداری ملارد توانستیم با سختی های پیش رو میزان 6۵ میلیارد تومان 
اعتبار برای خرید اتوبوس را تامین کنیم که این مبلغ ظرف ۷۲ ساعت 

طی ابلاغ سازمان شهرداریها به حساب ایران خودرو دیزل واریز شد.
شــهردار ملارد با اشــاره به اینکه بیشــترین سهم خرید اتوبوس که ۵۰ 
دســتگاه می باشــد ، متعلق به شهرداری ملارد است گفت: از این تعداد 
۱۲ دســتگاه تحویل شــده ولی ۳۸ دستگاه آن مانده که پیگیر دریافت 
باقی اتوبوس ها هســتیم.مدیر اجرائی شــهرملارد در ادامه این مطلب 
افزود: دســتورالعمل واگذاری اتوبوس های جدید از سوی وزارت کشور 
در حال تدوین اســت که احتمالا تا پایان ســال ۱۴۰۱ ابلاغ و با توجه به 
پیشــنهاد شــهرداری ها براســاس اولویت های وضعیت حمل و نقل آن 

شــهر اتوبوس ها تعویض یا بازســازی می شوند.شهردار ملارد با اشاره به 
اینکه بازســازی و نوســازی ناوگان حمل و نقل شهری به ترتیب اولویت 
سال ساخت و فرسودگی از سال آینده آغاز میشود، اظهار داشت: اعتبار 
جذب شــده برای ســالجاری در بحث بازسازی ۱6 و نیم میلیارد تومان 
است که حدود ۹ میلیارد آن از محل اسناد خزانه و الباقی از اعتبار نقدی 
بازسازی اتوبوس ها تامین شده است که در حال حاضر قطعات خریداری 
شــده و بر اســاس دستورالعمل بازسازی اتوبوس ها به جز اتوبوس های 
از رده خارج شده الباقی نوسازی می شوند. محمد بهمنی ضمن عنوان 
این مطلب که افق روشنی برای بازسازی و نوسازی اتوبوس های فرسوده 
شهر ملارد در سال آینده متصور می باشد، بیان داشت: پائین بودن نرخ 
کرایه های اتوبوس نســبت به افزایش هزینه ها الحق و الانصاف انتقاد 
به جایی اســت که شــهرداری ملارد سال آینده برای جبران این کسری 
در زمینه اختصاص روغن، لاستیک و بیمه به رانندگان اعتبارات خوبی 
اختصاص خواهد داد. شهردار ملارد در پایان این نشست ضمن قدردانی 
مجموعه مدیریت شهری از خدمات بی منت بهره برداران حمل و نقل به 
شهروندان خاطر نشان کرد: یکی از شاخصه های توسعه یافتگی شهرها 
پیشــرفت ، توســعه حمل و نقل و بهبود عبور و مرور است که انشاءالله با 
همکاری دولت و حمایت اعضای محترم شــورای شــهر بتوانیم اتوبوس 
هــای جدید بیشــتری خریداری کــرده و در این حوزه خدمات مطلوب 

تری را به شهروندان شریف شهر ملارد ارائه دهیم.

به منظور امکان دسترســی به بازار کشــورهای عضو اتحادیه اروپا و صدور 
محصــولات ذوب آهن اصفهان به این کشورها برای نهمین سال متوالی و 

با انجام ممیزی، گواهینامه CE Marking تمدید شد.
مهدی کوهی مدیرعامل شــرکت در جلســه افتتاحیه این ممیزی با اشاره 
به جایگاه استانداردها و گواهینامه های بین المللی در ذوب آهن اصفهان 
گفت: این شرکت به عنوان اولین و بزرگ ترین شرکت تولید کننده مقاطع 
ساختمانی در ایران، صادرات محصولات تولیدی به کشورهای خارجی و بازار 
کشــورهای عضو اتحادیه اروپا را مد نظر قرار داده و بدین منظور از پذیرش 
و پیاده سازی جدید ترین استانداردهای مربوطه استقبال می کند. محمد 
صدری، مدیر کیفیت فراگیر شــرکت در خصوص این دوره ممیزی گفت: 
)CE(Conformity European ممیزی ســالیانه گواهینامه نشان

توســط ســرممیز موسسه ICDQ  اســپانیا طی روزهای ۲۳ و ۲۴ بهمن 
مــاه و بــدون اعــلام عدم انطباق عمده ای با موفقیت انجام گردید.  صدری، 
افزود: مدیریت های مختلف به ویژه آزمایشگاه مرکزی، نورد، فولادسازی، 
اتوماســــیون و ارتباطات، خرید مواد اولیه و انرژی و نســوز در برگزاری 
موفقیت آمیز این دوره از ممیزی مشارکتی فعال داشتند.در جلسه اختتامیه 
نیز، سرممیزموسسه ICDQ ضمن تشریح چگونگی ممیزی انجام شده 
در قســمت های مختلف شــرکت، تلاش گســترده ذوب آهن اصفهان در 
جهت تحقق و ابقای شرایط استاندارد CE در این مجتمع صنعتی را قابل 
ملاحظه دانست و یادآور شد که ممیزی مراقبتی گواهینامه CE در ذوب 
آهن اصفهان همانند دوره های قبلی با موفقیت انجام و گواهینامه مربوطه 

تمدید اعتبار می گردد . 

مفقودی
بــه  ســانیا   1401 مــدل  ســایپا  ســواری  مالکیــت  شناســنامه 
72-ایــران46  و   496 پــلاک  شــماره  بــه  روغنــی  ســفید  رنــگ 
شاســی  شــماره  بــه     M159695088 موتــور  شــماره  بــه 
مبــارک  نــوروزی  تبســم  بــه  متعلــق   NAS831100N5799175
آبــادی فرزنــد حســین مفقــود وازدرجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

ال  جــی   405 پــژو  خــودرو  کارت  و  مالکیــت  اســناد 
متالیــک شــماره  ای  نقــره  رنــگ  بــه  مــدل 1390  آی  ایکــس 
موتــور  شــماره    NAAM01CA9BR565646 شاســی 
شناســه   23 و   985  -  61 پــلاک  شــماره   12490177924
از درجــه اعتبــار  IRFC901V30B565646 مفقــود گردیــده 

ســاقط مــی باشــد .                                                  مریــوان

مفقودی
مالکیــت موتورســیکلت سیســتم  ســندکمپانی وشناســنامه 
بــه شــماره پــلاک 66243-118  شــماره  شــیرو مــدل 1390 
 N1A125S9004858 بــه شــماره تنــه N1A91293338موتــور
متعلــق بــه محســن حاجیــان مفقــود وازدرجــه اعتبــار ســاقط 

مــی باشــد.

اســناد مالکیــت بــرگ کمپانــی و بــرگ ســبز خــودرو ســواری 
پیکان 1600 مدل 1373 شــماره موتور 1127221963 شاســی 
73427897 بــه رنــگ روغنــی ســفید بــا نــوار آبــی بــه شــماره 
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مفقــود گردیــده از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد. 
مریوان

گهی تحدید حدود اختصاصی آ
ــروز  ــی 1052 مف ــی فرع ــماره ثبت ــه ش ــع ب ــاحت 39.46 مترمرب ــه مس ــن ب ــه زمی ــک قطع ــدانگ ی ــدود شش ــد ح ــون تحدی چ
از پــلاک فرعــی 14 اصلــی 7 واقــع در بخــش 9 رشــت ملکــی آقــای علــی نــژاد عباســی تیســه بــه عمــل نیامــده اســت لــذا 
در اجــرای تبصــره یــک از مــاده 13 قانــون تعییــن تکلیــف عملیــات تحدیــد حــدود پــلاک موصــوف در روز ســه شــنبه 
مــورخ 1401/12/23 راس ســاعت 9 صبــح شــروع و انجــام خواهــد یافــت لــذا بدینوســیله بــه اطــلاع مجاوریــن و صاحبــان 
حقــوق مــی رســاند تــا چنانچــه نســبت بــه حــدود و حقــوق ارتفاقــی ملــک اعتــراض دارنــد مــی تواننــد از تاریــخ تنظیــم 
صورتمجلــس تحدیــد حــدود ظــرف مــدت 30 روز اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و رســید اخــذ نماینــد معتــرض 
یــا معترضیــن موظفنــد از تاریــخ تســلیم اعتــراض ظــرف مــدت یــک مــاه دادخواســت خــود را بــه مراجــع قضایــی ذیصــلاح 
ــراض  ــول اعت ــدم وص ــورت ع ــت در ص ــی اس ــد بدیه ــه نماین ــن اداره ارائ ــه ای ــت را ب ــم دادخواس ــی تقدی ــم وگواه تقدی
ر و یــا عــدم ارائــه گواهــی تقدیــم دادخواســت عملیــات ثبتــی طبــق مقــررات ادامــه خواهــد یافــت. تاریــخ  در موعــد مقــر

1401.11.30  : انتشــار
ک ناحیه یک رشت سید محمدفرزانه شال - رئیس اداره ثبت اسناد و املا

اینجانــب ســید ابوالقاســم مصطفــوی مالــک خــودروی ســواری دنــا پــلاس بــه 
رنــگ خاکســتری متالیــک بــه شــماره بدنــه NAAW21HU7LE273164 و شــماره 
موتــور147H0533808 و شــماره پلاک82ایــران 385ه21 بعلــت فقــدان اســناد 
اســت  نمــوده  را  مذکــور  خــودروی  ســند  المثنــی  رونوشــت  تقاضــای  فــروش، 
لــذا چنانچــه احــدی ادعایــی در خصــوص خــودروی فــوق دارد ظــرف مــدت 10 
روز بــه دفتــر حقوقــی  ســازمان فــروش شــرکت ایــران خــودرو واقــع در پیــکآن 
شــهر ســاختمان ســمند مراجعــه نماینــد .بدیهــی اســت پــس از مــدت مهلــت 

ر اقــدام خواهــد شــد . مزبورمطابــق ضوابــط مقــر

تاســیس شــرکت بــا مســئولیت محــدود دفتــر پیشــخوان خدمــات دولتــی و غیــر 
بــه   4457 ثبــت  شــماره  بــه   1401/11/26 تاریــخ  در  پیشــرو  رســا  آورد  ره  دولتــی 
شناســه ملــی 14011997550 ثبــت و امضــا ذیــل دفاتــر تکمیــل گردیــده کــه خلاصــه 

ــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. آن بــه شــرح زی
موضــوع فعالیــت ارائــه خدمــات پیشــخوان دولــت الکترونیــک از قبیــل ایجــاد و 
بهــره بــرداری و انجــام کلیــه خدمــات مرتبــط و قابــل ارائــه در دفاتــر پیشــخوان 
دولــت و بخــش عمومــی غیــر دولتــی در صــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم 

از مراجــع ذیربــط
مدت فعالیت از تاریخ ثبت به مدت نامحدود

ــرد،  ــهر بروج ــزی، ش ــش مرک ــرد، بخ ــتان بروج ــتان، شهرس ــتان لرس ــی اس ــز اصل مرک
ســیدمصطفی، کوچــه عطــارد اصلــی، خیابــان ســید مصطفــی خمینــی، پــلاک 0، پاســاژ 

صنعــت، طبقــه همکــف کــد پســتی 6915776183
سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1000000 ریال نقدی

میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا
خانــم ســیما معظمــی گــودرزی بــه شــماره ملــی 4120306372 دارنــده 500000 

ریــال ســهم الشــرکه
آقــای فریــد فروغــی بــه شــماره ملــی 4132453057 دارنــده 250000 ریــال ســهم 

الشــرکه

آقــای جعفــر معظمــی گــودرزی بــه شــماره ملــی 5579885970 دارنــده 250000 
ریــال ســهم الشــرکه

اعضا هیئت مدیره
خانــم ســیما معظمــی گــودرزی بــه شــماره ملــی 4120306372 بــه ســمت مدیــر 
عامــل بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره بــه مــدت 

نامحــدود
آقــای فریــد فروغــی بــه شــماره ملــی 4132453057 بــه ســمت رئیــس هیئــت 

مدیــره بــه مــدت نامحــدود
ــب  ــمت نای ــه س ــی 5579885970 ب ــماره مل ــه ش ــودرزی ب ــی گ ــر معظم ــای جعف آق

رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود
دارنــدگان حــق امضــا  کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، 
ــه نامــه هــای عــادی و  ســفته، بــروات، قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلی
اداری بــا امضــا ســیما معظمــی گــودرزی و فریــد فروغــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر 

مــی باشــد.
اختیارات مدیر عامل طبق اساسنامه

روزنامه کثیرالانتشار سیمره جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید.
ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد.
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با اعتبار 176 میلیارد ریال؛

بهره برداری از چند پروژه آبرسانی در بخش احمدآباد مشهد آغاز شد
مشهد /سمیرا رحمتی

با حضور معاون مهندسی و توسعه شرکت مهندسی 
آبفا کشــور، نماینده مردم فریمان و ســرخس در 
مجلس شورای اسلامی، معاون استاندار و فرماندار 
شهرستان مشهد، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
مشــهد و جمعی از مســئولین محلی، چند پروژه 
آبرســانی بــا اعتبار ۱۷6 میلیــارد ریال در بخش 
احمدآباد، افتتاح و به بهره برداری رسید. مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب مشهد در این مراسم گفت: 
در راســتای رفع مشــکل تامین آب شرب برخی 
روســتاهای بخش احمدآباد شهرســتان مشهد 
امروز ۲۷ بهمن ماه پروژه آبرســانی در روستاهای 
ابرش، درخت ســپیدار و ســایر روستاهای بخش 
احمدآبــاد با اجرای طــول ۹ کیلومتر خط انتقال 
همــراه با 6 باب مخزن با اعتبار ۱۷6 میلیارد ریال 
افتتــاح خواهد شــد.حجم این 6 مخزن ۷۵۰ متر 
مکعب می باشد. حسین اسماعیلیان افزود: پروژه 
آبرسانی روستاهای ابرش و درخت سپیدار به طول 
۸ کیلومتــر بــا تعداد ۳ بــاب مخزن و حجم ۳۵۰ 
مترمکعب با یک باب ایستگاه پمپاژ به اعتبار ۱۰۴ 
میلیارد ریال امروز افتتاح می شود. وی یادآورشد: 
از ابتدای سال ۹۹ تعداد ۳۰۰ روستا تحویل شرکت 
آب و فاضلاب مشهد شده که برخی از آنها مشکل 
آب شــرب داشــته و این شــرکت درصدد است با 
تامین اعتبار لازم مشــکلات آبرســانی را رفع یا به 
حداقل برســاند. در ادامه مراسم معاون مهندسی 
و توســعه شــرکت آب و فاضلاب کشور با اشاره به 
اینکه جهاد آبرســانی با همت دولت سیزدهم آغاز 
شده است، گفت: دولت در زمینه محرومیت زدایی 
در ۱۰ هزار روســتا در ســطح کشور اقداماتی را در 

دست اجرا قرار داده است. 

مجیــد آقازاده،افــزود: مقام معظم رهبری بر جهاد 
تبییــن تاکید کــرده و باید همه ما برای اجرای این 
فرمان پیش قدم باشــیم. جهــاد تبیین یعنی حق 
شــهدای گرانقدر بر گردن ماســت و باید بدانیم که 
این نظام برای مردم خدمات شایسته ای انجام داده 
است. وی ادامه داد: اوایل انقلاب ما از نعمت پزشک 
ایرانی محروم بودیم و از کشــورهای دیگر به ویژه 
بنگلادش و هندوســتان پزشــک می آمد اما امروز 
بهترین نخبگان پزشــکی را در کشور داریم.آقازاده 
بیان کرد: آن زمان ۲۰۰ دانشــگاه علوم پزشــکی 
داشــتیم و امروز بالغ بر ۸۰۰ دانشــگاه در کشــور 
فعالیت دارد. امروز شــعار عدالت اجتماعی را اجرا 
کرده ایم و افتتاح پروژه آبرســانی در روستاها همان 
تحقق شعار عدالت اجتماعی است. معاون مهندسی 
و توسعه شرکت آب و فاضلاب کشور با اشاره به ۱۰ 
برابر شــدن تعداد تصفیه خانه های آب کشور بعد از 

انقلاب نســبت به گذشته عنوان کرد: اوایل انقلاب 
۲۷ تصفیه خانــه بــرای جمعیت ۳۵ میلیون نفری 
کشــور فعال بود اما امروز ۲۸۵ تصفیه خانه برای ۲ 
برابر این جمعیت داریم. جمعیت کشــور ۲ برابر اما 

تعداد تصفیه خانه ها ۱۰ برابر شده است. 
وی گفــت: در اوایل انقلاب چهار باب تصفیه خانه 
فاضلاب در کل کشور برای ۱۴۳۰ شهر موجود بود 
و اکنون این تعداد به ۲۵۷ مورد رسیده است. این 
موضوع در روستاها صفر بود و حالا در ۱۸۰ روستا 
تصفیه خانه فاضلاب فراهم شــده است.آقازاده در 
ادامه توضیح داد: برای محرومیت زدایی از روستاها 
برای حدود ۴.6 میلیون نفر ۱۴ هزار و 6۰۰ کیلومتر 
خط انتقال آب در کشــور باید کشــیده شود. این 
۱۴ هزار و 6۰۰ کیلومتر شــبکه توزیع، حدود ۱۱ 
هــزار متــر در ثانیه آب تولید کــرده و ۸۰۰ هزار 
متر مکعب مخزن و ۱۰۰۰ ایســتگاه پمپاژ به آن 

افزوده خواهد شد که ۴۷ هزار میلیارد تومان اعتبار 
نیاز دارد.  معاون مهندســی و توســعه شرکت آب 
و فاضلاب کشــور با اشــاره به آغاز جهاد آبرسانی 
در دولــت ســیزدهم اظهار کــرد: از این ۱۰ هزار 
روســتا ۷۱۳۸ روســتا را قرارگاه محرومیت زدایی 
امام حســن مجتبی علیه الســلام و ۳۰۰۰ روستا 
توسط شرکت های آب و فاضلاب پوشش داده شده 
است. وی اضافه کرد: در فاز دوم این طرح نیز ۱۰ 
هزار روستای دیگر پوشش داده خواهد شد. آرزوی 
تاریخی مردم بخش احمدآباد مشهد امروز محقق 
شــد. در ادامه این مراســم نماینده مردم فریمان، 
سرخس و بخش های احمدآباد و رضویه در مجلس 
شورای اسلامی، اظهار کرد: این پروژه آبرسانی که 
امروز در روســتای ابرش بخش احمدآباد مشــهد 
افتتاح شــد، به علت طولانی بودن خط شــبکه و 
حجم بالای تامین مالی، ســالیان ســال است که 
آرزو تاریخی مردم منطقه بوده است.سید احسان 
قاضی زاده هاشمی، افزود: مردم نشان دادند با تمام 
تحریم ها پای نظام و انقلابشــان هســتند. حضور 
میلیونی مردم در راهپیمایی ۲۲ بهمن نشــان داد 
ایــن نظــام و انقلاب خدمات خود را به خوبی ارائه 
کرده اســت. نماینده مردم فریمان و ســرخس در 
مجلس، پروژه آبرســانی امروز در روســتای ابرش 
و درخت ســپیدار را هدیه انقلاب اسلامی دانست 
و خاطرنشــان کرد: این پروژه به شخص و دستگاه 
خاصی مرتبط نیســت بلکه دستاورد نظام مقدس 
و انقلاب اسلامی است. قاضی زاده هاشمی تصریح 
کــرد: در تلفیق بودجه مجلس که روزهای پایانی 
را پشــت ســر می گذارد، ۲ مصوبه بسیار خوب در 
حوزه آب و فاضلاب به ویژه آب و فاضلاب روستایی 

مطرح شده است.

کوتاه از استان ها

کوتاه از استان ها

 مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
 : استان بوشهر

 نظارت میدانی 
ح های اشتغال زایی   بر طر

با جدیت دنبال می شود
بوشهر / فاطمه کرمپورنیا 

 مصدق کشــاورزی  اظهار داشــت: مرکز تماس 
طرح پایش اشــتغال کشــور، ضمن نظارت بر 
طرح های اشــتغال در ســه مرحلــه پیامکی، 
تلفنــی و میدانی، صحت سنجیاشــتغال ایجاد 
شــده را انجام می دهــد.وی بیان کرد: در حال 
حاضر دبیرخانه شورای عالی اشتغال مسئولیت 
نظارت بر طرح های اشــتغال کشــور را برعهده 
دارد و مرکز ملی پایش سیاست ها و برنامه های 
اشــتغال نیز ذیل دبیرخانه شورای عالی اشتغال 
اســت که وظیفه ایجاد هماهنگی میان سطوح 
مختلف نظارتی اعم از پیامکی، تلفنی و میدانی 
را دارد و متولــی اصلــی نظارت عملیاتی اجرای 
برنامه زیســت بوم ملی اشــتغال است.مدیر کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر افزود: 
نظارت در ســه مرحله صحت ســنجی پیامکی، 
صحت ســنجی تلفنی و نظارت میدانی صورت 
می گیــرد و مهمترین بخش نظارت اشــتغال، 
مرحله نظارت میدانی اســت که در پنج ســطح 
انجام می شــود.وی با اشــاره به صحت سنجی 
پیامکــی افزود: پس از ثبت اشــتغال متقاضی 
در ســامانه رصد، در قالب پیامک به فرد اطلاع 
رســانی خواهد شد. فرد پس از دریافت پیامک 
با ورود به سامانه استعلام وضعیت شغلی مربوط 
به خود را مشــاهده خواهد کرد.کشاورزی ادامه 
داد: در صــورت وجود مغایرت در اطلاعات فرد 
بــه صورت خود اظهاری، هر گونه مغایرت را در 
این ســامانه ثبت خواهد کرد. اعتراض به کاربر 
دستگاه اجرایی و مدیر شهرستان ارسال خواهد 
شــد و پس از اصلاح به مرحله تماس ارســال 
خواهد شد.وی اضافه کرد: صحت سنجی تلفنی 
نیز انجام می شــود؛ به تمام طرح های ثبت شده 
در ســامانه رصد اشــتغال توسط اپراتور تلفنی 
تماس گرفته می شود و نسبت به صحت اطلاعات 
ثبت شده پرسش هایی مطرح می شود.مدیر کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان بوشهر گفت: 
در صــورت ثبت اعتراض، عدم اجرای طرح و یا 
مغایــرت پرونده به کاربر ثبت کننده دســتگاه 
اجرایی مربوطه جهت بررســی ارســال خواهد 
شــد. مرکز تماس شرکت پیمانکار موظف است 
کلیه طرح ها را دو بار در فاصله زمانی مشخص، 
بــه صورت تلفنی نظارت نماید.وی با اشــاره به 
انجام نظارت میدانی اظهار داشت: پس از صحت 
ســنجیتلفنی، فرایند صحت سنجی حضوری با 
حضور ناظر فنی در محل طرح توسط اپلیکیشن 

انجام می شود.
کشــاورزی ادامه داد: ثبت آمار اشــتغال ایجاد 
شده توسط دستگاه ها در سامانه رصد از اهمیت 
بالایی برخوردار اســت چرا کــه معیار ارزیابی 

اشتغال ایجادی خواهد بود.

رقابت فوتسال سازمان صنایع 
کوچک و شهرک  های صنعتی ایران 

در سمنان آغاز شد
ســمنان / گروه اســتانها :ســیزدهمین دوره 
مسابقات سراسری جام بسیج کارکنان سازمان 
صنایــع کوچک و شــهرک های صنعتی ایران 
بزرگداشــت شــهید محمدرضا جبلی در شهر 
سمنان آغاز شــد. محمدرضا باقری مدیرعامل 
شــرکت شهرک های صنعتی استان سمنان در 
حاشــیه این رقابت ها گفت: ســیزدهمین دوره 
این رقابت ها به میزبانی شــرکت شــهرک های 
صنعتی اســتان ســمنان به مدت پنــج روز با 
حضور ۲۲ تیم در هفت گروه سه و چهار تیمی 
در حال برگزاریســت.وی با بیان اینکه تیم های 
شــرکت کننده در رقابت ها روز چهارشــنبه در 
شهر سمنان حضور یافتند، افزود: دیدارها از روز 
پنج شنبه بیست و هفتم بهمن ۱۴۰۱ در سالن 
ورزشی دانشگاه پیام نور و دانشگاه سمنان آغاز و 
تا روز دوشنبه یکم اسفند ماه ادامه دارد و قهرمان 
این دوره از رقابت های جام بسیج سازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتی ایران مشخص 
می شــود.باقری تصریح کرد: تیم های حاضر در 
مسابقات، در مرحله مقدماتی به صورت گروهی 
و از مرحلــه دوم تــا فینال به صورت تک حذفی 
با هم به رقابت می پردازند.مدیرعامل شــرکت 
شهرک های صنعتی استان سمنان خاطرنشان 
کرد: حدود ۳۰۰ ورزشکار، مربی و سرپرست از 
استان های ســمنان، یزد، مازندران،خوزستان، 
قزوین، خراســان شمالی، مرکزی، کهگیلویه و 
بویراحمد، البرز، بوشهر،گیلان، ایلام، اصفهان، 
فارس،آذربایجــان شــرقی و غربی، لرســتان، 
کرمانشــاه، هرمزگان، تهران و تیم های سازمان 
صنایــع کوچک و صندوق ضمانت در این دوره 
از رقابت هــا حضور دارنــد. در اولین دیدار این 
رقابت ها تیم شرکت شهرک های صنعتی استان 
ســمنان موفق به شکســت تیم گیلان با نتیجه 

۴ بر ۲ شد.

مدیرکل راه آهن شمال شرق 2:

 320 میلیارد تومان 
 برای توسعه زیرساخت های ریلی 

استان گلستان هزینه شد
گلســتان  / گروه اســتانها :مدیــرکل راه آهن 
شمال شــرق ۲ از جــذب و هزینــه حــدود 
۳۲۰ میلیــارد تومــان اعتبــار برای توســعه 
زیرســاخت های حمل و نقل ریلی در اســتان 
گلستان خبر داد.محسن اعتماد اظهار کرد:در 
گرگان حمل و نقل ریلی را یکی از ارزان ترین و 
مهم ترین شیوه حمل و نقل بار و مسافر دانست 
و اظهار داشــت: توســعه زیرساخت های ریلی 
برای تحقق اهداف و برنامه هایی که در دستور 
کار قــرار دارد، امری ضروری و الزامی اســت.
مدیرکل راه آهن شمال شــرق ۲ گفت: جذب 
اعتبارات برای توســعه زیرساخت های حمل و 
نقل ریلی در دو ســال اخیر در استان گلستان 
رکورد بی ســابقه ای را تجربه کرده و به بیش 
از ۳۲۰ میلیارد تومان رسیده است.وی یادآور 
شد: این در حالی است که از سال ۱۳۹۳ تا نیمه 
مرداد سال ۱۳۹۹ یعنی در مدت تقریباً شش 
سال تنها حدود ۱۰۰ میلیارد تومان به بخش 
حمل و نقل ریلی اســتان گلســتان اختصاص 
داده شده بود اما در همین دو سال اخیر شاهد 
رشد ۲۲۰ درصدی در جذب اعتبارات هستیم.

این مســئول یکی از آثار رشــد ۲۲۰ درصدی 
اعتبارات و اجرای طرح های توسعه ای در حوزه 
ریلی را رشد 6۱ درصدی در زمینه حمل و نقل 
بــار بین المللــی عنوان کرد و افزود: در مدت 6 
سال ) از سال ۱۳۹۳ تا ۱۳۹۹( مجموع حمل 
بار بین المللی از خطوط ریلی استان ۵66 هزار 
و ۳۰۴ تن بود که فقط در دو ســال اخیر ۹۱۱ 
هــزار و ۵۹۳ تن حمل بار در حوزه بین المللی 
در اســتان گلســتان به ثبت رسیده است.وی 
بــا اشــاره به توجه جدی دولت ســیزدهم به 
توسعه زیرساخت های ریلی و افزایش مبادلات 
تجاری با کشــورهای همسایه اظهارداشت: در 
ســفر نخست دولت به استان گلستان، رئیس 
جمهور بیشترین وقت را در منطقه اینچه برون 
گذاشــت. در جریــان آن بازدیــد   تکمیــل 
زیرســاخت مرکز لجستیک اینچه برون  مورد 
تاکید و در فهرســت مصوبه های سفر نیز قرار 
گرفت.مدیرکل راه آهن شمال شرق۲ ادامه داد: 
اعتبار پیش بینی شــده برای این پروژه ۸۰۰ 
میلیارد تومان است که از محل تهاتر نفت تامین 
خواهد شد. ترک تشریفات برای پیمانکار پروژه 
که قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا )ص( بوده 

گرفته شد که البته کاری زمان بر بوده است.
وی گفت: مصوبه تکمیل زیرســاخت های مرکز 
لجستیک اینچه برون سه ساله بوده و ما این قول 
را به دولت ســیزدهم، مسئولان استانی و مردم 
می دهیم که تا دو سال دیگر این پروژه راهبردی 
به اتمام برســد. ضمن اینکه هم اکنون نیز برای 
۲۱۰ نفر از ساکنان مناطق مرزی استان در این 

مرکز لجستیک، شغل پایدار ایجاد شده است

به مناسبت چهل و چهارمین سالگرد انقلاب 
اسلامی انجام گرفت :

دیدار مدیر عامل شرکت برق 
منطقه ای سمنان با یکی از 

خانواده معظم شهدای همکار
ســمنان /گروه اســتانها  :به مناســبت چهل و 
چهارمین ســالگرد پیروزی شکوهمندانقلاب 
اســلامی ، مدیر عامل شــرکت برق منطقه ای 
سمنان به همراه تعدادی از معاونین و مدیران و 
مســئول امور ایثارگران شرکت ،و معاون تعاون 
بنیاد شهید و امور ایثارگران شهرستان شاهرود با 
حضور در منزل یکی از خانواده شهدای کارکنان 
ایــن شــرکت، با آنان دیــدار کرد . در این دیدار 
مهندس مجید وفائی ، مدیر عامل شــرکت برق 
منطقه ای سمنان ضمن تبریک ایام اله ۲۲ بهمن 
و ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی گفت :امروز 
قدردانی از شهیدان و استمرار راه آنها، وظیفه ای 
ملی و همگانی است. و این شرکت نیز همواره در 
راه خدمت به مردم از هیچ تلاشی دریغ نکرده و 

و ایثارگران را برای خود افتخار می داند.
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای سمنان ضمن 
گفتگو با خانواده شهیدحمید رضا محمدی کیا 
، از نزدیک در جریان مســائل و مشــکلات آنان 
قرار گرفت و روند پیگیری مشکلات آنان را مورد 

بررسی قرار داد.
در ایــن دیدار محمدحســن عبداللهی ، معاون 
تعاون بنیاد شــهید و امور ایثارگران شهرستان 
شــاهرود از فعالیت ها و اقدامات شــرکت برق 
منطقه ای ســمنان در امور ایثارگران و خانواده 
همــکاران شــهید قدردانــی نمــود. گفتنی 
اســت شــهید حمید رضا محمدی کیاء متولد 
۱۳۴6/۲/۵ در سبزوار بوده که در تیرماه ۱۳6۷ 
در عملیات مرصاد در منطقه عملیاتی دهلران به 
اســارت نیروهای بعث عراق درآمد و پس از ۲۴ 
ماه دوران اسارت در تاریخ سوم شهریور ۱۳6۹ 
به میهن اســلامی بازگشت شهید محمدی کیا 
در نهم دیماه ۱۳6۹ به اســتخدام شــرکت برق 
منطقه ای درآمد . وی در این مدت از جراحات 
ناشی از اثرات بمباران شیمیایی رنج می برد که 
ســرانجام در تاریخ ۱۳۷۳/۱۰/۳ در بیمارستان 
امام خمینی )ره( تهران به شهادت رسید .  محمد 

مهدی وحدتی مدیر دفتر روابط عمومی

استانها 6

حضور شرکت برق منطقه ای خوزستان در نمایشگاه اولین رویداد مدیریت بحران ایران قوی 
خوزســتان / گروه اســتانها : شرکت برق منطقه ای خوزستان در نمایشگاه  
اولین رویداد مدیریت بحران ایران قوی ۱۴۰۱  در تهران، دستاوردهای خود 

در حوزه مدیریت بحران را به نمایش گذاشته است.
به گزارش روابط عمومی شرکت برق منطقه ای خوزستان، نمایشگاه اولین 
رویداد مدیریت بحران ایران قوی با حضور معاون اول رئیس جمهور و وزیر 
کشور در موزه ملی انقلاب اسلامی و دفاع مقدس گشایش یافت.این رویداد از 
۲۵ تا ۲۷ ماه جاری برگزار می شود و از جمله بخش های برجسته آن می توان به 
برگزاری نمایشگاه بین المللی، کنفرانس علمی ارائه دستاوردهای تحقیقاتی، 
نشست های تخصصی راهبردی، رویداد استارت آپی دانش بنیان، جشنواره 
فرهنگی هنری، مانور و بیش از ۵۰ کارگاه های آموزشی تخصصی با تمرکز 

بر موضوعات کلیدی به روز مخاطرات کشور ایران اشاره کرد.
شرکت برق منطقه ای خوزستان نیز دستاوردها خود در حوزه مدیریت بحران 

را در این نمایشگاه در معرض دید عموم گذاشته است و از فرصت برپایی این 
نمایشگاه استفاده کرده تا از تجارب دیگرسازمان ها و آخرین دستاوردهای 
این حوزه بهره لازم را ببرد.محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور در آیین 
بازگشایی این رویداد، استفاده از آخرین فناوری های روز دنیا و بهره گیری 
از تجهیزات پیشرفته را امری مهم برای پیشگیری و کاهش آسیب حوادث 
طبیعی برشــمرد و اظهار داشــت:  باید مردم و مسئولین به صورت مستمر 
و طبق آخرین دانش جهانی نســبت به این حوادث آموزش داده شــوند و 
همچنین آخرین فناوری های روز دنیا در زمینه سیستم های هشداردهنده 

و امدادی استفاده شود.
محمد مخبر ادامه داد:  اگر از تجهیزات روز دنیا در مقابله با حوادث طبیعی 
استفاده نشود تلفات و خسارات با چندین برابر هزینه تحمیل می شود که 

به هیچ عنوان برای دولت و مسئولان قابل قبول نیست.

گلستان / گروه استانها :  استاندار گلستان یکی از اهداف انقلاب را ایجاد 
تمدن نوین اسلامی معرفی کرد و گفت: تمدن نوین اسلامی با نگاه به 
واقعیت های امروز با اتحاد برادران شیعه و سنی امکان پذیر است و یک 
فرقه نمی تواند به تنهایی آن را محقق سازد. علی محمد زنگانه در دومین 
اجلاس منطقه ای وحدت اسلامی که ساعتی پیش با حضور مسئولان 
کشوری و استانی و علمای شیعه و سنی در شهرستان گرگان برگزار شد، 
تقریب بین مذاهب اسلامی را کلید اصلی تمدن نوین اسلامی دانست و 
اظهار داشت: برای رسیدن به این هدف، مداخلات باید عاقلانه و مبتنی 
بر نامه های دانش محور باشد.وی خاطرنشان کرد: این دومین اجلاس 
وحدت اســلامی و تقریب مذاهب در اســتان است که به همت مجمع 
تقریب مذاهب اســلامی، دانشگاه امام حسین)ع(، استانداری و سایر 

نهادها برگزار می شود و در این رویداد ارزشمند به دنبال ارتقاء جایگاه 
و اهمیت سواد بین تقریب مذاهب با ارائه راهکارهای علمی هستیم.

استاندار گلستان، یکی از اهداف انقلاب را ایجاد تمدن نوین اسلامی 
معرفی کرد و افزود: تمدن نوین اسلامی با نگاه به واقعیت های امروز 
با اتحاد برادران شــیعه و ســنی امکان پذیر است و یک فرقه نمی تواند 
به تنهایی آن را محقق سازد.زنگانه با اشاره به فرمایشات مقام معظم 
رهبــری در ایــن عرصه، گفت: رهبــر معظم انقلاب در دیداری که در 
سال ۹۸ با مسئولان داشتند به مراتب چنین وحدتی اشاره کردند که 
یکی از مراتب آن، اتحاد جهان اسلام است.وی ادامه داد: مقام معظم 
رهبری در دیدار با دســت اندرکاران ســتاد بزرگداشت ۴۰۰۰ شهید 
اســتان گلســتان فرمودند که منطقه گلستان از نظر نیروی انسانی از 

مناطق ممتاز هســتند و مردم آن منطقه همزیســتی مطلوبی را در 
بین اقوام دارند.استاندار گلستان، ابراز کرد: بر اساس فرمایشات رهبر 
معظم انقلاب، استان گلستان علاوه بر ارتباط با استان های همجوار و 
کشورهای همسایه و دوست، می تواند چنین نقشی را ایفا کند و الگو 
برای سایر کشورها باشد.زنگانه با بیان اینکه مقام معظم رهبری همواره 
بر وحدت شیعه و سنی تأکید دارند و می فرمایند که دشمنان به دنبال 
خاورمیانه جدید هستند، اضافه کرد: شیوه رهبری حتی در مواقعی که 
افراد محدود و وحدت شــکن مواضعی را اعلام می کنند، بازهم حفظ 
وحدت اســت.وی خاطرنشــان کرد: همه باید این شیوه را حفظ کنند 
و امید اســت که در این رویداد با کمک تمام نهادها گامی در راســتای 

منویات مقام معظم رهبری برداریم.

استاندار گلستان:

تمدن نوین اسلامی با اتحاد برادران شیعه و سنی امکان پذیر است

خبر  ویژه

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار سمنان:

گاهی مهمترین مولفه هر ملت است آ پژوهش و 
سمنان / گروه استانها :ریواده گفت: در توصیه ها و تاکیدات رهبر 
معظم انقلاب اســلامی مهمترین و اولویت دارترین توصیه به نسل 
جوان، آگاهی، علم و پژوهش اســت و پژوهش به عنوان مهمترین 
مولفــه هر ملتی مورد توجه اســت.احمد ریواده معاون سیاســی 
امنیتی و اجتماعی استاندار سمنان امروز )چهارشنبه( در همایش 
بین المللی ســفیران مقاومت که با حضور دانشــجویان بین الملل 
اســتان  ســمنان و به میزبانی دانشگاه ســمنان برگزار شد با بیان 
اینکه به تعبیر رهبر معظم انقلاب اسلامی مهمترین نرم افزار انقلاب 
اســلامی در گام دوم، بیانیه گام دوم انقلاب اســت، اظهار داشــت: 
در توصیه هــا و تاکیدات رهبر معظم انقلاب اســلامی مهمترین و 
اولویت دارترین توصیه به نسل جوان، آگاهی، علم و پژوهش است 
و پژوهش به عنوان مهمترین مولفه هر ملتی مورد توجه است.وی 
افزود: امیدواریم در دولت آیت الله رئیسی بتوانیم جایگاه پژوهشی 
و مرجعیت علمی را در سطح بین المللی داشته باشیم.ریواده با بیان 
اینکه به تعبیر رهبر معظم انقلاب اســلامی مردمان ســمنان به دو 

ویژگی دینداری و علم پژوهی معروف هستند، عنوان کرد: امیدوارم 
دانشگاه سمنان بتواند نقش خود را در شکل دادن و ساختن تمدن 
نوین اســلامی به نحو احســن ایفا کند.ریواده متذکر شــد: انقلاب 
اســلامی در طلیعه چهل و پنجمین ســال موجودیت خود در گام 
دوم انقلاب و با تشکیل اولین دولتی که در گام دوم انقلاب توسط 
مردم شــریف ایران مســئولیت کار را برعهده گرفت، اهتمام دارد تا 

گفتمان انقلاب اسلامی را محقق کند و یکی از سیاست های جدید 
دولت ســیزدهم تعامل با امت اســلامی و کشورهای همسایه است.

وی با گرامیداشت یاد و خاطره همه شهدای امت اسلامی و شهدای 
مقاومت و به ویژه سردار دلها حاج قاسم سلیمانی گفت: ما باید در 
مســیر شــهدا برای تحقق امت واحد اسلامی تلاش کنیم و در این 
راه موفق باشیم.معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار سمنان 
گفت: استان سمنان مفتخر است به عنوان یک واحد دانشگاهی در 
حوزه تولید علم و دانش نقش مهمی را در کشــور داشــته باشد و از 
حضور همه دانشجویان و امت اسلامی و دانشجویانی که در استان 
ما ادامه تحصیل می دهند خرســندیم و برای آنها آرزوی موفقیت 
داریم.وی بیان داشت: به تعبیر رهبر معظم انقلاب اسلامی دنیا در 
ابتدای تغییرات بنیادین است و ما در نظم نوین جهانی قرار داریم 
و جبهــه مقاومــت یکی از مولفه های جدیدی در این نظم اســت و 
همه ما به عنوان اعضای این امت باید نقش خود را در این موقعیت 

به خوبی ایفا کنیم.
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کوتاه از جامعه

معاون وزیر بهداشت و رییس سازمان غذا و دارو  خبر داد؛

نقدینگی مشکل حوزه دارو 
  سارا فهیم / روزگار 

کمبودهــای دارویــی بــه خصوص 
آنتی بیوتیک در سراسر کشور از تیرماه 
امســال شــروع شــد و در آبان به اوج 
خود رسید. به طوری که ذخایر دارویی 
کشــور در وضعیت قرمز قرار گرفت و 
داروهای در دسترسی همچون شربت 
ســرفه، ســرم، شربت اســتامینوفن 
کودکان، قرص ایبوپروفن، قطره های 
چشــم و ... در برخی داروخانه ها نایاب 
شد و شهروندان مجبور بودند برای پیدا 
کردن ســاده ترین داروها که همیشه 
در دســترس بود، داروخانه های شهر 
را زیــر پا بگذارند و حتی پای بیماران 
بــرای تهیه دارو هایی که قبلا کمیاب 
نبودند به مراکزی همانند ناصرخسرو 
هم باز  شد.بعد از آن نیز برخی داروهای 
بیماران اعصاب و روان، اســپری های 
تنفسی و ... در داروخانه ها کمیاب شد 
و شهروندان را با مشکلاتی مواجه کرد. 
بعــد از آن هــم زمزمه هایی از کمبود 
داروی بیهوشــی در بیمارستان ها به 
گوش رســید. اینکه مشــکل کمبود 
دارو در کشــور دقیقــا بــه چه علتی 
ایجــاد شــد، برمی گردد بــه ۲۲ تیر 
امســال که ارز ۴۲۰۰ تومانی از دارو 
حذف و ارز نیمایی جایگزین آن شد و 
اجرای طرح دارویار. این طرح در واقع 
با هدف اصلاح سیاست های ارزی دارو 
عملیاتی شــد. در این میان ســازمان 
غذا و دارو وعده داد که تنها ۲۰ تا ۳۰ 
درصد قیمت دارو افزایش پیدا می کند 
و دولت زیان ناشی از حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی را با کالابرگ های الکترونیکی 
برای مصرف کنندگان جبران خواهد 
کــرد. پس از اجرای این طرح، قیمت 
مواد اولیه دارو تا ۵ برابر افزایش یافت 
کــه همین موضوع بر قیمت نهایی آن 
نیــز تاثیرگذار بود و بازار دارو و جیب 
مردم را ملتهب کرد. حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی علاوه بر اینکه قیمت داروهای 

وارداتی را چندین برابر کرد، بســیاری 
از شــهروندان را مجبــور کــرد که به 
ســمت داروهای مشابه ایرانی  بروند. 
این اتفاقات منجر به کاهش تولید انواع 
دارو در کارخانه ها شــد. به طوری که 
تابســتان امسال شاهد کمبود سرم و 
از ابتدای پاییز تاکنون شــاهد کمبود 
آنتی بیوتیک و سایر داروها در سراسر 
کشــور هستیم. بعد از آن روز ۲۹ آذر 
بهرام عین اللهی، وزیر بهداشت قول داد 
که ظرف یکی ۲ ماه آینده کمبود دارو 
در زمینه چند قلم دارو جبران شــود. 
اکنون شرایط دارو را حیدر محمدی ، 
معاون وزیر بهداشت و رییس سازمان 
غذا و دارو جویا شدیم که وی در رابطه 
بــا این موضوع گفت: جلســات خوبی 
در خصوص بودجه دارو در کمیسیون 
تلفیق برگزار شــد و ادامه برنامه ریزی 
ها به صحن مجلس منوط اســت که 
خوشبختانه اکثر بندهای پیشنهادی 
وزارت بهداشــت تصویب شده است. 
وی افــزود: در بنــد  واو  بودجــه دارو 
به ســازمان برنامه و بودجه پیشنهاد 

داده شــده بود، قیمت گذاری دارو به 
شورای عالی بیمه سلامت واگذار شود 
که موضوع خطرناکی بود و اگر قیمت 
گذاری از ســازمان غــذا و دارو خارج 
و به شــورای عالی بیمه داده می شد، 
عملا قیمت گذاری انجام نمی شــد و 
نتایج آن به صورت کمبودهای دارویی 
مشــهود می شد؛ چرا که شورای عالی 
بیمه ســاختار پیچیده ای دارد و شاید 
هر ســه چهار ماه یک بار جلســه ای 
تشکیل شود و اینکه اگر اقلام دارویی 
و تجهیزات در آنجا مورد بررســی قرار 
گیــرد و بعــد از آن به تصویب هیئت 
وزیران برسد، پروسه طولانی می شد. 
وی یکــی از چالش ها در حوزه کمبود 
دارو را تامیــن نقدینگی شــرکت ها 
عنــوان کرد و گفــت: با پیگیری های 
انجام شــده، بخشــی از نقدینگی از 
طریق تســهیلات بانکی تامین شد و 
بــرای تامین مابقی نیز رایزنی ها انجام 
شده اما نتیجه ای حاصل نشده است. 
معاون وزیر بهداشــت تصریح کرد: در 
تلاش هســتیم ۴ درصد اقلام دارویی 

که موجودی آنها کمتر از یک ماه است 
را به ســه ماه افزایش دهیم. بخشی از 
کمبــود آنتی بیوتیک خوراکی هم به 
وســیله واردات جبران شد و در حال 
حاضــر ذخیره خوبی تا پایان ســال و 

فصل بهار سال آینده داریم.

 افزایش 4 برابری 
تامین داروی بیهوشی

معاون وزیر بهداشــت با اشاره به چهار 
برابر شــدن میزان تامیــن دارو های 
بیهوشی، گفت: افزایش مراجعه بیماران 
بــه مراکز درمانی و افزایش عمل های 
جراحــی از دلایل افزایش مصرف این 
داروهاست. دارو باید به صورت منطقی 
توســط پزشکان تجویز شود تا مصرف 
نیــز منطقی باشــد. محمدی از تولید 
تعدادی داروی بیهوشــی برای اولین 
بار در کشــور خبر داد و خاطر نشــان 
کرد: بر این اســاس، دغدغه در حوزه 
کمبــود دارویی برطرف خواهد شــد. 
رییس سازمان غذا و دارو با بیان اینکه 
طــی دو ماه و نیم گذشــته ماهانه به 

صورت میانگین ۲۰ میلیون ســرم در 
بازار توزیع شــده است، عنوان کرد: با 
این وجود هنوز ســرم در برخی مراکز 
خصوصی به صورت کنترل شده، توزیع 
می شــود. همچنین در گذشته میزان 
تامین  ماهانه پروپوفول ۲۰۰هزار عدد 
بود اما در حاضر این عدد به ۸۰۰ هزار 
رسیده که البته هنوز نیاز بازار بر طرف 
نشــده اســت. وی تاکید کرد: در حال 
حاضر هیچ نگرانی در تامین دارو نداریم 
و پیش بینی می کنیم ذخایر دارویی تا 
پایان سال چندین برابر شود و مردم در 

تامین دارو آسوده خاطر باشند.

رونمایی از داروهای شیمی 
 درمانی 

و انکولوژی تولید داخل
معاون وزیر بهداشت وضعیت دارو های 
شــیمی درمانی و انکولوژی را مناسب 
عنــوان کرد و ادامه داد: اکثر دارو های 
ایــن بیماران تولید داخل هســتند و 
در هفتــه آینــده نیز از تعداد زیادی از 
دارو هایی که در یک ماه گذشته تولید 

شده اند، رونمایی خواهد شد.

 ارائه آمار مصرف داروها 
به صورت مستند

رییــس ســازمان غــذا و دارو با بیان 
اینکــه آمــار مصرف انــواع داروها از 
ســوی ســازمان به صورت مســتند 
براساس داشــبورد اطلاعاتی سامانه 
تیتــک اعلام می شــود، گفت:  میزان 
مصرف سرم و داروهایی مثل پروپوفول 
بالاســت، همچنین مصرف داروهایی 
ماننــد آموکســی ســیلین ۳ برابــر، 
آزیترومایســین ۱۰ برابر و کواموکسی 
کلاو نسبت به اول سال ۲۰ برابر شده 
است. به گفته محمدی داروهایی مانند 
سرم سدیم کلراید، دیفن هیدرامین و 
دگزامتازون در صدر داروهای تجویزی 

پزشکان بوده است.

7جامعه
توسط معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت 

بهداشت صورت گرفت؛

 تشریح  جزئیات 
سند جامع وزارت بهداشت

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت، 
به تدوین ســند جامع نیروی انســانی وزارت 
بهداشت اشاره کرد و گفت: تهیه این سند قریب 
به یک سال زمان برده و کاملًا کارشناسی شده 
اســت.بهروز رحیمی افزود: تهیه این ســند به 
شکل نقطه ای و محلی و مبتنی بر مأموریت ها 
و رســالت وزارت بهداشــت در تأمین نیروی 
انســانی مورد نیاز، انجام شــده است.رحیمی 
تاکید کرد: بر اساس سند جامع نیروی انسانی 
وزارت بهداشــت، روی عــدد ۱۰۰ هزار نفر به 
جمع بندی رسیده ایم که شامل نیروی انسانی 
مورد نیاز برای پروژه های جدید نیز می شــود.
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت 
ادامــه داد: با توجه به جــذب ۲۹ هزار نیروی 
انسانی تا پایان سال، می توان گفت که تاکنون 
۳۰ درصد از نیاز وزارت بهداشــت محقق شده 
اســت.وی افزود: با یــک برنامه ریزی خوب و 
مناســب و نگاه بهداشــت محور، در طی یک 
دوره ۴ ســاله، کمبود نیروی انسانی در وزارت 
بهداشت مرتفع خواهد شد.رحیمی در واکنش 
به این سوال که گفته می شود فقط ۱۰۰ هزار 
کمبود پرستار داریم، گفت: شاخص ها در حوزه 
نیروی انسانی بر اساس سند جامع تهیه شده و 
متفاوت با آنچه است که سازمان نظام پرستاری 
عنوان کرده است.وی افزود: نگاه سازمان صنفی 
پرســتاران قابل احترام است، اما سند جامع بر 
اساس شــاخص های معاونت های پرستاری و 

درمان وزارت بهداشت تدوین شده است.

سرپرست معاونت نظارت، ارزیابی خبر داد؛

برگزاری آزمون جامع پایانی 
 مهارت آموزان مشمولان 

ماده 28 
سرپرســت معاونت نظارت، ارزیابی و تضمین 
کیفیت دانشــگاه فرهنگیان از برگزاری آزمون 
جامــع مهارت آمــوزان  مشــمولان ماده۲۸  
)اســتخدامی۱۴۰۰( و جاماندگان دوره های 
قبل در روز پنج شــنبه ۴ اســفند ماه خبر داد.

ابراهیمی افزود: به منظور رعایت حال مهارت 
آمــوزان عزیــز حادثه دیــده در زلزله خوی، 
پایداری شــرایط جوی در برخی از استان ها و 
کسب آمادگی بیشتر شرکت کنندگان، آزمون 
جامع پایانی مهارت آموزان  مشمولان ماده۲۸  
)استخدامی۱۴۰۰( و جامانده از دوره های قبل 
در روز پنج شنبه ۴ اسفندماه برگزار می گردد.در 
ادامه سرپرست معاونت نظارت و ارزیابی تأکید 
کــرد: افرادی مجاز به شــرکت در این آزمون 
خواهنــد بود که پودمان هــای یک، دو و دوره 
فرهنگی را با موفقیت گذرانده و نمره قبولی را در 
تمامی دروس آموزشی و حدنصاب کارآموزی و 

فرهنگی کسب کرده باشند.

مدیر کل دفتر پیشگیری و درمان اعتیاد 
سازمان بهزیستی:

 حدود 80 هزار معتاد متجاهر 
در کشور داریم

مدیر کل دفتر پیشــگیری و درمان اعتیاد در 
مورد گرایش کارتن خواب ها به مصرف بیشــتر 
مواد مخدر، اظهار کرد: معمولاً در فصول سرد 
سال شــرایط برای معتادان متجاهر سخت تر 
می شود و این افراد که ممکن است سالمند یا 
جوان و یا زنان بی سرپرست باشند، فکر می کنند 
با افزایش مصرف، یک شب گرم تری را سپری 
می کنند.فرهاد اقطار از فرد معتادی که حمایت 
خانواده را نداشته باشد و مصرف و پاتوق او در 
کــف خیابــان اتفاق بیفتد به عنوان یک  معتاد 
متجاهــر  نــام برد و افزود: برخی از این افراد در 
پاتوق ها حضور دارند و معتاد نیســتند؛ اما به 
دلایل مختلف به شرایط بی خانمانی رسیدند.

همه افرادی که در این پاتوق ها هستند اعتیاد 
ندارنــد و فقــط ۴۰ درصد آنها در کف خیابان 
و یــا پاتــوق مواد مخدر مصــرف می کنند که 
طبــق مــاده ۱6 قانون مبارزه بــا مواد مخدر 
جزو معتادان متجاهر شــناخته می شوند.وی 
جمعیت معتادان متجاهر در ســطح کشور را 
طبق تعریف قانون، بین ۵ تا ۷ هزار نفر اعلام کرد 
و افزود: برآوردهای ما در سال گذشته نشان داد 
که جمعیت معتادان متجاهر حدود ۷۵ تا ۸۰ 
هزار نفر است. مدیر کل دفتر پیشگیری و درمان 
اعتیــاد با بیان اینکه رفع معضل اعتیاد به ویژه 
معتــادان متجاهر در کشــور همکاری تمامی 
دســتگاه ها را می طلبد گفــت: قرار بود طبق 
دستورالعمل ها، بخش درمانی وزارت بهداشت 
به این حوزه ورود کرده و پزشــک و پرســتار 
را تأمین کند؛ اما متأســفانه ما فقط شــرایط 
تأمین دارو را داریم؛ چون ســازمان بهزیستی 
از ســال ۱۳۸۴ تاکنون حق گرفتن پزشــک را 
 ندارد و این موضوع، هزینه زیادی را به سازمان 

تحمیل می کند.

 ارزیابی بهره وری 
 و نقش آن در کارایی 
نظام آموزشی ایران 
   سمیه شکری

پژوهشگر
وری  بهره  ارزیابی 
و کارایی مدارس با 
نگاهــی به کارکرد 
آنهــا در افزایــش 
بهــره وری خدمات بخش دولتی امری 
ضروری محســوب می شود. با توجه به 
افزایش هزینه ناشی از اداره  یک مدرسه، 
یکی از اقدامات مهمی که برای رسیدن 
بهره وری باید انجام شود، سنجش بهره 
وری مدارس و شرح چگونگی بهره وری 
و کارایی مدارس و موسســات آموزشی 
است، در این پژوهش، مفاهیم بهره وری 
و کارایی با شرح مختصری از روش های 
آماری و ناپارامتریک ارایه شــده است. 
برای ارزیابی بهره وری و کارایی مدارس و 
موسسات آموزشی پس از ارائه چارچوب 
اساسی، مقاله بر روی بحث در مورد نتایج 
مطالعات مرتبط به هزینه های آموزشی 
و بهــره وری آن تمرکــز دارد. اولیــن 
هزینه های آموزشی مدارس در ایران در 
مقایســه با سایر کشورها، صرف نیروی 
انســانی و نوسازی مکان های آموزشی 
اســت. نتایج نیز در مــورد کارایی اولیه 
و ثانویه آموزش در کشــورهای توســعه 
یافتــه و هزینه های آموزشــی و کارایی 
مؤسسات آموزشی سطوح تحصیلات در 
ایران مورد بحث قرار گرفته اســت. یک 
نکتــه مهم که بایــد در مورد توجه قرار 
داد آن اســت که کشورهای الگو مفهوم 
بهره وری را بدون در نظر گرفتن مسائل 
جانبی آن مد نظر قرار داده و بهره وری 
از نظــر آنها به طور کلی یعنی مقرون به 
صرفــه بودن و تابعــی از اقتصاد محض 
می باشد اما در کشورمان ایران با توجه 
به اسناد بالا دستی و سند تحول مفهوم 
بهــره وری عالیــه بر مســائل اقتصادی 
 بــه دنبــال کرامــت انســانی و حیات 

طیبه است.

 خبرهای جدید 
از زلزله تهران 

همزمان با وقوع زمین لرزه اخیر در ترکیه 
و کشــته و مصدوم شدن تعداد زیادی از 
افراد در این حادثه دلخراش موضوع زلزله 
در تهران هم داغ شــده است، موضوعی 
که تاکنون افراد زیادی نســبت به وقوع 
آن هشــدار داده انــد. کابوس وقوع زلزله 
در اســتان تهران با حــدود ۱۳ میلیون 
نفر جمعیت و بافتی فرســوده و ناایمن، 
ســبب دلنگرانی کارشناسان شده است.
مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران 
می گوید باید مقاوم سازی ساختمان ها در 
برابر زلزله انجام شــود و اگر ســاختمان 
مقاوم نســازیم، زلزله در تهران می تواند 
فاجعــه قرن باشــد.باید تلاش خود را به 
کارگیریم و ســازمان نظام مهندســی و 
وزارت راه و شهرســازی نیز در ســاخت 
و ســاز مسئول هســتند. اگر تغییری در 
ســاخت و ســاز نداده ایم، باید این تغییر 
را ایجــاد کنیم تا ســاختمان ها در برابر 
زلزله مقاوم باشند.مهدی نصیری، رئیس 
سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران دربــاره موضوع زلزله در پایتخت 
اظهار داشــت: زمین لرزه در تهران به هر 
حــال به وقوع می پیوندد همانطور که در 
ســال های گذشــته و در طول تاریخ این 
حادثه رخ داده اســت. گسل های اصلی و 
فرعی و پراکنده متعددی در شهر تهران 
وجــود دارد و حتی اگــر مطالعات پهنه 
بندی گسل ها صورت گیرد، ممکن است 
گسل های اصلی دیگری هم کشف شود.

وی با اشاره به اینکه در تهران از هر گسل 
فاصله بگیریم، به گســل دیگری نزدیک 
می شــویم، تأکید کرد: رفتــار تاریخی 
گســل ها و مطالعات زمین شناسی نشان 
می دهــد احتمال زمین لرزه با بزرگی ۷ 
ریشــتر و بالاتر در تهران وجود دارد. وی 
گفت: زمیــن لرزه ترکیه ربطی به زمین 
لــرزه در تهران و مناطق اطراف آن ندارد 
و وقوع زمین لرزه آنجا اثری بر گسل های 
پایتخت ندارد ولی تهران فی نفسه زلزله 
خیز اســت و مسئولین و مردم باید آماده 
باشند.نصیری تصریح کرد: باید به سمت 
پیشــگیری و اثرات ناشــی از زمین لرزه 
پیش رویم. بحث آمادگی در برابر حوادث 
بســیار حائز اهمیت اســت. متأســفانه 
بســیاری از مواقع به جای پیشگیری به 
موضوع بازسازی و اقدامات پس از زمین 
لــرزه پرداخته می شــود.نصیری اظهار 
داشت: ما در سازمان مدیریت بحران کار 
اصلی مان پیشگیری از وقوع زلزله است و 
به عبارتی مسئول تغییر سیاست گذاری، 

ریل گذاری و جهت گذاری هستیم.

خبر ویژه

رئیــس اورژانــس تهران گفت: پس از وقوع زمین لرزه ۷.۸ ریشــتری در 
ترکیه چند کد از نیروهای اورژانس به کشور ترکیه اعزام شد. این نیروها 
به صورت داوطلبانه به ترکیه اعزام شــدند و تا زمانی که نیاز باشــد در این 

کشور اقدام به خدمت رسانی می کنند. 
یحیی صالح طبری درباره برنامه های ســال آینده اورژانس تهران گفت: 
اولویت ما در ســال آینده نوســازی ناوگان آمبولانسی است.  صالح طبری 
خاطــر نشــان کرد: همچنین ایجاد پایــگاه های جدید برای ارائه خدمات 
بیشتر به مردم تهران در دستور کار ما قرار دارد.  وی ادامه داد: امیدواریم 

که نمایندگان مجلس نیز به ما کمک کرده و بودجه ای که ما خواستیم را 
به ما تخصیص دهند تا ما بتوانیم خدمات مان را گسترش دهیم، خدمات 
اورژانس کاملا رایگان اســت و باید به صورت مداوم و مســتمرا به مردم 
ارائه شــود.  رییس اورژانس تهران خاطر نشــان کرد: در حال حاضر ۲۲۹ 
پایگاه فعال و ۱۷۰ موتورآمبولانس فعال که روزانه به مردم خدمات ارائه 
می کنند.  صالح طبری درباره کمبودهای اورژانس تهران گفت: ما نسبت 
به جمعیت تهران تعداد پایگاه هایمان کم اســت و تلاش می کنیم به حد 

مطلوب و آنچه مورد نیاز است برسانیم.

رئیس اورژانس تهران:

اولویت اورژانس ایجاد پایگاه های جدید است

اینفوگرافی 

 وام ازدواج 
در سال 1402 
چقدر است؟

با مصوبه اعضای کمیسیون 
اجتماعی مجلس شورای 

اسلامی، وام ازدواج در 
سال ۱4۰2 برای زوجه 
تا سن 23 سال و زوج تا 

سن 25 سال به مبلغ 2۰۰ 
میلیون تومان )در مجموع 

4۰۰ میلیون تومان( و 
وام ازدواج سایر افراد نیز 

برای هرکدام از زوجین 
به مبلغ ۱5۰ میلیون تومان 

)در مجموع 3۰۰ میلیون 
تومان( تصویب شد.

آیا در نوروز هم باید نگران کرونا باشیم؟
معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با اشاره به اینکه با 
نگاه به آمار جهانی کرونا متوجه روند کاهشی آن می شویم، گفت: موجی هم که 

اخیرا برخی کشورها با آن درگیر شده بودند در حال فروکش است. 
در مــورد ایــران فکر می کردیم یک افزایش مواردی از بیماری در اوایل بهمن ماه 
داشته باشیم که چنین اتفاقی هم افتاد اما خوشبختانه این افزایش موارد به صورت 
شــدید رخ نداد  .دکتر بابک عشــرتی افزود: ما طی ســه سال گذشته آموختیم که 
چهــره کرونــا به طور مداوم در حال تغییر اســت و جهش های جدیدی به وجود 
می آیــد کــه از ایــن رو نمی توان کرونا را تمام شــده تصور کرد و این مهم ســبب 

می شود همیشه برای مقابله با کرونا آماده باشیم. 
به نظر می آید با کرونا هم روندی مشــابه آنفلوآنزا در پیش خواهیم داشــت یعنی 
همانگونه که هرســال پاییز و زمســتان منتظر آنفلوآنزا هستیم، درمورد کرونا هم 
باید بدانیم که ویروس کنار ما است و هر از چند گاهی بیشتر خود را نشان خواهد 
داد مگر اینکه یا جهش جدیدی در آن رخ دهد که ویروس بسیار ضعیف شود و 

یا درمان و واکسن قطعی آن کشف شود.
وی با اشاره به اینکه همچنان آخرین جهش های مطرح شده از کرونا سویه های 
XBB و BQ1 اســت، گفت: البته اگر ســویه ای جدیدتر و قوی تر در نقطه ای از 
دنیــا بــروز کنــد به احتمــال خیلی زیاد به ایران هم می رســد و این موضوع دور 
از تصــور و انتظــار نیســت.او دربــاره پیش بینی از وضعیــت کرونا طی روزهای 
 آتــی، تصریــح کــرد: تا ۱۵ روز آینده همین شــرایطی که اکنون بر قرار اســت، 

ادامه خواهد داشت. 
معمولا بعد از تعطیلات طولانی مدت مثل نوروز، افزایش موارد بیماری قابل انتظار 
است اما، پیش بینی برای اینکه شدت بیماری چقدر خواهد شد فعلا زود است. از 
ســوی دیگر امســال با توجه به آغاز ماه مبارک رمضان همزمان با تعطیلات نوروز 
این احتمال هم وجود دارد که ســفرها و دید و بازدیدها کمتر شــود که متعاقب 

آن بیماری زایی کاهش یابد.

تک خبر
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تعریف مأموریت در فولاد مبارکه برای تحقق تمدن اسلامی-ایرانی
وی با تاکید بر این که امروز شــناخت بشــر از طبیعت گســترش پیدا کرده و همین 
موضــوع عرصه هــای زیــادی را برای نوآوری باز کرده اســت ادامه داد: بنا بر اظهارات 
متفکــران و بنیــان گــذاران عرصه نوآوری، قرن حاضر از جهتی بدترین شــرایط و از 
جهتی هم بهترین شــرایط برای ورد به عرصه نوآوری اســت. از این جهت بهترین 
شــرایط اســت که بشــر از طبیعت و در بسیاری از علوم به شناخت و پیشرفت خوبی 
دست یافته است و همین پیشرفت ها زمینه را برای نوآوری های روز فراهم می آورد. 
اما از این نظر بدترین قرن است که بسیاری از نوآوری های گسترده ایجاد شده اند و 
چنانچه هر بنگاه اقتصادی یا هر شخصی بخواهد نوآوری جدیدی ایجاد کند باید به 
همه این علوم تسلط داشته باشد و هزینه و خطرپذیری زیادی را هم متقبل شود. از 
این رو شــاهد این هســتیم که ورود به این عرصه در کشــورمان متأسفانه بسیار اندک 
بوده است. تا جائیکه قریب به ۴۲ درصد سرمایه گذاری های خطرپذیر کشور زیر یک 
میلیارد تومان است و این نشان می دهد در مسیر نوآوری کار بزرگی صورت نگرفته 

و از دانش بنیان ها به درستی حمایت نشده است.
مدیرعامل فولاد مبارکه اظهار کرد: این شرکت برای تحقق آرمان های تمدن اسلامی-

ایرانی، ماموریت های زیادی را برای خود تعریف کرده و در سی امین سالگرد تاسیس به 
دستاوردهای زیادی ازجمله حجم بالایی از بومی سازی، اشتغال زایی و تولید محصولات 
متنوع دست یافته است و از این پس برای این که بتواند در حوزه نوآوری به طور جدی 

ورود کند، برای خود ماموریت های بسیار جدی تری در نظر دارد.
به گفته طیب نیا چشم انداز فولاد مبارکه برای ۳۰ سال آینده، نقش تعیین کنندگی 
برای خلق آینده ای بهتر، رشــد اقتصادی و تحقق اقتصاد بدون نفت اســت، از این رو 
برای تحقق اهداف شرکت تا افق ۱۴۱۰ می توان برنامه های فولاد مبارکه برای کسب 
درآمــد ۱۵ میلیــارد دلاری، حفــظ و ارتقای جایگاه خود در عرصه بهترین بنگاه های 
فعال اقتصادی کشــور، ارتقای جایگاه خود در بین برترین تولیدکنندگان فولاد دنیا 
اشــاره کرد. وی خاطرنشــان کرد: یکی از اقداماتی که فولاد مبارکه در رویکرد جدید 
و برای دســت یابی به اهداف ترســیم شــده تا افق ۱۴۱۰ درنظر گرفته اســت، تحقق 
توسعه متوازن است. فولاد مبارکه معتقد است اگر در حوزه های مختلف توسعه پیدا 
نکند و نتواند از ظرفیت های موجود اســتفاده حداکثری داشــته باشد، قطعا نخواهد 

توانست به اهداف خود دست یابد.

تغییر نگاه فولاد مبارکه به نوآوری از نگاه سنتی به نگاه باز
بنابر اظهارات مدیر عامل فولاد مبارکه، حوزه فناوری و نوآوری یکی از بخش های مهم 
و زیربنایی اســت که فولاد مبارکه به عنوان یک مجموعه پیشــتاز از بیش از یک سال 
گذشته تاکنون برای تحقق اهداف این بخش گام های ارزشمندی برداشته و معتقد 
اســت، اگر به عنوان یک مجموعه پیشــرو و با اهداف توســعه متوازن در این بخش نیز 
برنامه و عملکرد خوبی نداشته باشد، به یقین نخواهد توانست اهداف ترسیم شده را 
محقق کند. وی با تاکید بر این که تاکنون بیش از ۵۰ درصد منابع و سرمایه گذاری های 
فولاد مبارکه در حوزه های تحقیقاتی در دانشگاه صنعتی بوده است، تصریح کرد: ورود 
فولاد مبارکه به حوزه نوآوری با ایجاد مرکز نوآوری در دانشگاه صنعتی اصفهان نسبت 
به گذشته متفاوت است؛ نگاه فولاد مبارکه به نوآوری از نگاه سنتی به نگاه باز و همه 
جانبه تغییر پیدا کرده و هدف گذاری آن سرمایه گذاری در دانشگاه های پیشرو است.

طیب نیا در همین زمینه تاکید کرد: فولاد مبارکه در نگاه جدید، صرفا به کسب و کار 
خود نگاه نمی کند بلکه به کسب و کارهای مجاور و جدید نیز تمرکز دارد و به گونه 
ای برنامه ریزی کرده اســت که ۲۰ درصد ســرمایه گذاری خود را بر کســب و کارهای 
جدید متمرکز نماید. از این رو با حضور و سرمایه گذاری در مراکز دانشگاهی و کمک 
گرفتن از ظرفیت های آن ها تلاش دارد تا به اهداف توسعه متوازن شرکت و توسعه 

پیرامون خود و در نهایت به توسعه کشور همت گمارد.

نوآوری، منبعی برای تولید ثروت و رشد اقتصادی
وی با اشاره به این که تعداد قابل توجهی از مدیران تاثیرگذار کشور، محصول دانشگاه های 
برتری همچون دانشگاه صنعتی اصفهان هستند، عنوان کرد: نگاه به نوآوری، باید نگاهی 
ویژه باشد چراکه نوآوری یکی از منابع تولید ثروت و رشد اقتصادی است. فولاد مبارکه در 
سی ساله دوم عمر خود بنا دارد تا آن اتفاق میمون بیرونی را رقم بزند. از این رو معتقد 
است نوآوری منبعی برای تولید ثروت و از منابع رشد اقتصادی است و فولاد مبارکه به 
عنوان یک بنگاه اقتصادی به معنی واقعی، علاوه بر توسعه مرزهای دانش کشور، با نگاه 

توسعه اقتصادی کلان خود و کشور پا به این عرصه گذاشته است.

پیشرفت صنعت و توسعه دانش از طریق اقتصاد نوآورانه
مدیر عامل فولاد مبارکه با اشاره به ظرفیت های بالای دانشگاه در تحقق توسعه 
اقتصادی، خاطرنشان کرد: این شرکت به عنوان یک بنگاه اقتصادی پیشران، از 
دانشگاه انتظار دارد، این ظرفیت علمی به حل مشکلات موجود کشور، به ویژه 
صنعت و نگاه به اقتصاد نوآوری کارگشا باشد. اقتصاد نوآورانه ای که هم به نفع 

صنعت است و هم توسعه دانش و دانشگاه را درپی دارد.
وی خاطرنشان کرد: صبر و حوصله دانشگاه در انجام فعالیت های علمی و تحقیقاتی 

باید در کنار چابکی و چالاکی صنعت قرار گیرد تا بتواند با اقدامات علمی و پژوهشی 
خود اقتصاد نوآوری را محقق کند. به طور کلی ســرعت باید در کنار اقتصاد نوآوری 

قرار گیرد تا نتیجه مطلوب در همه بخش های صنعت اتفاق افتد.

کز نوآوری تبدیل استان اصفهان به قطب نوآوری و فناوری  هدف از ایجاد مرا
کشور است

مدیــر عامــل فــولاد مبارکه تصریح کرد: هدف  فولاد مبارکه از ایجاد مراکز نوآوری در 
دانشگاه ها این است که استان اصفهان را به قطب نوآوری و فناوری کشور تبدیل کند 
و این همت جانانه دانشــگاهیان را می طلبد. به گونه ای که حتی دانشــگاه صنعتی 
بــه عنــوان مرکــز حرکت، هدایت و تحقق این ایده ها در این مرکز، انتظار صنعت را با 

هدایت منابع علمی و پژوهشی خود برآورده نماید.
به گزارش خبرنگار فولاد در این آئین همچنین، معاون تکنولوژی فولاد مبارکه، مشاور 
مدیر عامل فولاد مبارکه در حوزه دانش بنیان، مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه 
فناوری و نوآوری فولاد مبارکه، معاون پژوهش و فناوری دانشکده صنعتی اصفهان و 
رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان طی بیاناتی در خصوص اهمیت افتتاح مرکز نوآوری 

شرکت فولاد مبارکه در دانشگاه صنعتی اصفهان چنین گفتند؛

سید علی محمد میرمحمدی میبدی، رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان:
فولاد مبارکه با ایجاد مرکز نوآوری در دانشگاه صنعتی اصفهان، به مقوله ارتباط 

دانشگاه با صنعت عینیت بخشید
امروز وظیفه ما این است که به دنبال پرورش نیروهای نوآور باشیم؛ باید نقش خود را 
در عرصه های نوآور به خوبی ایفا کنیم و فولاد مبارکه با ایجاد مرکز نوآوری در دانشگاه 
صنعتی اصفهان، نخســتین گام در این زمینه را برداشــت و مقوله ارتباط دانشــگاه با 

صنعت را عینیت بخشید.
باید در نظر داشــته باشــیم نخســتین گام در ارتباط دانشگاه و صنعت، تبلور نوآوری 
در صنعت اســت. امروز باید سیاســت  گذاری نوآوری را کلید بزنیم؛ امیدوارم بتوانیم 
از فرصت های جدید اســتفاده بهینه داشــته باشــیم و تلاش های خود را هم افزا کنیم 
در این راه و مســیر روشــن همه دانشــگاهیان، دانشجویان و اساتید دانشگاه صنعتی 

اصفهان آمادگی خود را برای حضور و شکوفایی در عرصه صنعت را اعلام می کنند.

محمد ناظمی هرندی معاون تکنولوژی فولاد مبارکه:
امروز تمام کشور به وجود فولاد مبارکه افتخار می کند

طی ســی ســال اخیر کارهای بزرگ در فولاد مبارکه انجام شــده است این شرکت که 
برای تولید ۲.۴ میلیون تن فولاد در ســال در نظر گرفته شــده بود اما هم اکنون به 
مجموعه ای با ظرفیت ۱۰میلیون تن تولید تبدیل شــده اســت. واقعیت این است که 
در مسیری که فولاد مبارکه تاکنون طی نموده  عوامل مختلفی نقش آفرینی کردند 
که از جمله این عوامل می توان به همکاری مؤثر مجموعۀ فولاد مبارکه با بسیاری از 
مجموعه های دانشگاهی و دانش بنیان کشور اشاره کرد که همه آنها کمک کردند تا 
این شرکت با حل مسائل خود یکی پس از دیگری پله های رشد و ترقی را طی نماید 

و به نقطه برسد که امروز تمام کشور ایران به وجود آن افتخار می کند.
با توجه به فضایی کاملًا رقابتی که در حوزه صنعت فولاد جهان مشــاهده می کنیم، 
واقعیت این است که مسیر آینده فولاد مبارکه چندان راحت و هموار نخواهد بود در 
آن چالش های بزرگی مانند رقابت وجود خواهد داشت. از سوی دیگر محدودیت ها 
و انتظارات مختلف زیست محیطی، مسئولیت های اجتماعی و بسیاری از مباحث دیگر 
باید در این مسیر دیده شود. به همین منظور باید شرایطی فراهم کنیم که طی کردن 
مسیر آینده رونوشتی از روش و طی طریق مسیر گذشته نباشد. واقعیت این است که 
همه بنگاه های اقتصادی داخلی و جهانی تقریبا با چنین چالش هایی مواجه هستند.

توجه ویژه به دو موضوع و الزام جدید به نام نوآوری و پایداری
در راهکار هایی که شرکت های متعالی یا پیموده اند یا در حال انجام هستند، توجه ویژه 
به دو موضوع و الزام جدید به نام نوآوری و پایداری است. به همین منظور مدیریت شرکت 
برای آینده، فولاد مبارکۀ نوآور و پایدار را تعریف و بر همین اســاس اســناد اســتراتژیک 
مرتبط با آن را تدوین نموده است. امروز که در دانشگاه صنعتی اصفهان با امضای این 
تفاهم نامه و افتتاح مرکز نوآوری در دانشگاه، در حقیقت شروع و افتتاح یک رویکرد در 
دانشگاه های مختلف در کشور را آغاز کردیم. و در این مسیر با رویکرد حمایت و استفاده 
حداکثری از ظرفیت های علمی نخبگان کشور، بنا داریم تلاش ها و ظرفیت های این 
عزیزان را به سمت موضوعات کلان زمان حال و به ویژه آینده صنعت فولاد کشورسوق 
دهیم تا موضوعات به سمت کلان روندها سوق داده شوند. موضوعاتی که نه فقط مشکلات 
فولاد مبارکه بلکه مباحث کلان صنعت فولاد کشور را در بر خواهد گرفت. مصمم هستیم 

که در این مسیر دانشجویان را پذیرا باشیم. تا آنها فولاد مبارکه و صنعت فولاد کشور را 
بیشتر بشناسند و با انتخاب موضوعات مورد توجه صنعت و کار کردن روی آن ها ضمن 

توانمند سازی خود، در حل مشکلات و چالش ها نیز منشأ اثر واقع شوند.

ظرفیت های دانشگاهی با توانمند شدن به هسته های فناور و شرکت های 
دانش بنیان بزرگ تبدیل خواهند شد

در این فرایند علاوه بر این که موضوعات و مشکلات صنعت حل خواهد شد، ظرفیت 
های دانشــگاهی نیز با توانمند شــدن به هسته های فناور و شرکت های دانش بنیان 
بزرگ تبدیل خواهند شد. برای افق ۱۴۱۰ فولاد مبارکه ۱.۵ درصد فروش پیش بینی 

شده خود را به موضوعات فناوری و نوآوری اختصاص خواهد داد
بــا توجــه به اهمیت افزایش همکاری صنعت و دانشــگاه فولاد مبارکه به گونه هدف 
گذاری کرده است که برای سال آینده نیم درصد فروش خود را به حمایت حوزه های 
نوآوری و فناوری اختصاص دهد که البته لازم است اکوسیستم نوآوری این ظرفیت 
را جذب نماید. پس از آن برای افق ۱۴۱۰برنامه فولاد مبارکه این است که حدود ۱.۵ 
درصد از فروش پیش بینی شده را بتواند به موضوعات فناوری و نوآوری اختصاص دهد.

یحیی پالیزدار، مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوری و نوآوری 
فولاد مبارکه:

فولادمبارکه تا سال آینده از 150 پایان نامه و ایجاد 10 هسته پژوهشی در دانشگاه 
صنعتی اصفهان حمایت میکند

براساس برنامه زمان بندی شده امروز افتتاح اولین مرکز نوآوری فولادمبارکه در یک 
دانشگاه پیشرو کشور رقم می خورد که امیدوارم تا سال آینده، هدف تعیین شده برای 

رسیدن به ۱۵۰ پایان نامه و ایجاد ۱۰ هسته  پژوهشی را شاهد باشیم.
حرکتی که آغاز شــده می تواند الگویی برای همکاری اســتراتژیک دانشــگاه و صنایع 
بزرگ باشد که این اقدام می تواند آینده اصفهان و حتی کشور را تحت تأثیر قرار دهد.

در بسیاری از کشورها ارتباطات دانشگاه و صنعت موجب خلق ثروت می شود که البته 
در کشور ایران نیز حرکت هایی شروع شده و شرکت فولاد مبارکه در این زمینه پیشگام 
بوده اســت. نقطه ای که در آن ایســتاده ایم جای رشــد بیشتری دارد و اگر این مسیر به 
فرآیندی مولد تبدیل شود می توانیم پایداری آن را تضمین کنیم. مدل رشد زیست بوم 

فناوری و نوآوری در ســال گذشــته به دستور مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه  طراحی 
شد و بنا بر این بوده که این مدل به آینده درخشان صنعت فولاد منجر شود. همچنین 
در گذشــته به صورت زنجیره ای در زیســت بوم نوآوری اقدامات خوبی انجام شده است 
ولی با ایجاد ارتباط بیشتر و صحیح تر، این هویت ها می توانند مؤثرتر عمل کنند. برای 
رسیدن به این مهم باید ارتباط معنادار جدی میان دانشگاه و صنعت ایجاد شده، منابع 
مالی و ... فراهم شود و از نظر قرابت فیزیکی نیز بسترهای لازم ایجاد شده تا ابرروندهای 
صنعت در دانشگاه اطلاع رسانی شده تا اگر کسی در این زمینه اقدامی انجام داد بتوانیم 
نوید ایجاد یک کسب وکار را به او بدهیم. حدود ۷ ماه پیش مذاکراتی با رئیس دانشگاه 
صنعتی انجام و بنای افتتاح مرکز نوآوری گذاشته شده تا در نهایت هسته های فناور از 
دل دانشگاه بیرون آید. همچنین طرح هایی در دانشگاه و هسته های فناور بررسی شده 
تا قبل از ایجاد مرکز نوآوری این طرح ها اجرایی شوند. براساس برنامه زمان بندی شده 
امروز افتتاح اولین مرکز نوآوری فولادمبارکه در یک دانشگاه پیشرو کشور رقم می خورد 
که در همین راستا از حمایت های مدیرعامل و معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه 
قدردانی می کنم و امیدوارم تا سال آینده، هدف تعیین شده برای رسیدن به ۱۵۰ پایان 
نامه و ایجاد ۱۰ هسته  پژوهشی را شاهد باشیم. این رویدادها، باعث امیدآفرینی هرچه 

بیشتر مردم کشور به ویژه جامعه دانشگاهی و دانشجویان کشور می شود.

امیر مظاهری مشاور مدیر عامل فولاد مبارکه در حوزه دانش بنیان:
فولاد مبارکه بر این باور است که مجموعۀ دانشگاه ها را باید به عنوان یک محور 

بزرگ در قطب نوآوری لحاظ نماید
بیش از یک سال است که پازل نوآوری شرکت فولاد مبارکه تعریف شده است.پازلی که 
قطعاً باید با حضور دانشگاه ها کامل شود. در این راستا برای اینکه بتوانیم با دانشگاه ها 
ارتباط برقرار کنیم، طی فرایندی به گونه ای برنامه ریزی کردیم تا مجموعه های نوآور 
دانشگاهی را به این پازل اضافه کنیم. فولاد مبارکه بر این باور است که مجموعۀ دانشگاه ها 
را باید به عنوان یک محور بزرگ در قطب نوآوری لحاظ نماید. برای ارتباط با دانشگاه در 
گام نخست نسبت به امضای تفاهم نامه با دانشگاه های مختلف اقدام نموده ایم. به نحوی 
که در حال حاضر فولاد مبارکه با اکثر دانشــگاه های بزرگ کشــور تفاهم نامه همکاری 
امضا نموده یا در حال عقد قرارداد است. همچنین در بعضی از مراکز دانشگاهی مانند 
دانشگاه صنعتی اصفهان که طی سال های گذشته ارتباط خوبی داشتیم به این نتیجه 
رسیدیم که باید کارهای جدی تری در آنها با شتاب بیشتری انجام شود. در برنامه های 
بعدی تلاش خواهیم کرد دانشــگاه صنعتی به عنوان یک قطب فنی به فولاد مبارکه 
کمک کند. در حال حاضر این مجموعه به عنوان پایگاهی برای ارتباط با صنعت استقرار 
یافته است. تعریف یک کارگزار اقدام دیگری است که در همین راستا انجام شده است.
کارگزار تعریف شده ارتباط صنعت با دانشگاه را به عنوان یک کسب و کار پیگیری می 
نماید این کارگزار مباحثی نظیر برقراری ارتباط با اساتید دانشگاه، راه های ارتباطی و اینکه 
چگونه می تواند همکاری ها و پژوهش ها به یک قرارداد همکاری در دانشگاه منجر شود 
را پیگیری می کند.  با چنین اقدامی آسوده خاطر خواهیم بود، از این بابت که پایگاهی 
یا شخص دانشگاهی در فضایی فیزیکی، پیگیر مباحث و چالش های فراری صنعت می 
باشد و آن را به طور مستمر رونق می بخشد و این دقیقا کاری است که فعلا در دانشگاه 
صنعتی در حال انجام است که بتوانیم تا سال آینده به تعداد قابل ملاحظه ای پایان نامه 

و کار اجرایی از سوی اساتید و دانشجویان در حوزه صنعت برسیم.

حمیدرضا صفوی، معاون پژوهش و فناوری دانشگاه صنعتی اصفهان:
فولاد مبارکه با ایجاد مرکز نوآوری در دانشگاه صنعتی اصفهان، ضلع سوم 

زیست بوم نوآوری را تکمیل کرد
افتتاح پژوهشکده فولاد، مسئولیت اجتماعی فولاد مبارکه در استان اصفهان که شامل 
حمایت از دانشــگاه، کارآفرینی و آینده نگری در صنعت فولاد اســت، دو راس مثلث 
نوآوری و ایجاد مرکز نوآوری فولاد مبارکه در دانشــگاه صنعتی اصفهان راس ســوم 
این مثلث اســت. باید اذعان داشــت، تجهیز و آماده سازی مرکز نوآوری فولاد مبارکه 
در دانشگاه صنعتی اصفهان اقدام ارزشمندی بود که توسط این شرکت انجام شد. به 
طور کلی فولاد مبارکه اقدامات خوبی در همکاری با دانشگاه صنعتی اصفهان انجام 
داده که اتفاقات خوبی در این زمینه افتاده است. یکی از اتفاقات خوب دیگر، عضویت 
مدیرعامل فولاد مبارکه در هیئت امنای دانشــگاه اســت که باعث تحقق بخشــی از 
مسئولیت های اجتماعی فولاد مبارکه شده است. اما با افتتاح مرکز نوآوری فولاد مبارکه 
در دانشگاه صنعتی، مسائل آینده فولاد مبارکه بررسی شده که این موضوع می تواند 
باعث شتاب بخشیدن به همکاری های میان این دو مرکز علمی و صنعتی کشور شود.
مدیران فولاد مبارکه برای رقم خوردن این موضوع زحمات زیادی کشیدند که به همین 
خاطر از همه این عزیزان تشکر می کنیم و امیدواریم که این نتایج این زحمات، درخور 
شأن فولاد مبارکه و دانشگاه صنعتی باشد. با این اتفاق می توانیم شاهد جلوگیری از 

خروج نخبگان از کشور و خدمات زیادی به صنعت و اقتصاد کشور باشیم.
گفتنی است، در این آیین، تفاهم نامه ای میان شرکت فولاد مبارکه و دانشگاه صنعتی 
اصفهان با موضوع انجام پروژه های پژوهشــی در قالب اعتبار پروژه )گرنت( بر اســاس 
ســند توســعه زیســت بوم فناوری و نوآوری فولاد مبارکه در محل دانشگاه صنعتی 

اصفهان به امضا رسید.

کثری از توان علمی دانشگاه ها در اولویت های شناسایی شدۀ صنعت فولاد، با حضور  به مناسبت دهه مبارک فجر مرکز نوآوری شرکت فولاد مبارکه در دانشگاه صنعتی اصفهان با هدف استفاده حدا
مدیرعامل فولاد مبارکه، رئیس دانشگاه صنعتی اصفهان و مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوری و نوآوری فولاد مبارکه افتتاح شد. به گزارش خبرنگار فولاد، محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل 
کز نوآوری در دانشــگاه صنعتی اصفهان درصدد نقش آفرینی در تحقق  فولاد مبارکه در این آئین طی ســخنانی با اشــاره به اهمیت و جایگاه نوآوری در دنیای امروز گفت: فولاد مبارکه با ایجاد مرا
آرمان های تمدن اسلامی- ایرانی است. وی در بخش آغازین سخنان خود ضمن گرامیداشت ایام الله دهه فجر خاطرنشان کرد: آن هدف مقدسی که امام خمینی)ره( دنبال در جریان انقلاب 
گرچه در دهه های گذشته افتخارات ارزشمندی در جمهوری اسلامی رقم خورده اما  تعریف و دنبال کردند، صرفاً انقلاب و تغییر رژیم نبود، بلکه پایه گذاری عملکرد نوین اسلامی- ایرانی بود. که ا
با هدف گذاری تمدن اسلامی-ایرانی مورد نظر بنیانگذار انقلاب اسلامی همچنان فاصله دارد. طیب نیا گفت: دلیل همزمانی ایجاد مرکز نوآوری فولاد مبارکه در دانشگاه صنعتی اصفهان با دهه 

مبارک فجر این است که یکی از پایه های ایجاد تمدن اسلامی-ایرانی، چنین حرکت هایی در راستای تحقق نوآوری است.

به مناسبت دهه مبارک فجر؛

مرکز نوآوری شرکت فولاد مبارکه در دانشگاه صنعتی اصفهان افتتاح شدمرکز نوآوری شرکت فولاد مبارکه در دانشگاه صنعتی اصفهان افتتاح شد

کووید شدید را افزایش می دهند سیگارهای الکترونیکی احتمال ابتلا به 
تحقیقات جدید نشــان می دهد جوانان ســالمی که سیگار سنتی یا سیگار 
الکترونیکی می کشــند ممکن اســت خود را در معرض خطر بیشــتر ابتلا به 

کووید شدید قرار دهند.
 دکتر  تئودوروس کلسیدیس ، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه کالیفرنیا، 
گفت:  هم کشیدن سیگار سنتی و هم مصرف سیگارهای الکترونیکی ممکن 
اســت افراد را مســتعد افزایش التهاب، ابتلاء به کووید ۱۹ شــدید و عوارض 

طولانی مدت قلبی عروقی کند. 
کلسیدیس در بیانیه خبری دانشگاه گفت:  پیام کلیدی این است که سیگار 
کشیدن بدترین است، اما سیگار الکترونیک هم بی ضرر نیست. این موضوع 
در مورد بســیاری از بیماری های ریوی نشــان داده شــده است، اما در مورد 

کووید نه. این یک یافته کاملًا جالب و جدید بود که سیگار الکترونیکی میزان 
پروتئین های کلیدی را که ویروس برای تکثیر استفاده می کند تغییر می دهد. 
برای این مطالعه، محققان پلاسمای خون جمع آوری شده قبل از پاندمی را 
از ۴۵ فرد غیرسیگاری، ۳۰ فرد استعمال کننده سیگار الکترونیکی و ۲۹ فرد 
سیگاری سنتی بررسی کردند. محققان پلاسما را برای اندازه گیری سطوح 
پروتئین های شناسایی شــده که ویروس کووید برای تکثیر به آن نیاز دارد، 

آزمایش کردند.
 ۶R، sCD1۶۳-IL ،۷-1 furin، Ang II، Ang ،ACE۲ این پروتئین ها با نام های
و L-selectin شناخته می شوند. پروتئینی به نام ADAM1۷ در مجموع، سه 

پروتئین آخر را تنظیم می کند.

محققان دریافتند که پلاسمای افراد جوان سالمی که تنباکو یا ویپ می کشند، 
میزان فورین، sCD1۶۳ و ال-سلکتین شأن در مقایسه با افراد غیرسیگاری 
افزایش می یابد. این یافته ها نشان می دهد که ممکن است در افراد سیگاری 
 ADAM1۷ سنتی و الکترونیکی سالم، افزایش فعالیت پروتئین های فورین و
در سلول های ایمنی و سلول های سطحی، مانند سلول های پوشاننده ریه ها 

وجود داشته باشد.
کلسیدیس گفت:  استفاده کنندگان سیگار الکترونیکی ممکن است نسبت به 
افراد غیرسیگاری بیشتر در معرض خطر ابتلاء به عفونت ها و اختلالات التهابی 
ریه باشند. سیگارهای الکترونیکی بی ضرر نیستند و باید در کوتاه ترین زمان 

ممکن نسبت به ترک آن اقدام شوند. 

باغ موزه مینیاتور تهران؛ دریچه علم

تخت جمشید در پایتخت 

بــاغ موزه مینیاتور یکــی از زیباترین جاهای 
تفریحی تهران است. قدمت چندانی از ساخت 
این مجموعه نمی گذرد. به همین خاطر ممکن 
است تا به حال اسم آن را نشنیده  باشید. وسعت 
این باغ شگفت انگیز به سه هکتار می رسد. این 
باغ موزه جذابیت های برجسته ای دارد. اگر به 
بازدیــد از بناهای معروف ایران علاقه دارید، 
بازدید از این باغ شما را سر ذوق می آورد؛ زیرا 
در راستای موزه های تهران است. در این باغ 
ماکت ۱۳ بنا از آثار باستانی ایران را در مقیاس 

یک بیست وپنجم اندازه واقعی ساخته اند.
ارگ بم اولین ماکتی اســت که بعد از ورودی 
باغ انتظارتان می کشــد تا از آن دیدن کنید. 
این ارگ را به بزرگ ترین بنای خشــتی دنیا 
می شناســند. در ماکت ارگ بــم، می توانید 
جزئیات زیادی از ســازه را ببینید که امروزه 
به خاطر وقوع زلزله اثری از آن ها نیست. ارگ 
بم را در ســال ۱۳۸۳ در فهرســت آثار جهانی 

ثبت کرده  اند.
کت تخت جمشید در باغ موزه مینیاتور تهران ما

بعد از ارگ بم می توانید ماکت تخت جمشید 
را در باغ ببینید. کمتر کســی اســت که در 
ایران تخت جمشید را نشناسد. جاذبه تاریخی 
تخت جمشــید را در سال ۱۳۵۸ در فهرست 
آثــار جهانی ثبت کرده اند. حتی با تماشــای 
ماکــت آن هم می شــود شــکوه و عظمت را 
در ایــن بنای تاریخــی دید. تالار آپادانا، تالار 
صدستون، کاخ هدیش، خزانه، کاخ تچر، تالار 
 شورا، دروازه ملل و آرامگاه ها از بخش های این 

ماکت است. 

گردشگری

 نفوذ واژگان و قدرت آن ها ؛

گان  راهنمایی برای به کارگیری واژ
کلمــات موثرتریــن 
ابزاری هســتند که در 
اختیــار داریم و کتاب 
نفــوذ واژگان و قدرت 
آن ها،  راهنمایی برای 
به کارگیری آن هاست. 
رابینــز  آنتونــی 
نویســنده ی پرفروش 
نیویورک تایمز در این اثر به شــما نشان می دهد 
رهبران و اندیشــمندان بــزرگ چگونه با کمک 
کلمات دنیا را دگرگون کردند و گاه حتی مســیر 

یک ملت را تغییر دادند.
برای فهمیــدن رازهای برتــری باید پای 
صحبت بهترین ها نشســت. آن هایی که با 
وجود امکانات معمولی و حتی بسیار کمتر 
از دیگران توانســتند موفقیت های بزرگی 
خلق کنند. این افراد اثرگذار و جریان سازند، 
زندگی اطرافیان خــود را تغییر می دهند و 
برای جا ه طلبی های خود حدی نمی شناسند. 
بهترین ها بــرای انجام تمام ایــن کارها به 
نیرویی خاص نیاز دارند یــا بهتر بگوییم از 
توانایی هایشان به شــکلی متفاوت استفاده 

می کنند. اما این قدرت چیست؟ 
آنتونی رابینز در کتــاب صوتی نفوذ واژگان 
 و قــدرت آن هــا اینگونه پاســخ می دهد: 
کلمات.واژگان مناســب ابــزار قدرتمندی 
هســتند. قراردادهای تجاری، تصمیمات 
عظیم سیاسی، روابط شخصی موفقیت آمیز 
و هر توافقی که می توان تصور کرد، بر پایه ی 
گفت وگو بنا می شوند. افراد ثروتمند درواقع 
کسانی اند که گنجینه ی ارزشمندی از لغات 
مناسب در اختیار دارند و می دانند هر واژه را 

چگونه خرج کنند. 
رابینز، نویسنده ی پرفروش حوزه موفقیت 
توصیه می کنــد کلمه را واحد شــمارش 
دارایی مان در نظر بگیریــم. آن ها را بیهوده 
مصرف نکنیم و درعین حال به خاطر داشته 
باشیم که بدون وجود این ابزار نمی توانیم به 
خواسته هایمان برسیم. پس اگر از موقعیت 
مالی یا اجتماعی مطلوب خــود برخوردار 
نیستید از کلمات کمک بگیرید و اگر اکنون 
در جایگاه دلخواهتان قرار دارید، برای حفظ 

آن به واژگان متوسل شوید.

 شــهرام شــاه حسینی را با سریال هایی متفاوت در تلویزیون ، شبکه 
نمایش خانگی و فیلمسازی در سینما می شناسیم.

اصولاً در طول ســالهایی که در این عرصه به عنوان کارگردان روی 
صندلی نشســته اســت نشان داده است که کارگردانی کار بلد و آشنا 
به مذاق و سلیقه مخاطب ایرانی است و این یعنی او در نمایش آنچه 
در فیلمنامه میگذرد تبحر کافی دارد. رهایم کن  را وقتی می توانیم 
به عنوان یک سریال استاندارد بررسی کنیم که تمام فاکتورهای لازم 
برای یک اقبال در میان مخاطبان را در خود دارد.ســریال در شــروع 
نشــان داد که پر از اتفاقات و حوادث  اســت و آنچه در راه اســت می 
تواند آبستن اتفاقاتی گرم برای یک درام پر شخصیت وماجرا باشد.

آنچه در دهه پنجاه مسیر زندگی جوانان را هوشمندانه تغییر می دهد 
و...صاحبان پول وقدرت چگونه بر زندگی دیگران ســیطره دارند و...

عشقی که ناثواب می رود و ناباب می بیند و...معرفی زمان و  جغرافیای 
داستان، معرفی شخصیت ها و مسیری که میتواند داستان را با خود 
به جای پر التهاب و بحران های ریز و درشــت  ببرد در قســمت اول  
ترسیم شد از داستان های عاشقانه ، آسیب ها و البته موقعیت های 
اقتصادی ارباب و رعیتی که در قســمت اول کاشــته شــد و  می تواند 

بستری برای روایتی متفاوت برای  قصه گویی پر کشش باشد.
حضور بازیگرانی چون هدی زین العابدین ،  محســن تنابنده، آزاده 
صمدی ، یوســف تیموری ، بابک کریمی و ... نشــان می دهد  شــهرام 
شاه حسینی دوباره با وسواس همیشگی اش به سراغ انتخاب بازیگران  

رفته است و برای انتقال آنچه در این فیلمنامه موجود است کوچکترین 
ریسکی نداشته است اگرچه پر واضح هست که مثل همیشه در این 
ســریال هم  چند بازیگر چهره خواهند شــد و حضور ابتدایی شان را 

با  رهایم کن  جشن می گیرند.
ســریال  رهایم کن  در قدم اول دو نکته ویژه داشــت ؛مشخصاً روابط 
میان شــخصیت ها به دور از زمان و جغرافیایی روایت قصه در آمده 
اســت و کارگردان خیلی زود به کمک فیلمنامه اش تماشــاگر را با 

شــخصیت ها آشــنا کرده اســت و این حس ســمپاتیک مخاطب با 
همه کاراکتر های داستان در قدم اول نقطه عطف  سریال محسوب 
می شــود.و از ســویی باید گفت به رغم اینکه کاراکترها به دور از حالا 
در ســریال شــهرام شاه حسینی جای گرفته اند اما مخاطب امروز هم 
آنها را شــناخته اســت به روابط میان آنها پی برده اســت سرفصلهای 

آسیب در داستان بدون تاریخ مصرف، امروز نیز قابل لمس است.
ماجرای سلطه سرمایه گذاران بر جامعه ضعیف درسریال شکل دارد 
مســیری که افراد متمول  پیشــرو گرفتند مشــخص است و  سبک و 
روال  دیگر آحاد جامعه نیز در تقابل با بالادستی هایی که همه چیز 
را  به نفع جیب خودشــان مدنظر دارند در ســریال آمده اســت.و باید 
گفت حالا  کار میتواند با قدرت بالاتر  به کمک گره ها و  پیوندهای 
جدی تر قصه برای شخصیت ها  و موقعیت های تراژیک و دراماتیک 
جذاب تر  داســتان ، تماشــاگری را که در قســمت اول قلاب قصه بر 

ذهن و روح و روانش افتاده است را تا پایان ببرد.
باید ببینیم شــهرام شــاه حسینی با اضافه کردن هوتن شکیبا ستاره 
دیگر ســریالش حالا   چه نقشــه هایی برای ســریالش دارد و البته 
داســتان چه خط و مســیری را طی خواهد کرد.بی تعارف باید گفت 
حــالا همــه چیز مهیاســت تا در نوروزی کــه احتمالاً به جز یکی دو 
مجموعه تلویزیونی دســت رســانه ملی برای جذب مخاطب آنچنان 
هم که باید باز نیست این سریال بتواند در فرصت پیش رو به اقبالی 

حداکثری دست پیدا کند.

پرده نقره ای 

کن ؛ رهایم 

عشقی غریب در روزگار فریب!

کتابکده


